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�ه روز�

آيت االله العظمی وحيد خراسانی:

  من دست تمام عزاداران حسينى  را  مى بوسم

با حضور رييس جمهور

پروژه ملى محور ترانزيتى «پاتاوه - دهدشت» 
افتتاح شد
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8 صفحه  -  سال نوزدهم                                                         قيمت 5000 تومان
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فرشته محقق
كلر ژوبرت، نويسـنده و تصويرگر فرانسـوى ؛

ايران را دوست دارم، چون 
سرزمين شيعيان است
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جلسـه كارگروه توليد برق هسـته اى

مخبر: در ساخت، مهندسى و 
احداث نيروگاه هاى اتمى بايد 

خودكفا شويم

 عضو فراكسـيون ورزش مجلس؛

قانون حق پخش تلويزيونى 
فوتبال در لايحه برنامه  هفتم توسعه

عراقچـى:  

ديپلماسى بخشى از ميدان است

 آنقدر ســاکت است که صدا از دیوار در می آید از 

او نه.  با همین سنی کمکش به بیماری پیرچشمی 

دچار شــده است. موبایل به  دســت سر در گریبان 

است. او یک گیمر است ساعت های بیرون از  خانه 

در گیمنت سر کوچه وقت می گذراند در خانه هم در 

اتاقش پای  مانیتور ۵۲اینچی نشســته  و بازی می 

کند.  

امــروزه بــا ظهــور عصــر الکترونیــک و پدیــده 

دســتگاه های هوشــمند،  بازی های رایانه ای نیز از 

سبک قدیمی و کلاسیک خود خارج شده و در  قالب 

کنســول های مختلف با کیفیت های بالا  مرتب در 

حال پوست اندازی  و  ارتقاء است. بالا رفتن کیفیت 

و ســطح باز هــای رایانــه ای و نیــز اضافــه  شــدن 

سیســتم های بازی گروهی و آنلاین ســبب شــده 

نوجوانان و جوانان  زیادی جذب این سرگرمی شوند. 

 

مجموع این اتفاقات علاقه مندان اکثراً نوجوان و 

جوان بازی های  رایانه ای را از منازل شخصی و جلوی 

تلویزیون هــا به گیم نت ها و  گیم ســنترهای آنلاین 

کشــانده اســت. روزانه بســیاری از جوانان و حتی 

 کودکان وارد فضاهایی به نام گیم نت به عنوان یکی 

از پاتوق های  سرگرمی می شوند.  

اگرچه گیم نت داری قدمتی نه چندان جدید دارد 

ولــی هنــوز در زمینــه  ســاماندهی و  مدیریت این 

مجموعه ها چه در راستای مسائل صنفی این  افراد 

و چــه در زمینه مدیریت آســیب های احتمالی این 

محیط هــا برای  نوجوانان اقدامــی جدی و مطالعه 

شده انجام نشده است.  

  گیم نت هــا از جملــه اماکنی هســتند که امروز 

نوجوانــان بخــش زیــادی از  وقــت خــود را در آن 

می گذارنند و البته آسیب های زیادی نیز در این  حوزه 

وجــود دارد.  از آن جایــی که با پیشــرفت روزافزون 

تکنولوژی و گســترش فرهنــگ   «گیمینگ» در بین 

نوجوانــان و جوانان و ظهور مدل هــای جدیدی از 

 بازی هــای گروهــی و تحت شــبکه به عنــوان یک 

ســرگرمی مــدرن و نیــز  ورود ایــران به بــازار تولید 

محصولات مشابه منجر شده این صنعت رو  به رشد و 

فراگیر شدن باشد. لذا توجه به این صنف و نظارت و 

 ســاماندهی مجموعه های گیم ســنتر یــا گیم نت 

می تواند نه تنها سبب  پیشرفت و رونق این شغل شود 

بلکه می تواند در گامی جدی در جهت  سالم سازی 

فضای این مجموعه ها باشد.  

شــاید راه انــدازی صنــف مســتقل بــا عنــوان 

«ورزش های الکترونیک» یا  مشابه آن با توجه به روند 

رو به رشــد این حــوزه بتواند نقش قابــل قبولی  در 

مدیریت و هدایت ایــن مجموعه ها انجام دهد زیرا 

اتحادیه محصــولات  فرهنگی با توجه به معضلات و 

دردســرهای مربــوط بــه خــود در حــوزه  مدیریت 

محصولات فرهنگی  نخواهد توانست در هر دو حوزه  

مدیریت  و هدایت کامل و کافی داشته باشد. جدا از 

خطــر محتوای بازی ها چیزی  که آینده نوجوانان را 

در معرض خطر داده دوری از جمع و انزوا طلبی  است 

که باید از این اتفاق پیشگیری شود.  

در نهایــت می توان گفت حداقل مطالبه فعالان 

این حوزه پاسخگویی  اتحادیه محصولات فرهنگی 

در زمینه مشکلات و معضلات پیش روی  فعالان این 

صنف و ارائه راهکار در جهت رونق مشاغل و برطرف 

 شدن مشکلات آن ها می باشد که امیدواریم این امر 

محقق شود. 

﹤﹛︀﹆﹞︨︣

گيمنت ها و خطر انزوا طلبى 
نوجوانان  

وزير کار : 

نرخ مشاركت اقتصادى رو به افزايش است
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توليد کننده فعال؛

بحران انرژى را بايد مديريت كنيم  

︀ددا٢️︫ ︀ددا١️︫ 

پذيرش قطعنامه 598 نمادى در اطاعت 
وتبعيت ازولايت فقيه

محمدرضا قاسمی نيا  

روز دوشنبه بيست و هفتم تيرماه ســال ۱۳۶۷ در يكي از سنگرهاي  خط مقدم 

جبهه شــلمچه به عنوان نیروی اطلاعات عملیات بوديم ؛ آتش  بي امان و ســنگين 

دشمن نيز هر لحظه بيشتر مي شــد كه ناگهان از  راديو ؛ خلاصه اخبار ساعت١٤ 

راشــنيديم كه هيچ تصورش را نمي  كرديم! چون بچه هاي رزمنــده به اميد زیارت 

ورسیدن به كربلا و نيز  فتح قدس شريف و نابودي اسراييل غاصب ،لحظه شماري 

مي كردند و  آن خبر اين بود: قطعنامه ٥٩٨ كه به معناي پايان يافتن جنگ اســت 

 پذيرفته شد. 

به محض شــنيدن خبر، بدون اســتثناء همه بچه هاي ســنگربه خاطر  شنيدن 

اين خبر به گريه افتادند و مانند مادري كه عزيزش را از دســت  داده باشــد فضاي 

سنگر،غرق اشك و ناله و ماتم وغم شد؛ بعد از  لحظاتی در مشروح اخبار اعلام شد: 

از طرف فرمانده بســيجيان و  رزمندگان حضرت امام خميني با قبــول قطعنامه و 

آتش بس موافقت  گردید، که بــدون تامل و در اين حال تمامي بچه ها گريه شــان 

تبديل به  سكوت معناداري تبدیل گشــت! چرا كه فهميدند اين موافقت و تصميم 

از  طرف امام خمینی کبیر(ره) مي باشد و امر ولايت بر همه امور مقدم  است! 

اين تبعيت و اطاعــت از ولايت فقيه و رهبري، روحيه هر رزمنده و  بســيجي بود. 

در اينجا به ياد كلام حضرت امام رضا(عليه الســلام) مي  افتم كــه فرمودند: كلمه 

لااله الاالله حصنــي فمن دخــل حصني امن من  عــذابي لكن بشرطهــا و انامن 

شروطها يعني اگر ولايت نباشــد ديگر  عبادات واعمال؛ ظاهري وپوسته اي بيش 

نيست!ولقلقه زبان است و به  حال شما نفعي نخواهد داشت. 

اين درسي اســت براي آحاد ملت ايران و مديران كشــور كه تبعيــت  واطاعت از 

مقام ولايــت و رهبري حضرت آيــت الله العظمي امــام خامنه  اي عزيــز و حكيم را 

فراموش نكنند و يكي از راه هاي بسيار مهم  مبارزه با دشــمنان و پيروزي برتحریم 

ها و توطئه هاي اقتصادي  ،ســياسي و فرهنگي آنان گوش به فرمان بودن فرامين 

معظم له مي  باشد و طبق درس هايي كه از آموزه هاي قرآن كريم و اهل بيت عليهم 

 السلام و زيارت جامعه كبيره و صلوات شــعبانيه مي گيريم نه يك قدم  جلو و نه يك 

قدم عقب بلكه همراه و همگام با ولايت بايد باشــيم و بر  اين عهد بمانيم وفداکاری 

و وفاداری اصحاب و اولاد حضرت امام  حســین علیه الســلام و مانــدن پای عهد و 

پیمان هایشان درسی همیشگی  برای مردم ومسئولان پیش چشم مااست. 

حضرت امام خميني (ره) درباره پذيرش قطعنامه ٥٩٨ شــوراي امنيت  خطاب 

به ملت ايران فرمودند: با توجه به نظر تمامي كارشناســان  سياسي و نظامي سطح 

بالاي كشور كه من به تعهد ودلسوزي و صداقت  آنان اعتماد دارم با قبول قطعنامه 

و آتش بس موافقت نمــودم و در مقطع  كنوني آن را به مصلحــت انقلاب و نظام مي 

دانم و خدامي داند كه اگر  نبود انگيزه اي كه همه ما و عزت و اعتبار ما بايد در مسير 

مصلحت  نظام و مسلمين قرباني شود، هرگز راضي به اين عمل نمي بودم! و  مرگ 

و شهادت برايم گواراتر بود، اما چاره چيســت!؟... من بار ديگر  مي گويم قبول اين 

مسئله براي من از زهر كشنده تر اســت ولي راضي  به رضاي خدايم و براي رضايت 

او اين جرعه را نوشيدم و نكته اي كه  تذكر آن لازم است در قبول اين قطعنامه ،فقط 

مســئولين كشــور ايران با  اتكاي خود تصميــم گرفتند؛ تصميم امــروز فقط براي 

تشخيص مصلحت  بود... بدانيد كه پيروزي از آن شماست. 

حضرت امــام خامنــه اي عزيزوحکیــم نيــز در چهاردهم خرداد ســال ١٣٧٥ 

 درمراســم ســالگرد ارتحال حضرت امام خمينــي ره فرمودند: پذيــرش  قطعنامه 

به خاطر ترس نبود،به خاطر هجوم دشــمن نبود،به خاطر تهديــد  آمريكا نبود كه 

آمريكا ممكن اســت در امرجنگ دخالت كند چــون امريكا  قبــل از آن هم در امر 

جنگ دخالت مي كرد؛ وانگهي اگر همه دنيا  درامر...

استقامت در مبارزه

مرتضی نجفی قدسی   

به انگیزه چهلمین سالگرد ارتحال مرجع مجاهد، حضرت آیت 

الله  العظمی سید عبدالله شیرازی (رض) 

آیت اللــه شــیرازی قریب هشــتاد ســال از عمر بــا برکت خود 

را در تحصیــل  و تدریــس و بیان معــارف دیــن و جهاد و مبــارزه با 

استعمارگران در هر  عصر و دوران گذراند و از این جهت کمتر کسی 

را می توان یافت که  از اواخر دورة  قاجار با دست نشــاندگان انگلیس و رژیم های پهلوی و  بعث عراق تا 

پیروزی انقلاب اسلامی و پس ازآن در تداوم نهضت و به  بار نشستن آن جهاد و تلاش کرده باشد. 

وا بِالجَْنَّةِ  إنَِّ الَّذِینَ قاَلوُا رَبُّنَا اللَّهُ ثمَُّ اسْــتقََامُوا تتَنََزَّلُ عَلیَْهِــمُ المَْلاَئکَِةُ ألاََّ تخََافوُا وَلاَ  تحَْزنَـُـوا وَأبَشرُِْ

الَّتِی کُنتمُْ توُعَدُونَ  (فصلت، ۳۰) 

آنانکه گفتند محققاً پروردگار ما خدای یکتاســت و بر این ایمان پایدار  ماندند، فرشــتگان بر آنها 

نازل شــوند که دیگر هیچ ترس و حزن و  اندوهی نداشــته باشید و شــما را به همان بهشتی که انبیاء 

وعده دادند،  بشارت باد. آیت الله شــیرازی این عالم بزرگ در شب یکشــنبه ۱۳ ماه شعبان ۱۳۰۹ 

 قمری برابر با ۲۴ اســفند ۱۲۷۰ شمسی در شــهر شــیراز و در بیتی  روحانی به دنیا آمد و در دامان 

مادری علویه و تحت اشراف پدر  بزرگوارش مرحوم آیت الله العظمی حاج سید محمد طاهر موسوی 

که از  فقها و علمای بزرگ شــیراز بود پرورش یافت و خیلی سریع آموزش  های زبان فارسی و عربی را 

فرا گرفت و در نزد عالمان شــیراز دروس  علمی را فرا گرفت و حتی در سال ۱۲۹۳ شمسی یعنی ۲۳ 

سالگی  موفق به کسب اجازة اجتهاد از مرحوم آیت الله حاج شــیخ علی  ابوالوردی گردید، ولی او به 

این میزان اکتفا نکرد و در ســال ۱۲۹۴  شمســی به نجف اشرف عزیمت نمود و از محضر آیات عظام 

حوزه  نجف حضرات آقایان؛ ضیاء الدین عراقی، ســید ابوالحســن اصفهانی،  میرزا محمد حســین 

نائینی و شیخ محمد حسین اصفهانی کســب فیض  نمود و پس از سیزده سال تحصیل و تدریس در 

حوزه نجف و کسب  اجازات اجتهادی در سال ۱۳۰۶ شمسی به ایران و شهر شیراز  مراجعت کرد. 

در این سال رضاخان تاج شاهنشاهی به سر گذاشــت و بر مظالم و  جنایات خود افزود و استبداد 

و اختناق شدیدی در کشور حاکم کرد و  کاملاً گوش به فرمان انگلیســی ها بود و همان برنامه هایی 

که آتاترک  در ترکیه برای اســلام زدایی به دستور انگلســتان و اســتعمارگران غربی  انجام می داد،  

رضاخان در کشور ایران پیگیری و اجراء می کرد و  دستور به کشف حجاب نیز در همین راستا بود. 

مرحوم آیت الله سید عبدالله شیرازی در برابر مظالم و دین ســتیزی  رضاخان قلدر نمی توانست 

ســکوت کند و پیوســته در فکر مبارزه با ایــن  حاکم جبار و ســتمگر بود. او ابتدا جلســات متعددی 

با علمای شــیراز و  اصفهان و دیگر بــلاد برگزار کرد و در نهایت قرار شــد نمایندگان علمای  شــیراز و 

اصفهان به قم رفته و با زعیم حوزه و مرجع بزرگ حضرت  آیت الله العظمی شــیخ عبدالکریم حائری 

یزدی ملاقات کرده و برای  مبارزه با دسیسه های رضاخان چاره اندیشی نمایند. 

در شهر شیراز آیت الله ســید عبدالباقی آیت اللهی که از علماء برجسته  شیراز بود و حضرت آیت 

الله سید عبدالله شــیرازی که تازه از نجف  بازگشته و مجتهد مســلم بودند از سوی جامعه روحانیت 

فارس و به  نمایندگی از آنها عازم قم شدند و در آن شــهر مدت دو ماه اقامت کرده و  دیدارهای مکرری 

با حضرت آیت الله العظمی حاج شــیخ عبدالکریم  حائری و علمای سایر بلاد از اصفهان و خراسان، 

همدان و باخــتران و  دیگر شــهرها داشــتند و تلگرافهــای متعددی به رضا شــاه فرســتاده و اعلام 

 نارضایتی کردند و در نهایت رضاخان نخســت وزیرش مخبر الســلطنه را  به همــراه تیمور تاش وزیر 

دربارش به قم فرســتاد تا با آقایان  علماء  مذاکره کنند و آنان نیز به مــدت ۵ روز در قم ماندند و در آخر 

بناچار در  برابر موضع محکم علماء تســلیم شــده و با تنظیم تعهدنامه ای در پنج  ماده که به امضای 

خودشــان و رضاشــاه رســید قول دادند که رعایت  احکام شرعیه را داشته باشــند و به تعظیم شعائر 

دینی و مصالح ملت و  استقلال آن پایبند باشند. 

البته رضاخــان بر این تعهد نامــه پایبند نماند و در جهــت اجرای فرامین  اربابان انگلیســی اش 

مکرراً این تعهدنامه را نقض نمود و در آخر هم  علناً برنامة کشف حجاب را اعلام کرد و از آن پس عموم 

علمای بلاد  ایران بــه مخالفت علنی با او برخاســتند ولی او در این موضوع بســیار  سرســخت بود و 

مأموریتی که دشمنان اسلام و انگلیسی ها برایش تعیین  کرده بودند...
ادامه در صفحه ۲ادامه در صفحه ۳

محسن رضايی: 

  بايد جهاد توانمندسازى در 
سطح ادارات دولتى و اقشار 

مردم انجام  شود
  محسن رضایی رئیس دبیرخانه شورای عالی 

هماهنگــی اقتصــادی ســران  قــوا در بازدید از 

نمایشگاه توانمندســازی محلات کم برخوردار 

شهرستان  قدس گفت: یکی از اقدامات خوب این 

دولت تشــکیل میزهای خدمت در  محل زندگی 

مردم در سراسر کشور و خصوصا مناطق محروم 

است،  چرا که بسیاری از مردم به ادارات دسترسی 

ندارنــد و یا با کار اداری  آشــنا نیســتند؛ لذا این 

میزهای خدمت در حقیقت موجب قرابت دولت 

و  ادارات با مردم شده و آن ها را از نزدیک در جریان 

مســائل و مشکلات  قرار می دهد. وی ادامه داد: 

مســاله مهم، توانمندسازی مردم است که  حلقه 

مفقوده اقتصاد کشــور اســت؛ با وجود جوانان 

توانمنــد و نیــروی  انســانی مســتعد، جهــاد 

توانمندسازی باید در سطح ادارات دولتی و اقشار 

 مــردم انجام پذیرد تا این اســتعدادهای بالقوه، 

بالفعل شــوند که هدف طرح   ۲۰۲۰ هم همین 

است. 

كربلا از كوفه آغاز شد

زهره نعلبندی

ای سالار شهیدان؛ سلام بر ماهی که تمام روزهایش به 

نام توست و با  یاد تو و یاران با وفایت می گذرد. 

نخســتین روز از محرم الحرامت بــه نام یکی از یاران با 

وفایت حضرت  مسلم بن عقیل است؛ کسیکه وقتی نامش 

به گوش می رســد، ناخودآگاه  کلمــه غربت به همراهش 

می آید و در گوشه ذهن جا خوش می کند و  می   نشیند.  

مســلم همان مردی اســت که کوفیان بزدلانه رهایش 

کردنــد و او غریبانــه  در کوچه های کوفه گام برداشــت و 

ناجوانمردانــه تنهایی را به آغوش  کشــید و شــجاعانه به 

اســتقبال شــهادت رفت و فجیعانه به تصــور کوفیان  از 

دیارشــان حذف شد؛ اما کجا هستند کوفیان تا ببیند که 

هنوز پس از  هزار و اندی ســال بــا نیکی از این یار باوفای 

اباعبدالله یاد می شود. 

برق سکه های بنی امیه آنچنان چشمان کوفیان را کور 

و گوش هایشــان  را کــر کــرده بود که گویــی هیچ گوش 

شــنوایی برای شــنیدن ندا و دعوت  بر حق مســلم وجود 

نداشت.  

از روزی که مسلم شهادت را به آغوش کشید، بوی خون 

از کربلا بلند  شــد و صدای العطش کودکان تشنه لب در 

آســمان ها طنین انداز شــد و  روز به روز این صدا بلندتر و 

نزدیکتر می شد تا بالاخره رسید روزی  که کودکان آوارگی 

را با گوشت و خونشان درک کردند و لب های  خشکشان، 

کویر و شکاف زمین کربلا را شرمنده خود ساخت. 

آری اگــر آن روز کوفیان به خیانــت روی نمی آوردند و 

مســلم را در  کوچه هایشــان رها نمی کردند، شــاید ورق 

برمی گشــت و هیچ گاه کربلایی  رخ نمــی داد و مبدا این 

واقعه تلخ به نام کوفیان ثبت نمی شد.  

مســلم بن عقیل رسالت سفیری ابا عبدالله در کوفه را 

عهده دار بود تا  شــرایط را برای بیعت مــردم کوفه با امام 

حسین(ع) بررسی کند، اما  کربلا درست از همان کوفه و 

از همان روزهای حضور مسلم در این  دیار آغاز شد؛ از همان 

روزی که ســفیر عشق را درک نکردند و او را  تنها در کوچه 

پس کوچه های شــهر رها کردند تا برای روزهای زود گذر 

 عمرشــان و چنــد صباحــی کــه میهمان دنیا هســتند، 

سکه های بیشتری جمع  آوری کنند و این ننگ بزرگ را به 

چه بهای اندکی برای خود خریدند. 

  و اما سرنوشت مسلم همان مرد تنها و غریب و رها شده 

چه شــد؛ به  گردن آویختن مدال پر افتخار شهادت و ثبت 

شــدن نامش برای همیشه  در تاریخ اســلام به عنوان یار 

باوفای اباعبدالله. 

  مســلم بن عقیل در این راه با دسیســه های کوفیان و 

خیانت آنان با فجیع  ترین شیوه ممکن به شهادت رسید و 

رهسپار آسمان ها شد و حالا  سال هاست که نخستین روز 

محرم مزین به نام این یار جان فدای  اباعبدالله است. 

مبارک باد بر تو، لحظه عروج سرخت و طواف فرشتگان 

بر پیکرت. 

السَلامُ عَلیکَ یا مُسلِم بن عَقیل یا سَفِیر الحُسین(علیه 

السلام). 

︣︊︠

روز︫﹞︀ر ﹝︣م

��َ�ة ���ة أص�ھا ��� و ���ھا �ی  ا�َ�ماء

�ه روز�
��َ�ة ���ة أص�ھا ��� و ���ھا �ی  ا�َ�ماء��َ�ة ���ة أص�ھا ��� و ���ھا �ی  ا�َ�ماء

شماره:
4580



︨ـــ﹩ ︨﹫ــــ︀
SHAKHESABZ@GMAIL.COM

WWW.SHAKHESABZ.IR

 سال نوزدهم - شماره 4580 
28  تير 1402  ۲

وزير کشور: فراجا به تکاليف قانونی عمل می کند

︀ددا︫️

استقامت در مبارزه
... را با کشتار و سرکوب تمام به پیش می 

برد که کشتار فجیع  مسجد جامع گوهرشاد 

یکی از صفحــات ســیاه و ننگین رضاشــاه 

است. 

مبــارزه آیــت الله شــیرازی با کشــف 

حجــاب رضاخــان

به محض اعلام کشــف حجاب، حضرت 

آیت الله شــیرازی مجدداً از شیراز  راهی قم 

شده تا با حضرت آیت الله شیخ عبدالکریم 

حائــری مرجــع  عظمــی و مؤســس حوزة 

علمیة قــم به صلاح و مشــورت بنشــینند. 

ایشان  در اردیبهشــت ۱۳۱۴ شمسی و در 

اوایل دهــة دوم محرم به قم وارد می  شــوند 

و ابتدا حــضرت آیت الله شــیخ عبدالکریم 

حائری بــه همــراه آقایــان  آیت الله ســید 

احمد خوانســاری و آیت الله میــرزا مهدی 

بروجردی به دیــدن  آیت الله شــیرازی می 

آیند و سپس ایشــان در بازدید گفتگوهای 

مفصلــی با  معظــم له انجــام می دهــد و از 

ایشــان می خواهند که در مقابل حکومت 

 رضاخان مواضع جدی تر و سرســخت تری 

بگیرنــد و بالاخره پــس از دو  هفتــه اقامت 

در قــم راهی مشــهد می شــوند و به محض 

ورود با حــضرت  آیت الله العظمــی حاج آقا 

حســین قمی ملاقات کرده و مســائل روی 

داده  کشور را مورد بررســی قرار داده و برای 

مقابله با این حوادث به اتخــاذ  تصمیم می 

پردازند. 

مرحــوم آیت اللــه حاج آقا حســین قمی 

روزی در اجتــماع علــماء و مؤمنیــن  در 

منزلشــان به بیان مظالم حکومت رضاخان 

می پردازنــد و ضمن اینکه  بســیار گریه می 

کنند مــی گوینــد: «امــروز اســلام فدایی 

می خواهد و بر  مردم اســت که قیام و عمل 

کننــد!» در پی این ســخنرانی شــورانگیز 

قاطبه  علــمای مشــهد و اصنــاف تلگراف 

های شــدید اللحنی بــه رضاشــاه مخابره 

 می کننــد و مراتب خشــم و تنفر خــود را از 

اقدام ضد اســلامی کشــف  حجــاب اعلام 

می نمایند و حتی آیت الله حاج آقا حســین 

قمی به تهران می  روند تا شخصاً با رضاخان 

ملاقــات کــرده و او را از اینــکار بــر حــذر 

 دارنــد.  

پس از پیروزی انقلاب اسلامی، آیت الله 

شــیرازی در تثبیت نظام  جمهوری اسلامی 

نقش زیادی داشــتند و ضمــن فتوایی رأی 

دادن به  جمهوری اســلامی را وظیفه دینی 

هر فرد مسلمان اعلام کردند. 

پشــتیبانی از رزمندگان اسلام در جنگ 

تحمیلی کار پیوسته ایشــان بود  بطوری که 

در جهت تقویــت روحیه رزمندگان اســلام 

پس از شکست  حصر آبادان، شهادت شهید 

چمران، آزادی هویزه، عملیات فتح المبین 

 و آزاد سازی خرمشهر مکرراً اعلامیه هایی را 

صــادر فرمودنــد. 

   

رحلت آیت الله شــیرازی در شب اول 

محرم

اعــلام رحلت آیــت اللــه شــیرازی در ۵ 

مهرماه ۱۳۶۳ شمســی مطابق با  اول محرم 

۱۴۰۵ قمری قاطبــة ملت ایــران را عزادار 

کــرد و امــام خمینــی   (رض) در اعلامیه ای 

ضمن عرض تســلیت ایــن مصیبت عظمی 

به  پیشــگاه حضرت ولــی عــصر (ارواحنا له 

الفداء) و مســلمین جهان، فقدان  آن مرجع 

بزرگــوار را ثلمــه ای بر اســلام و مســلمین 

خواندنــد و یــادآور  شــدند که ایــن ضایعه 

جبران ناپذیر اســت. 

امیــدوارم فرصــت چهلمین سالگشــت 

ارتحال ایــن عالم بــزرگ و مجاهد  نســتوه 

زمینه ای باشــد تا بتوانیم این اسطوره های 

ایمان و تقوی، علم و  جهاد و مبارزه را به نسل 

جدید در تداوم راه آنــان معرفی کنیم و قطعاً 

 جایگاه صدا و ســیما در انجام این مهم حائز 

اهمیت است. عاش سعیداً و  مات سعیداً

شاخه سبز - وزیر کشور ضمن قدردانی از اقدامات فرماندهی انتظامی  جمهوری اسلامی ایران گفت: فراجا همچون همیشه به وظایف 

و  تکالیف قانونی خود عمل می کند. به گزارش ایسنا، بنابر گزارش مرکز اطلاع رسانی وزارت کشور، دکتر  احمد وحیدی در پاسخ به خبرنگاری 

در خصوص برخی هجمه ها به  ماموران انتظامی گفت: تخطی در مقابل ماموران انتظامی که در حال  اعمال قانون هستند، از هیچ کس 

پذیرفته نیســت. وی تاکید کرد: آنچه فراجا انجام می دهد مورد تاکید و تشــکر قاطبه  مردم عزیز است و فراجا در چارچوب مأموریت های 

قانونی خود عمل  می کند. وزیر کشور یادآور شد : مردم عزیز خود را متعهد به رعایت حجاب و  پوشش مناسب می دانند و تنها عده ای اندک 

در این زمینه گاهی دچار  کوتاهی می شوند که از این افراد می خواهیم همچون سایر هموطنان  عزیز قوانین پوشش را رعایت کنند. 

میرسلیم: با واردات خودروی کارکرده، انتقال دانش فنی نخواهیم داشت

مصطفی میرســلیم، عضو کمیســیون اصل نود مجلس گفت: مصوبه  واردات 

خودروهای کارکرده کاملا ناقض آن چیزی است که قبلا  تصویب شده است. طبق 

قانون واردات خودروهای کارکرده راه را باز  می کند که خودروهای تجملی و شاسی بلند 

به راحتی وارد کشور شود؛  هدف این نبود، ولی با این قانون این کار انجام می شود. با 

واردات این  خودروها، دانش فنی منتقل نخواهد شد. همچنین از مساله استاندارد 

 تقریبا سرسری ازش عبور شده است. /خبرگزاری دانشجو

نوباوه: اگر شورای نگهبان وجود نداشته باشد امنیت انتخابات مخدوش 

 می شود

بیژن نوباوه:  متأسفانه می بینیم که در کنار این هجمه های رسانه ای  دشمن عده ای 

هم در داخل آگاهانه یا ناآگاهانه حرف های دشمن را  تکرار می کنند و نمی دانند که 

اگر شورای نگهبان وجود نداشته باشد و  یا به وظیفه خود به خوبی عمل نکند، امنیت 

انتخابات مخدوش می شود.   نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی اظهار 

داشت: ما باید  اختیارات شورای نگهبان را به صورت قانونی افزایش دهیم چرا که  تنها 

جایی که کار حراست از قانون اساسی که میثاق ملی ماست را  انجام می دهد شورای 

نگهبان است./فارس

دنیامالی: دولت قول تغییر سجادی تا دو هفته  آینده را داد

احمد دنیامالی عضو فراکسیون ورزش مجلس شورای اسلامی در  گفتگو با خبرنگار 

پارلمانی خبرگزاری تسنیم، با اشاره به استیضاح  حمید سجادی وزیر ورزش، اظهار 

داشت: دولت به این نتیجه رسیده  است که آقای سجادی توان مدیریتی از لحاظ 

جسمانی به دلیل حادثه  سقوط بالگرد را ندارد، برای همین قصد دارد وی را به زودی 

تعویض  کند. وی با بیان اینکه احتمال دارد این جابه جایی تا یکی دو هفته آینده  رقم 

بخورد، گفت: بر اساس گفته های دولت، حمید سجادی به دلیل  کسالت هایی که 

بر اساس سقوط بالگرد برایش رقم خورده، استعفای  خود را نوشته و تقدیم دولت کرده 

است./تسنیم

رئیس سازمان ملی استاندارد: اگر واردکننده بودم حتماً خودرو به دست 

 مردم می رسید

رئیس سازمان ملی استاندارد در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه چرا با  وجود اینکه 

گفته می شود موانع استانداردی واردات خودرو برداشته  شده است اما هنوز خودرو به 

تعداد قابل توجهی وارد نشده و هیچ  خودرویی به دست متقاضیان نرسیده است؟ 

گفت: با توجه به تسهیل  استانداردها امکان واردات میلیون ها دستگاه خودرو وجود 

دارد، من  وارد کننده نیستم اما اگر بودم حتماً خودرو به دست مردم می رسید.  پاسخ 

به اینکه مانع چیست در حیطه اختیارات من نیست. /مهر

سردار غلامرضا سلیمانی: ۵۰ هزار محله اسلامی در طول ۵ سال  تشکیل 

می شود

سردار غلامرضا سلیمانی  در آیین اختتامیه نمایشگاه عملکرد و  پیشرفت تحقق محله 

اسلامی بسیج، گفت: بعضی از قرارگاه های نمونه  شهرستان ها دستاورد های خود را در 

چارچوب تحقق محله های اسلامی  طی نمایشگاهی ارائه کردند. رئیس سازمان بسیج 

مستضعفین گفت:  یکی از خلاقیت های ذیل بســیج تحقق محله های مردم سالار 

اسلامی بود؛  لذا با بررسی  انجام شده و بر اساس زیست بوم محلات، مشخص شد که 

  ۵۰ هزار محله وجود دارد و مقرر شد تا ۵۰ هزار محله اسلامی  تشکیل شود./فارس

سخنگوی دولت: می خواهیم قدرت خرید مردم را بازگردانیم

بهادری جهرمی یکی از هدفگذاری های دولت در سال جاری را موازنه  تولید و بازار 

دانست و بیان کرد: با افزایش تولید رشد اقتصادی محقق  می شود و قدرت خرید سرانه 

ارتقا پیدا می کند؛ در واقع با مهار تورم و  رشد تولید می خواهیم قدرت خرید مردم را که 

در دهه اخیر کاهش  یافته، بازگردانیم. /صداوسیما

دهقان: غیرحقوقدانان با دســتور رئیس جمهور باید از مناصب حقوقیِ 

 دولت کنار بروند

محمد دهقان معاون حقوقی رئیس جمهور در گفت و گو با خبرنگار  سیاســی 

خبرگزاری فارس، در مورد وضعیت کسانی که حقوق دان نیستند  ولی در دستگاه های 

حقوقی دولت مشغول به کار هستند، گفت: براساس  دستور رئیس جمهور این افراد 

حتما باید در فرصت مناسب تغییر کنند.  کسانی که دانش و توان مدیریتِ حقوقی را 

ندارند طبیعتا نمی توانند  حقوقدانان زیر مجموعه اشان را مدیریت کنند. این افراد 

اخــراج نمی  شــوند و صرفا مکان فعالیت آنان تغییر پیدا می کنــد. اخیرا برخی از 

 حقوقدانان نســبت به حضور افراد غیرحقوق دان در معاونت های حقوقی  دولتی 

انتقاداتی داشتند، دهقان نیز تاکید کرد که در برخی از  دستگاه های اجرایی افراد 

غیرحقوقی در جایگاه های حقوقی منصوب  شده بودند که این امر از گذشته معمول 

بوده است./فارس

ترکیه به د نبال جذب ۵۰ میلیارد دلار سرمایه گذاری از کشور های حاشیه 

 خلیج فارس

رجب طیب اردوغان، رئیس جمهور ترکیه، امروز سفر سه روزه خود  را                              به کشورهای 

حاشیه خلیج فارس آغاز می کند. قرار است در این  سفر توافقات برای جذب ۵۰ میلیارد 

دلار سرمایه گذاری از طرف  کشورهای مقصد در ترکیه، امضا شود. گفته می شود؛ ۲۰۰ 

فعال  تجاری اردوغان را                              در این سفر همراهی خواهند کرد. در کنار دیدار با  مقامات 

قطر، امارات و عربستان، قرار است اردوغان در چندین  نشست تجاری که کمیته روابط 

اقتصادی خارجی ترکیه در این کشورها  تدارک دیده، شرکت کند. /فارس

تداوم ریزش در بورس؛ شاخص کل کانال ۲ میلیون واحد را از دست  داد

بازار سهام امروز هم در ادامه روند ریزشی خود، با فشار عرضه آغاز  به کار کرد و در 

یک ساعت ابتدایی که از بازار گذشت، نتوانست کانال   ۲ میلیون واحدی را حفظ کند 

و با ریزشی ۳۴ هزار واحدی به ارتفاع   ۱ میلیون و ۹۸۷ هزار واحدی رسید. در پایان 

معاملات نیز، شاخص  کل بورس با ریزش ۶۴ هزار و ۶۶۳ واحد تا رقم یک میلیون و 

۹۵۶  هزار واحد سقوط کرد. /بورس اوراق بهادار تهران

︠︊︣و︥ه

با حضور رييس جمهور

پروژه ملى محور ترانزيتى «پاتاوه - دهدشت» افتتاح شد

رئيس قوه قضائيه:

 مردم سرمايه اصلى نظام هستند

شــاخه ســبز - بــا حضــور 

رئیس جمهــور پــروژه بزرگ و 

ملــی محــور  ترانزیتــی پاتاوه 

- دهدشــت بــه عنــوان یکی 

پروژه هــای  قدیمی تریــن  از 

 نیمــه کاره کشــور بعــد از ۲۸ 

سال به بهره برداری رسید. 

به گــزارش ایســنا،  ســید 

ابراهیم رئیســی کــه در قالب 

دور دوم ســفرهای  اســتانی 

دولت مردمی بــه کهگیلویه و 

بویراحمد ســفر کرده اســت، 

صبــح  امــروز سه شــنبه و در 

دومیــن روز از برنامه های این 

ســفر پروژه بزرگ  و ملی محور 

ترانزیتی «پاتاوه - دهدشت» را 

افتتاح کرد. 

پــروژه بــزرگ ملــی محور 

پاتاوه - دهدشت به طول ۱۳۶ 

کیلومتر در  ادامه محور اصلی 

شــهرضا - ســمیرم - بهبهــان 

اســت که ارتباط  اســتان های 

جملــه  از  کشــور  جنــوب 

خوزســتان را به اســتان های 

مرکزی  ایــران برقــرار می کند 

و نقطــه ثقــل و میانــبر بیــن 

در  قرارگرفتــه  اســتان های 

 کریــدور شــمال بــه جنــوب 

کشور به حساب می آید. 

اجــرای ایــن پــروژه و بــه 

بهره بــرداری رســیدن مســیر 

عــلاوه  بــر  آن  مواصلاتــی 

کارکــرد ملــی، پنــج بخــش 

اســتان  پرجمعیــت  و  مهــم 

و  بویراحمــد  کهگیلویــه 

شــامل بخــش کبگیــان در 

شهرســتان دنــا، شهرســتان 

مارگون،  بخش های چارؤســا 

و دیشــموک در کهگیلویــه و 

بخشی از شهرستان لنده  را از 

بن بست جاده ای و محرومیت 

خارج می کند. 

با بهره بــرداری از این جاده 

بــا در نظــر گرفــتن میانگین 

۶۰ کیلومــتر در  ســاعت برای 

عبور وســائط نقلیــه، بیش از 

چهار ساعت کاهش زمانی در 

 مسیر جدید پاتاوه - دهدشت 

به وجود خواهد آمــد که نقش 

در  کاهــش  چشــمگیری 

ســوخت و اســتهلاک وسائط 

نقلیــه و اتلاف وقــت به دنبال 

خواهد  داشــت. 

این محور ترانزیتی که روند 

احداث آن از ســال ۷۴ آغاز اما 

با کنــدی و  وقفه مواجــه بود، 

مهم تریــن پــروژه راهســازی 

کشــور در دولــت ســیزدهم 

کــه در   محســوب می شــود 

۲ ســال گذشــته تمام تلاش 

دولتمردان به کار  بســته شــد 

تا این جاده ۲۸ ســاله تکمیل 

شــود و اینک همزمان با ســفر 

دوم  دولت مردمی به اســتان، 

پس از سال ها چشم انتظاری 

مردم این پروژه  بــزرگ ملی به 

بهره برداری رسید. 

در این محور ترانزیتی ۱۳۶ 

کیلومــتری ۱۳ تونــل به طول 

هشت هزار و   ۲۰۰ متر و تعداد 

۱۸ دستگاه پل بزرگ با دهانه 

۱۶ متری طراحی و  اجرا شده 

است. 

رئیس قوه قضائیه گفت: سرمایه 

اصلی نظام ما و دستگاه های مختلف 

 نظام از جمله قوه قضائیه و صداوسیما، 

مردم هســتند؛ نتایج کاسته شدن  از 

اعتماد مردم نســبت به مســئولان و 

کارگزاران، واضح و مشخص  است . 

به گزارش شاخه سبز به نقل از مرکز 

رســانه قوه قضائیه، حجت الاســلام 

 والمســلمین محســنی اژه ای طــی 

سخنانی در دیدار با رئیس و معاونین 

 سازمان صداوسیما، ضمن بیان اینکه 

ارتباط بیشتر قوه قضائیه و  رسانه ملی 

و بالا رفتن اگاهی های حقوقی مردم به 

نفع کشــور و مردم  است، اظهار کرد: 

ضــرورت دارد کارگروهی مشــترک و 

تخصصی میان  قوه قضائیه و رسانه ملی 

تشــکیل شــود و این کارگروه ضمن 

احصاء  مشکلات و ظرفیت ها، به تعیین 

اولویت هــا و راهکارهــا درخصــوص 

 مســائل فی مابیــن مبــادرت ورزد؛ 

همچنین ضروری است کمیته هایی 

 زیرمجموعه این کارگروه نیز تشکیل 

شــوند تا در آن کمیته ها، مســائل و 

 موضوعات حوزه های مختلف قضا و 

رسانه، با جزئیات و بصورت  تخصصی 

بررسی و کاوش شوند. 

رئیس دســتگاه قضا گفت: نباید 

میان قوه قضائیه و رســانه ملی مرزی 

 وجود داشته باشــد؛ ما و صداوسیما 

اهداف کلان مشترکی داریم که همان 

 تحقــق آرمان های نظــام جمهوری 

اسلامی است؛ اعتقاد من آن است که 

 یک مسئول نباید از رسانه بهراسد؛ باید 

این فضا شکسته شود؛ من در  مقاطع 

و مسئولیت های مختلف که با رسانه 

ملی و سایر رسانه ها گفتگو  و مصاحبه 

داشــتم تاکیــد و تمایلــم آن بود که 

سوالات چالشی از من  پرسیده شود. 

رئیس دســتگاه قضا افزود: من از 

زمــان ریاســت آقــای لاریجانــی در 

 صداوسیما بعنوان یک مسئول قضایی 

که ارتباطاتی با مجموعه رســانه  ملی 

کــه  می کــردم  تاکیــد  داشــتم 

دست اندرکاران این رسانه می توانند از 

 داده های متکثر و متنوع موجود در قوه 

قضائیه بهــره بگیرند؛ برخــی از  این 

داده ها که اتفاقاً حاوی مســائل قابل 

توجه و مفیدی در حوزه های  آموزشی و 

سیاسی و رفع شبهه نیز هستند در حال 

خاک خوردن  می باشــند و با گذشت 

زمان از اهمیت آنها کاسته می گردد. 

رئیس  قوه قضائیه تصریح کرد: ما 

در برخی موضوعات مبتنی بر  قانون 

اساسی جلو نرفته ایم و محدودیت هایی 

را در طــول دهه هــا و ســال ها  ایجاد 

کرده ایــم کــه تصــور داریــم ایــن 

محدودیت هــا به نفع ماســت اما به 

 اعتقاد من اگر نگوییم این محدودیت ها 

به ضرر ما بوده، حداقل باید  بگوییم به 

نفع ما نیز نبوده است؛ برای نمونه قانون 

اساسی تاکید دارد  به غیر از چند مورد 

استثناء، دادگاه ها و محاکمات، علنی 

باشد؛ اما در  این زمینه قانون دست ما 

را بسته است؛ گفته می شود که دادگاه 

علنی  باشــد اما مفاد آن انتشــار پیدا 

نکند؛ من بعنوان قاضی ای که تجربه 

 برگــزاری دادگاه های علنــی را دارم 

می توانم بگویم که برپایی محاکمات 

 علنی و انتشــار مفاد آنهــا به نفع منِ 

قاضی و دستگاه قضایی بوده است؛ 

 وقتی در اثر برپایی دادگاه های علنی، 

ضعف ها و استدلالات مشخص  شود، 

می توانیم در راستای رفع و تقویت آنها 

گام برداریم؛ از سویی  دیگر دادگاه های 

علنــی بــرای مــردم هــم از جهــت 

آگاهی بخشی و سایر  جهات مؤثر بوده 

و برای بسیاری از افرادِ مورد محاکمه 

نیــز بازدارندگی  بیشــتری از اعمال 

مجازات داشته است. 

رئیس دستگاه قضا در ادامه با بیان 

اینکه قوه قضائیه باید ملجاء و پناه  همه 

مظلومــان و دادخواهان باشــد، این 

سؤال را از مدیران رسانه ملی  مطرح کرد 

که چنانچه فردی متخلف یا مجرم، در 

قضیه ای ذیحق باشد و  تظلم خواهی 

کرده باشد، آیا دستگاه قضایی نباید به 

اســتیفای حق او  مبــادرت ورزد؟ آیا 

چنانچه قوه قضائیه در خصوص فرد 

مورد اشاره  تحت تاثیر فضاسازی ها قرار 

گرفت و حق او را استیفا نکرد، ظلم رخ 

 نداده اســت؟ رسانه در این زمینه چه 

تکلیف و مسئولیتی دارد؟

رئیس قوه قضائیه اظهار داشــت: 

عدالــت مفهــوم و مقوله ی بســیط و 

 گسترده ای است؛ باید در همه عرصه ها 

و ساحت ها از جمله در توزیع و  تقسیم 

فرصت هــا، عدالت را برقرار ســازیم؛ 

گاهی تصــور می کنیم که  مشــغول 

گسترش و بسط عدالت هستیم اما در 

واقع در حال ظلم کردن  می باشیم؛ لذا 

باید در این قبیل امــور نهایت دقت و 

حساسیت را به خرج  دهیم.   

شاخه ســبز - دبیر شــورای راهبردی روابط خارجی 

معتقد است که  روسیه نتوانست روایت درستی از حمله 

خود به دنیا ارائه دهد و  برعکس غربی ها روایتی درست 

کردند که در آن روسیه مسئول حمله  به اوکراین معرفی 

شده و دنیا هم آن را پذیرفت. 

به گزارش ایسنا، سید عباس عراقچی در نشست نقد 

کتاب «سیاست  خارجی قدرت های بزرگ» که روز سه 

شنبه در خانه اندیشــمندان علوم  انسانی برگزار شد، 

گفت: مهمترین کار دیپلماسی «روایت سازی» است  و 

یکی از کارهایی که در روایت سازی این روزها انجام می 

شود،  امنیتی سازی است. روایت از یک کشور به عنوان 

تهدید امنیتی به  شکلی که بتوانید آن کشور را بدنام کنید 

و از آن مشروعیت زدایی کنید  از کارویژه هایی است که 

روایت ســازی به شــما این امکان را می دهد و  این کار 

موفقیت دیپلماسی است. قدرتی که در این کار موفق 

باشــد در  دیپلماســی و رســیدن به اهدافش موفق تر 

اســت. وی ادامــه داد: مولفه دیگر دیپلماســی بحث 

«اداراک سازی» و قدرت  شناختی و معنایی است که به 

مــا امکان می دهد در ذهن نخبگان طرف  مقابل نفوذ 

کنیم و اهداف خود را پیش ببریم. آن چه امروز تعبیر به 

 نفوذ در افکار می شود نوعی اداراک سازی است. به طور 

مثال روسیه  نتوانست روایت درستی از حمله خود به دنیا 

بدهد برعکس غربی ها  روایتی درســت کردند از حمله 

روســیه به دنیا که دنیا آن را پذیرفت. معــاون وزیر امور 

خارجه پیشین کشورمان اظهارکرد: این روایت  سازی 

است که بازنده و برنده را در تعاملات تعیین می کند، پس 

مولفه  زیرساخت دیپلماتیک و مهارت های دیپلماسی 

یک مولفه قدرت است که  همه کشورها به آن اهمیت می 

دهند. اینگونه نیست که دیپلماسی و کار  دیپلماسی 

امری غیر ضروری باشد که بعضا ما در اینجا با این تعبیر 

 مواجهیم. 

عراقچی تاکید کرد: دیپلماسی بخشی از میدان است 

و باید به آن توجه  شود. هرکسی که جنگ را ببرد الزاما صلح 

را نبرده است. ممکن است  در جنگ پیروزی داشته باشید 

اما در صلح نتوانید این کار را خوب  انجام دهید. وی افزود: 

دیپلمات ها مولفه های قدرت را در عرصه بین المللی نقد 

 می کننــد و تبدیل بــه منافــع و ارزش می کننــد. اگر 

دیپلماسی موثر نداشته  باشید که داشته ها را به ارزش و 

سرمایه تبدیل کند در اصل کاری  نکردید. عراقچی تصریح 

کرد: درس دیگر کتاب مذکور این اســت که قدرت های 

 بزرگ و جهانی در سیاســت خارجی خود ممکن است 

اشتباه کنند یا  شکست بخورند. تصور قدرقدرتی از هیچ 

کشوری نباید داشت و از  طرفی نباید این نگاه را داشت که 

آنها در موقعیتی هستند که همه چیز  به نفع آنهاست و همه 

چیز و همه تحولات کار قدرت های بزرگ است.  این تصور 

اشتباهی است. دبیر شــورای راهبردی روابط گفت: در 

فهرســت قدرت های بزرگ که در  کتاب هم به آن اشاره 

شــده، می بینیم که چند قدرت در دهه های قبل به  چه 

شکل بالا و پایین شــدند. عراقچی ادامه داد: روسیه در 

اوکراین اشتباه زیاد کرده است یا آمریکا  را ببینید در عراق 

چقدر اشتباه کرده است! این طور نیست که پشت  میز 

مذاکره بنشینیم و تصور کنیم مذاکرات را از قبل باختیم! 

این کتاب  ارزش مطالعه دارد و فصل اول و دوم را بســیار 

توصیه می کنم و باقی  فصل ها برای دروس و رشته های 

تخصصی مفید است. 

ادامه از صفحه۱

گاردين:  

اختلاف هاى عربستان و امارات بر سر يمن به طور 
فزاينده اى ادامه دارد

شاخه سبز - یک روزنامه انگلیسی فاش کرد، عربســتان به صورت  فزاینده ای با 

امارات بر سر یمن اختلاف نظر دارد، چرا که ریــاض و  ابوظبی از گروه های رقیب در 

جنوب یمن حمایت می کنند. 

به گزارش ایسنا، روزنامه انگلیسی گاردین نوشت، دولت انگلیس  اعلام کرد که 

از محمد بن سلمان، ولیعهد عربستان برای ســفر به لندن  در سال جاری میلادی 

دعوت کرده و این اولین سفر بن ســلمان به  انگلیس از زمان ترور جمال خاشقجی، 

روزنامه نگار سعودی در  استانبول محسوب می شود. 

این روزنامه انگلیســی نوشــت، خبرهای سفر بن ســلمان به انگلیس در  حالی 

منتشر شــد که عربســتان تلاش می کند به جنــگ در یمــن پایان دهــد و  روابط 

دیپلماتیک بــا ایران را از سر بگیــرد، همزمان آمریکا تلاش  می کند عربســتان را به 

عادی سازی روابط دیپلماتیک با رژیم  صهیونیستی ترغیب کند. 

گاردین در ادامه نوشت، همچنین عربستان تلاش می کند در رای گیری  نوامبر 

رای موافق انگلیس را برای میزبانی نمایشگاه اکســپو ۲۰۳۰  بگیرد؛ رقیب اصلی 

عربستان برای میزبانی نمایشگاه اکسپو،  ایتالیاست. 

همچنین این روزنامه نوشــت، موضعگیری نخســت وزیر انگلیــس درباره  قتل 

خاشقجی این است که این اقدام یک جنایت وحشتناک بود و  عربستان باید تضمین 

دهد که چنین فجایعی بار دیگر تکرار نشود. 

به نوشــته گاردین، اولاف شــولتس، صدراعظم آلمان این هفته اعــلام کرد  که 

جنگنده های مدل یوروفایتر را هرگز به عربستان نمی فروشد،  تصمیمی که به منزله 

ضربه به روابط تجاری عربستان و انگلیس  است. 

این روزنامه انگلیسی نوشت، شرکت انگلیســی «بی آی ای سیستمز» پنج  سال 

قبل قراردادی را برای تامین ۴۸ فروند جنگنده برای ســازنده  تسلیحات امضا کرد 

اما یک ســوم قطعات آن از آلمان می آید و به این  ترتیب برلین از حق وتو درباره محل 

فروش جنگنده ها برخوردار  می شود. 

همچنین گاردین فــاش کرد، آلمــان به دنبــال پیشرفت بیشــتر در مذاکرات 

 صلح عربستان با دولت صنعاء اســت، این در حالی اســت که ریاض در  مورد یمن، 

اختلاف نظر فزاینده ای بــا امارات دارد چراکه هــر دوی آنهــا از  گروه های رقیب در 

جنوب این کشور حمایت می کنند. 

این روزنامه انگلیسی در ادامه نوشت، در سال ۲۰۲۲ عربستان ۱۹۶  تن را اعدام 

کرد که بیشترین تعداد اعدام سالانه ثبت شده در عفو  بین الملل در این کشور طی 

۳۰ سال گذشته بود. همچنین عربستان در  تاریخ ۱۲ مارس سال گذشته ۸۱ مرد از 

جمله هفت یمنی و یک سوری  را در یک عملیات اعدام جمعی، اعدام کرد. 

در همین حال مشاور سیاســت خارجه عفو بین الملل در عربستان اظهار  کرد: 

نباید درباره اینکه انگلیس برای بن سلمان فرش قرمز پهن کرده  و یا امکان بهره مندی 

عربستان از این سفر برای بازسازی چهره خود  در صحنه جهانی شکی وجود داشته 

باشد. این سفر همزمان با پنجمین  ســالروز ترور مشمئزکننده خاشقجی به دست 

مزدوران ســعودی در ترکیــه  انجام خواهد شــد؛ جنایتی که مقامات ســعودی که 

احساس پشــیمانی  ندارند، بر آن سرپوش گذاشــتند. او در ادامه گفت: محمد بن 

سلمان و کابینه اش باید بابت نقض هایی که  مقامات سعودی مرتکب شدند از جمله 

ترور خاشقجی، شکنجه گسترده  در زندان های این کشــور و نیز بمباران بی هدف 

غیرنظامیان در یمن  محاکمه شوند. 

︣︊︠

عراقچی:  

ديپلماسى بخشى از ميدان است



︀ددا︫️

︣︊︠

شاخه ســبز - حجت الاسلام گرجی 

از مطالبه گری از مسئولین و  کارکنان 

ادارات استان خبر داد و بیان داشت: 

اینکار همــواره بــه صورت  جــدی در 

دســتور کار ما قرار داشــته و اقدامات 

ما در این حیطه آثــار  خوبی را به همراه 

داشته است.  

به گــزارش خبرنگار شــاخه ســبز، 

حجت الاســلام گرجی دبیرســتاد امر 

به  معــروف و نهی از منکــر قم در جمع 

خبرنگاران بــه اهــم برنامه های هفته 

 ســتاد امر به معــروف و نهــی از منکر 

اشــاره و عنوان کرد: رونمایی از  برنامه 

کاربردی (اپلیکیشــن) «ســتاد من» 

روز چهارشــنبه و درهمایــش  رؤوســا 

و دبیــران شــوراهای امر بــه معروف و 

نهادهــای حاکمیتی اســتان  در حرم  

مطهر حــضرت معصومــه (س) انجام 

می شود. 

وی افزود: روز جمعــه نیز دبیران ما 

در نماز جمعه استان پیش از  خطبه ها 

به ســخنرانی می پردازنــد و همچنین 

در مصلی نمــاز جمعه میــز  خدمت را 

خواهیم داشــت. 

حجــت الاســلام گرجــی در ادامه 

خاطرنشــان کرد: پخــش برنامه های 

برنامــه  در  حضــور  و   کارشناســی 

گفتگــوی ویــژه خــبری شــبکه نــور 

 صداوســیما و اجــرای مســابقه ملی 

کتابخوانی در رادیو معــارف و اهدای 

 جوایــز از دیگر برنامه هــای ما خواهد 

بود. 

وی همچنیــن از دو تجدیــد میثاق 

در ایــن هفته خبر داد و بیان داشــت: 

 تجدید میثاقی در محضر کریمه اهل 

بیت(س) جهت عرض تســلیت برای 

 آغــاز محــرم و همچنین یــک تجدید 

میثاق در مســجد مقدس جمکران با 

 حــضرت ولیعصر(عج) بــا حضور همه 

آمران به معروف و نهی از منکر  اســتان 

قم خواهیم داشت. 

دبیرســتاد امر به معــروف و نهی از 

منکر قم، دیگر برنامه های این ســتاد 

 بــرای ایــن ایــام  را برشــمرد و گفت: 

برنامه  هــای آموزشــی و دیدارهایی با 

 علما و مراجــع عظــام تقلیــد، دیدار 

با خانــواده های معــزز شــهدای امر 

بــه  معــروف و نهــی از منکر بــه اتفاق 

معاونین و مســئولین اســتان از دیگر 

 برنامه های ما هســتند. 

وی با اشــاره به تجمع تشکل های 

مردمی ســتاد امــر به معــروف اذعان 

 داشــت: این تجمع برای هم افزایی و 

هم نوایــی این عزیزان بــه عنوان  بدنه 

مردمی ستاد انجام می گیرد. 

حجت الاســلام گرجی در پاسخ به 

ســوال خبرنگار شاخه ســبز پیرامون 

 اقدامات انجام گرفته در حوزه عفاف و 

حجاب اظهار داشت: در طی  یکسال 

اخیر ســه مرحلــه بازرســی از تمامی 

ادارات دولتــی اســتان قــم   جهــت 

بررسی پوشــش آقایان و بانوان انجام 

گرفته و با افــراد متخلف  برخوردهایی 

صورت گرفته است. 

اعضــای  همچنیــن  افــزود:  وی 

تشــکل های مردمی ما در بوستان ها 

مســتقر  شــده اند و علاوه بر انجام کار 

فرهنگــی به تذکر لســانی می پردازند 

و  علاوه بر ایــن در این یکســال ٣٠٠ 

نفر بــه ناظرين خودرویی مــا در  حوزه 

عفاف وحجاب اضافه شــده است و با 

مجموع اقدامات انجام گرفته  واقعا در 

این مدت کشــف حجاب در قم به نحو 

محسوسی کاهش یافته  است.  

دبیرســتاد امر به معــروف و نهی از 

منکر قــم همچنیــن از تربیــت مربی 

 عفــاف و حجــاب خــبر داد و اعــلام 

داشــت:  به همت اداره امــور خانواده 

 دوره تربیــت مربــی عفــاف و حجاب 

برگــزار شــد و در این دوره  هــا افرادی 

 بــرای فعالیــت در این حیطــه تربیت 

شدند و افزون بر این پیگیری و  مطالبه 

مستمر از کمیسیون فرهنگی مجلس 

و نماینده های مجلس بــا تهیه  طومار 

مردمی و تحویل به مجلس داشتیم. 

وی در پاســخ بــه ســوال دیگری از 

خبرنــگار شــاخه ســبز در خصــوص 

 مطالبــه گــری از مســئولین و امــر به 

معــروف آنان گفــت: مطالبــه گری از 

 مســئولین و کارکنان ادارات استان، 

همــواره به صــورت جدی در دســتور 

 کار ما قرار داشته و اقدامات ما در این 

حیطه آثار خوبی به همراه  داشته و گاه 

حتی منجر به عزل افراد متخلف شده 

اســت، اما به دلیل  حفظ آبــروی افراد 

در بســیاری از موارد از انتشار گزارش 

دقیــق ایــن  اقدامــات در رســانه ها 

اجتناب می شود.  

حجت الاسلام گرجی در پایان، 

امر بــه معــروف و نهــی از منکر را 

یــک  وظیفــه همگانی دانســت و 

همکاری اصحاب رسانه برای رواج 

معروف ها  و اضمحــلال منکرها را 

خواستار شد. 

دبيرستاد امر به معروف و نهی از منکر قم؛

مطالبه گرى از مسئولين استان با جديت دنبال مى شود

SHAKHESABZ@GMAIL.COM
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سخنگوی شورای اسلامی شهر قم ؛ عوارض صدور پروانه ساختمانی   ۴۰ درصد کاهش يافت
شاخه سبز - سخنگوی شورای اسلامی شهر قم گفت: عوارض صدور  پروانه ساختمانی در طرح های ذیل جهش تولید مسکن تا پایان سال   ۱۴۰۲ از کاهش ۴۰ درصدی 

برخوردار می شود. 

به گزارش شاخه سبز ، روح الله امرالهی در حاشیه نود و چهارمین  جلسه شورای اسلامی شهر قم با اشاره به رای اعضای شورای  اسلامی قم به تصویب این لایحه بیان 

کرد:  در راستای سیاست ابلاغی  دولت در خصوص تسریع در برنامه های عملیاتی طرح نهضت ملی  مسکن با اعمال ۴۰ درصد کاهش عوارض صدور پروانه ساختمانی  طرح 

های ذیل جهش تولید مسکن صرفا تا پایان سال ۱۴۰۲ با اکثریت  آرای اعضای شورای اسلامی شهر قم موافقت شد. 

وی اضافه کرد:  این قانون به اقشار مختلف به خصوص جوانان در  جهت برخورداری از مسکن و صاحب خانه شدن کمک شایانی م کند. 

حمایت از مساجد، حسینیه ها و مراکز فرهنگی از دیگر لوایح مورد  بررسی در این جلسه بود که امرالهی به آن اشاره و بیان کرد: این  لایحه در چهار سطح پیش بینی 

شده است که بابت هر کدام از سطوح  مبالغ کمک مشخص شد. 

پذيرش قطعنامه 598 نمادى در 
اطاعت وتبعيت ازولايت فقيه

... جنــگ دخالت مي كردنــد امام رضوان 

اللــه عليه كسي نبــود كــه رو  برگرداند برنمي 

گشــت! آن يــك مســئله داخلي بود،مســئله 

ديگري بــود،  درتمــام عمــر ده ســاله حيات 

مبارك امام رضــوان الله عليه پــس از پيروزي 

 انقلاب،يك لحظه اتفاق نيفتــاد كه او بخاطر 

ســنگيني بار تهديد دشــمن در  هــر بعدي از 

ابعاد دچــار ترديــد شــود؛اين يعنــي همان 

برخورداري از  روحيه حسيني! .. 

قطعنامــه٥٩٨ شــوراي امنيت ســازمان 

ملل داراي يــك مقدمه و ده بند اســت  و قبول 

آن اگرچه به معناي پذيرش آتش بس توســط 

ايران شد ولي رژيم  عراق بارديگر به تهاجمات 

وحشيانه خود ادامه داد و به خاك ايران  تجاوز 

كرد و مقصــود پليــدش تصرف مجــدد نقاط 

مهمي از كشــور مانند  خرمشــهر و رسيدن به 

تهران بودكه به مطامع شــيطاني و واهي خود 

 نرسيد و در٢٩مردادسال ١٣٦٧جنگ پايان 

يافت. شایســته اســت  خواننــدگان وجوانان 

برومندبداننــد طبــق بنــد ششــم قطعنامــه 

توســط كميته  حقيقــت يــاب درهجدهم آذر 

ماه ســال١٣٧٠عراق به عنوان متجاوز و  آغاز 

كننــده جنــگ و تهاجــمات معرفي شــد و به 

شوراي امنيت و دنيا  اعلام گرديد. 

سردار شهید سلیمانی عزیز در وصیت نامه 

خود خطاب به مسوولین  کشور می گوید: اگر 

می خواهید با هم باشــید، شرط بــا هم بودن 

توافق و  بیان صریح حول اصول است . اصول 

، مطول و مفصل نیست. اصول  عبارت از چند 

اصل مهم است. 

اول آن هــا اعتقــاد عملــی به ولایــت فقیه 

اســت یعنی نصیحت او را بشــنوید  بــا جان و 

دل بــه توصیه و تذکــرات او به عنــوان طبیب 

حقیقی شرعی و  علمی ، عمل کنید. کسی که 

در جمهوری اســلامی می خواهد مسوولیتی 

 را احــراز کند شرط اساســی آن این اســت که 

اعتقاد حقیقــی و عمل به  ولایت فقیه داشــته 

باشد. 

و خطاب بــه بــرادران و خواهرانــی ایرانی 

خود مــی گویــد : بــرادران و  خواهــران عزیز 

ایرانی من مــردم پر افتخــار و سربلند که جان 

من و  امثال من هزاران بار فدای شــما باد کما 

اینکه شــما صدها هزار جان را  فدای اســلام و 

ایران کردید از اصول مراقبت کنید یعنی ولی 

فقیه،  خصوصا این حکیم، مظلوم، وارسته در 

دین، فقــه، عرفان، معرفت  خامنــه ای عزیز را 

عزیز جان خــود بدانیــد حرمــت او را حرمت 

مقدسات  بدانید. 

و همچنین آن شــهید عزیز خطاب به علما 

و مراجــع معظم مــی گوید: همه  شــما امام را 

دوســت داشــتید و معتقد به راه او بودید، راه 

امام مبــارزه با  آمریــکا و حمایــت از جمهوری 

اســلامی و مســلمانان تحت ستم اســتکبار، 

 تحت پرچم ولی فقیه است. 

آيت االله العظمی وحيد خراسانی:

  من دست تمام عزاداران 
حسينى  را  مى بوسم

شــاخه ســبز - آیت الله العظمی حســین 

وحیــد خراســانی از مراجــع عظــام  تقلید در 

سخنانی با اشــاره به در پیش بودن ماه محرم 

الحرام، گفتند :  من دســت تمام عــزاداران را 

می بوســم فردا که روز حسرت اســت اجر کار 

 خود را می بینند.  

به گزارش شــاخه ســبز به نقــل از دفتر آیت 

الله وحید خراســانی، وی بیان  کرد: سلام من 

را به تمام هیات(ها) برســانید بــه آنها بگویید 

امســال  عزاداری محرم و عاشــورا باید دوبرابر 

سال های گذشته باشد. دســته های  عزاداری 

در هرکجای عالم باید بیرون بیاید تا مرهمی بر 

دل مادرش  حضرت صدیقه کبری(س) باشد. 

وی بیان کرده است: با این عزاداری هاست 

که خدا نظر لطفی به ما  می کند. اما در قم خبر 

داده انــد که عــده ای از دســته های عزاداری 

به هر  جهتی بــه حرم حــضرت معصومه (س)

نمی آینــد. محوریت حــرم باید به  هــر نحوی 

حفظ شــود. آیت الله وحید خراســانی اظهار 

کــرده اســت: تمــام دســته های عــزا باید به 

 ســمت این حرم بیایند. محــور، حرم حضرت 

معصومه(س)است. من  دست تمام عزاداران 

را می بوســم فردا کــه روز حسرت اســت اجر 

کار  خود را مــی بینند. این روزها که معیشــت 

مردم سخت شده است کســانی  که می توانند 

مال خود را در راه اطعام خرج کنند اجرشــان 

لایوصف  اســت. وی بیــان نموده  اســت: هر 

مراســم را با زیارت آل یس شروع کنید. در  این 

ایام هر روز ســوره یس هدیه به امام زمان(عج)

را فراموش نکنید  باشــد که گوشــه چشمی به 

ما کند. 

ادامه از صفحه۱

 ایــن تجمــع بــرای هم 

افزایــی و هــم نوایــی این 

عزیــزان بــه عنــوان  بدنه 

انجــام  ســتاد  مردمــی 

می گیرد. 

الاســلام  حجــت 

گرجی در پاســخ به سوال 

ســبز  شــاخه  خبرنــگار 

پیرامــون  اقدامــات انجام 

گرفتــه در حــوزه عفاف و 

حجــاب اظهــار داشــت: 

در طی  یکســال اخیر سه 

مرحله بازرســی از تمامی 

ادارات دولتی اســتان قم  

 جهــت بررســی پوشــش 

آقایــان و بانــوان انجــام 

گرفتــه و با افــراد متخلف 

صــورت   برخوردهایــی 

گرفته اســت. 

شــاخه ســبز - کلــر ژوبرت، 

نویسنده و تصویرگر فرانسوی، 

بــا  نشســتی  صمیمانــه  در 

دخــتران قمــی، بــه پرســش 

هــای آنهــا پیرامــون حجاب، 

و  فمنیســت   نویســندگی، 

انتخاب دین اســلام پاسخ داد 

و گفت: ایــران را  دوســت دارم 

چون سرزمین شیعیان است. 

به گــزارش شــاخه ســبز به 

نقل از روابط عمومی اداره کل 

کتابخانه های  عمومی اســتان 

قم، در حاشــیه مراسم دیدار با 

کلرژوبرت و رونمایــی از  کتاب 

«قهرمان به شــکل خودم»، این 

نویسنده فرانسوی در نشستی 

 صمیمانه، صریح و بــی پرده با 

دختران نوجوان عضو کتابخانه 

هــای  عمومــی، بــه پرســش 

هــای آنهــا پیرامــون حجاب، 

و  فمنیســت  نویســندگی، 

 انتخاب دین اسلام پاسخ داد. 

نویســنده کتــاب «دوســت 

عجیــب» در ابتدا در پاســخ به 

پرسشــی پیرامــون  لازمه های 

فعالیــت فرهنگــی در حــوزه 

کودک و نوجــوان گفت: جهان 

 امروز دائما در حال تغییر است 

و بــرای فعالیــت فرهنگی موثر 

به  خصــوص در حــوزه کودک 

و نوجوان، باید عــلاوه بر به روز 

بودن،  شــناخت خوبی نسبت 

به کودکان و نوجوانان داشــته 

باشــیم، الگوی  مناسبی برای 

آنها باشــیم و در کنار این موارد 

محتــوا هایی را بــرای  کمک به 

زندگی بهتر تولید کنیم. 

مســلمان  نویســنده  ایــن 

فرانســوی همچنین در پاســخ 

بــه پرســش یکــی از  دختران 

نوجــوان پیرامــون محدودیت 

حجاب بــرای پیشرفــت بانوان 

در  جامعــه اظهار داشــت: اگر 

فکــر کنیم کــه حجــاب، مانع 

پیشرفت مــا می  شــود، ممکن 

است اینگونه شــود اما واقعیت 

ایــن اســت کــه حجــاب مانع 

 پیشرفــت نیســت بلکــه باعث 

حضور انســانی مــا در جامعه و 

کمتر قضاوت  شــدن از ســوی 

دیگــران می شــود؛ بــه عنوان 

کســی کــه از جامعــه ای آزاد 

 از نظــر پوشــش آمــده ام و بی 

حجابــی را تجربــه کــرده ام، 

حجــاب نعمــت  اســت و باعث 

برقــراری عدالــت در جامعه و 

امنیت برای زنان می شود. 

ژوبــرت در ادامــه با اشــاره 

به جذابیــت های دین اســلام 

نســبت به مســیحیت  تصریح 

کرد: دین اســلام بــرای من از 

چنــد جهت جذابیت داشــت: 

تمامــی  اســلام  اول  اینکــه 

پیامبران پیش از خــود را قبول 

دارد و آنهــا را نفی  نمــی کند و 

این برای من کــه علاقه زیادی 

بــه حــضرت عیســی داشــتم 

بســیار  مهــم بــود؛ دوم توحید 

خالص اســلام بود که بــا دین 

بــود؛  متفــاوت  مســیحیت 

و  مســیحیت   خداشناســی 

تثَلیــث یــا ســه گانه باوری آنها 

من را آشــفته مــی  کــرد؛ دین 

اســلام هدیــه هــای کوچک و 

ارزشمندی همچون نماز، دعا 

و   ... را در اختیار مسلمانان قرار 

داده تا دائما به یاد خدا باشند و 

این  بسیار آرامش بخش است؛ 

و آخر اینکه اسلام دین اعتدال 

اســت و این  ویژگی ها من را در 

مسیر ســخت مســلمان شدن 

قرار داد. 

کتــاب  نویســنده 

«داســتان های غصه و شادی» 

همچنین اظهار داشــت: یکی 

 از ویژگی هایی که در بســیاری 

از بانوان فرانسوی ستایش می 

کنم،  کمتر آرایش کردن است؛ 

چرا که شخصیت زن در جامعه 

بــه زیبایــی او  نیســت و ارزش 

های دیگری بــرای خودنمایی 

وجود دارد. 

پاســخ  در  ادامــه  در  وی 

بــه پرسشــی دربــاره جنبــش 

فمنیســت در اروپــا گفــت:  تا 

همین چند دهــه قبل، زنان در 

اروپــا و به خصوص فرانســه، از 

بســیاری  از حقــوق اولیه مثل 

و  بودنــد  محــروم  دادن  رای 

فمنیست توانســت تعدادی  از 

این حقوق را به آنها ببخشــد اما 

فکر می کنم مســیر را اشــتباه 

رفتنــد و  تعــدادی از حقــوق 

واقعــی آنهــا را از زنــان ســلب 

کرد؛ چرا که به جای  اســتیفای 

حقــوق خــود، می خواســتند 

شــبیه مردان شــوند و امروز در 

حال  اصلاح آن مسیر هستند. 

ژوبرت در پایان خاطر نشان 

کرد: زمانــی که من مســلمان 

شدم و به  ایران مهاجرت کردم، 

تبلیغات منفی زیــادی درباره 

اســلام و ایــران در  پاریس بود 

که خوشــبختانه در سال های 

اخیر، مردم فرانســه به واسطه 

 سواد رســانه ای، همه آنچه در 

رســانه می شــوند را بــاور نمی 

کننــد و  نگاهشــان نســبت به 

ایران نیز تغییر کرده اســت؛ به 

شخصه ایران را  دوســت دارم، 

چون کشور شیعیان است. 

کلر ژوبرت، نويسنده و تصويرگر فرانسوی ؛

ايران را دوست دارم، چون سرزمين شيعيان است
︣︊︠

شاخه سبز - فرمانده انتظامی استان قم گفت: با توجه به اینکه امنیت  مردم 

در  اولویت  پلیس است اما در قم تعداد کلانتری های موجود  کافی نیست  

به گزارش خبرنگار شــاخه سبز، سردار محمدرضا میرحیدری  در  نشست 

خبری اظهار داشت: دادستان قم در مورد کیف قاپی و موبایل  قاپی هشدار 

داده اســت و اگر سارقی، خانم ها را مورد آسیب روحی  و جسمی قرار دهد با 

برخورد سخت عوامل انتظامی مواجه می شود. 

سرقت مسلحانه در قم نداریم

میرحیدری در ادامه با اشاره به این که سرقت مسلحانه در قم نداریم  گفت: 

عوامل بیرونی بیشترین تاثیر را در سرقت در استان داشته  است، از این رو با 

فعال کردن گلوگاه ها و ایســت و بازرســی در  استان و هوشمندسازی پلیس 

سعی بر آن است تا در مبادی ورودی  کنترل بیشتری داشته باشیم تا سارقان 

شناسایی شده و مانع ورود آن  ها به داخل استان شویم. 

وی بیان کرد: در سرقت با کمک مردم و توجه به مساله پیشگیری و  کمک 

دستگاه های همکار مانند گشــت های بسیج و رضویون ۴۰  درصد کاهش 

ســرقت مغازه، ۲۲ درصد کاهش ســرقت منزل، ۳۲  درصد کاهش ســرقت 

اتومبیل، ۱۷ درصد کاهش سرقت موتورسیکلت  و ۲۲ درصد کاهش قاپ زنی 

را در سال جاری تا پایان ۲۲ تیرماه  شاهد بوده ایم. 

وی گفت: تردد خودروهای شوتی در محورها باعث تصادف های تلخ  می 

شود، از این رو پلیس امنیت اقتصادی و عوامل انتظامی و یگان  تکاور در ارتقای 

سطح سلامت محورها کمک کار پلیس هستند و  صاحبان خودروی شوتی ها 

اکثرا خارج از استان هستند و از  محورهای مواصلاتی قم تردد دارند. 

 ۴۷۱ هزار و ۵۰۴ تماس مردمی با سامانه ۱۱۰ در قم

فرمانده انتظامی قم افزود: در مجموع از ابتدای امسال تا ۲۲ تیرماه،   ۴۷۱ 

هزار و ۵۰۴ تماس مردمی با سامانه ۱۱۰ داشته ایم که از  این میزان ۵۳ درصد 

نیازمند راهنمایی و ارشــاد بوده اســت و ۴۷  درصد تماس ها عملیاتی شده 

است. 

وی بیشــترین تماس ها را جرایم عمومی علیه اموال و اشخاص،  تصادف 

ها، نزاع و درگیری و سرقت عنوان کرد. 

وی گفت: تعداد کل تماس ها در سال ۱۴۰۲ نسبت به مشابه سال قبل 

  ۲۴ درصد افزایش داشته و تعداد تماس های منجربه عملیات نیز  هشت درصد 

افزایش داشته است. 

فرمانده انتظامی قم:  

تعداد كلانترى ها در قم كافى نيست  

شاخه سبز - جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در بیانیه 

ای تصریح کرد:  انقلاب اسلامی و عزت و اقتدار امروز ما 

مرهون تمسک به معارف  عاشورایی است و تا زمانی که 

در مسیر پر افتخار حسینی گام بر  می داریم، سربلندی 

و سعادت همنشین ما است. 

به گزارش شاخه سبز ، در این بیانیه آمده است:  ماه 

محرم یکی از  مهم ترین وجوه امتیاز جامعه شیعه بر دیگر 

جوامع مسلمان است و ملت  حسینی ایران، نعمت محرم 

و مجالس معنویت افزای آن را قدردان و  شکرگزار است. 

انقلاب اسلامی و عزت و اقتدار امروز ما مرهون  تمسک 

به معارف عاشورایی است و تا زمانی که در مسیر پر افتخار 

 حسینی گام بر می داریم، سربلندی و سعادت همنشین 

ماست. 

در این بیانیه تصریح شده است:  جامعه مدرسین 

حوزه علمیه قم در  آستانه آغاز ماه محرم الحرام و شروع 

ســفرهای تبلیغی طلاب و فضلای  حوزه های علمیه، 

نکاتــی را معــروض می دارد:توجه به ســیره بزرگان، 

 توصیه های رهبر معظم انقلاب - مدظله العالی - و مراجع 

عظام تقلید -  دامت برکاتهم و همچنین رعایت احکام و 

الزامات مجالس اهل بیت -  علیهم السلام - به پر شورتر 

شــدن این مجالس و تکثیر و ترویج شعائر  الله بیش از 

پیش کمک می کند. شایسته اســت آداب عزاداری و 

ادب  حضور در مجالس اهل بیت -علیهم الســلام- در 

تمام شؤون رعایت  شود. 

 «در مجالس مراثی و خطابه، بیان معارف اسلامی و 

شرح  مظلومیت های حضرت سید الشهداء - علیه السلام 

-، عواطفِ مستمعین  را جوشان خواهد کرد و آنان را برای 

کسب فیوض مهیا می کند. لذا  باید از سخنان سست، 

بی سند و اختلاف انگیز در این مجالس اجتناب  شود، 

تا در کنار شــور و احســاس حســینی، فلسفه واقعی 

عزاداری ها  تشــریح و زمینه افزایــش ایمان و تقویت 

باورهای دینی فراهم شود.» 

جامعه مدرسین حوزه علمیه قم در این بیانیه افزود:  

پیام عاشورا،  فداکاری برای حفظ دین است. در راه حفظ 

دین، قرآن و اخلاق، همه  باید در یک میدان قرار بگیریم 

و با فســاد و بی عدالتی مبارزه کنیم. اقدام  مسؤولانه و 

مؤمنانه اقشار مختلف مردمی در راستای امر به معروف 

و  نهــی از منکــر برای صیانــت از ارزش هــای دینی و 

مطالبه ی حفظ و  ترویج عفاف و حجاب نشان داد؛ روح 

غیرت و عفت در جامعه ما  بیدار است. 

 «لازم اســت نهادهای ضابط و مسؤول در مقابله با 

برخی جرایم سازمان  یافته در ترویج بی حجابی در اماکن 

دولتی و عمومی با التزام به مواد  قانونی مصرح، قاطعانه 

ورود پیدا کنند. ادارات، نهادها، مدیریت های  شهری و 

صنوف برای اجرای بهتر قانــون عفاف و حجاب، هم 

پایــه ی  مطالبه عمومی حرکت کننــد و دچار ضعف و 

سستی نشــوند. گرچه مسأله  حجاب با نقش آفرینی 

گســترده جریانات معاند دین و انقلاب به یک  مسأله 

سیاسی  ـامنیتی تبدیل شده است؛ اما هنوز هم در این 

عرصه کار  فرهنگی و تبلیغی در مبارزه با جنگ شناختی 

دشــمن در اولویت است.  بی شــک اقدامات توأمان 

فرهنگی و قضایی می تواند مواجهه عالمانه با  این مسأله 

را رقم بزند.» 

در این بیانیه تصریح شده است: ارتقاء تشکیلات 

فرهنگی مســاجد به  عنوان یک قرارگاه عملیاتی در 

تقابل بــا برنامه های تبلیغی دشــمن،  اولویت نظام 

اسلامی است و اهداف عالیه نظام در اسلامی سازی 

 جامعه، با جــذب و تربیت جوانان و نوجوانان محقق 

می گردد. از ظرفیت  عظیم مســاجد در خودسازی، 

انسان ســازی، فرهنگ سازی ،جامعه  سازی  و تمدّن 

سازی غفلت نشود. 

 «امید آفرینی و تقویت اراده و همت جامعه مؤمنین، 

مواســات و همدلی،  اســتکبار ســتیزی و حمایت از 

مستضعفان، باید یک فعالیت مستمر در  جامعه ی دینی 

باشــد. جامعه ای که رو به ســوی تحقق دولت کریمه 

 مهــدوی دارد، از عاشــوراء درس حرکــت و مجاهدت 

می گیرد. در ایام  تبلیغی محرم به جاست مباحث هدایت 

بخش مهدویت نیز بیش از پیش  تشریح شود و پیوند 

حادثه ظلم ستیزانه عاشوراء و اندیشه امید آفرین  مهدوی 

تبیین گردد.» 

جامعه مدرسين حوزه علميه قم: 

  اقتدار امروز كشور مرهون تمسك به معارف عاشورايى است

︣︊︠



مديرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای استان کرمانشاه خبر داد؛

افزودن 19 دستگاه اتوبوس برون شهرى جديد به 
استان كرمانشاه در ايام اربعين

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای اســتان کرمانشاه گفت: ۱۹ 

دســتگاه اتوبوس برون شــهری جدید در ایام اربعین بــه ظرفیت  ناوگان 

اتوبوسی افزوده خواهد شد . 

به گزارش شــاخه ســبز ، فریبرز کرمی درباره خدمات رســانی ناوگان 

اتوبوس رانی به زوار اربعین خاطرنشــان کرد: به منظــور ارائه  خدمات به 

زوار اربعین حسینی(ع) تدابیر خاصی اندیشــیده شده و به دنبال اعلام 

نیاز به ناوگان اتوبوسی از ظرفیت این ناوگان  استفاده خواهد شد . 

وی افزود: جهت تسریع در تردد زوار اربعین حسینی (ع) و بروزرسانی 

ناوگان حمــل و نقل عمومی اســتان کرمانشــاه، ۱۹ دســتگاه  اتوبوس 

برون شهری در ایام اربعین به ظرفیت ناوگان اتوبوسی افزوده می شود . 

کرمی تصریح کرد: با شرکت های مینی بوس رانی بخش خصوصی هم 

هماهنگی های لازم انجام گرفته است . 

وی درباره فروش بلیط ناوگان اتوبوســی گفت: ۷۰ درصد بلیت های 

اتوبوس در استان کرمانشــاه به صورت اینترنتی به فروش  می رسد که در 

ایام تعطیل شمار بلیت فروشی اینترنتی افزایش می یابد که در نتیجه به 

سرعت ظرفیت ها تکمیل می شود . 

فریبرز کرمی با بیان اینکه در تعطیلات اخیر هم شــمار بلیت فروشی 

اینترنتی فراوان بود، افزود: در روزهای عادی مشکلی از  نظر فروش بلیت 

های اتوبوس به صورت اینترنتی وجود ندارد . 

مدیــرکل راهداری و حمــل و نقل جاده ای اســتان کرمانشــاه گفت: 

ناوگان حمــل  و نقل عمومی اســتان کرمانشــاه، دارای ۱۹۱ دســتگاه 

 اتوبوس، ۸۹۴ مینی بوس و ۹۶۸ دستگاه سواری است . 

افتتاح طرحهاى اشتغال زايى و مسكن مددجويان 
بهزيستى در شهرستان تالش

رشت-سمیه واحدی- در سومین روز از هفته بهزیستی یک واحد طرح 

خوداشــتغالی مددجویی بهزیســتی با موقعیت شــغلی فروش  مصالح 

ســاختمانی و همچنین یک دســتگاه مســکن مددجویان بهزیستی با 

حضور «محمد نوروزی»رئیس بازرســی و « عباس امام پناهی   » مســئول 

روابــط عمومی بهزیســتی گیــلان ، « شــهریار جعفــری « رئیــس اداره 

بهزیستی تالش و سایر مسئولین شهرستان، در شهرستان  تالش افتتاح 

شد . 

به گزارش روابط عمومی بهزیســتی گیلان؛ طرح های افتتاح شده در 

این روز ، به صورت اعطای وام و تسهیلات بانکی با  هماهنگی و مساعدت 

ســازمان بهزیســتی طبق دســتورالعمل اداری بــه مددجویــان به بهره 

برداری رسید. 

خط كشى 3 هزار كيلومتر از راههاى استان 
همدان تا پايان سال جارى صورت مى پذيرد 

همدان سید علی اکبر حوائجی خبرنگار شاخه سبز/ خط کشی ۳ هزار 

کیلومتر از راههای اســتان همدان مدیر کل راهــداری و حمل  ونقل جاده 

ای استان همدان از خط کشــی ۳ هزار کیلومتر از راههای استان تا پایان 

سال جاری خبر داد   صفر صادقی مدیر کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 

استان همدان گفت با برنامه ریزی های صورت گرفته از هفته آینده ۵ اکیپ 

 خط کشی در محورهای اصلی، فرعی و روستایی استان همدان فعال می 

شــوند. صادقی راد تصریح کرد: از آنجــا که ارتقاء ایمنی  راههای اســتان 

همدان جزء اولویت اصلی راهداری است عملیات خط کشی در محورهای 

اصلی و ۱۰۰ متر قبــل و بعد از پیچ های  تند بصورت ســه خط اجرا خواهد 

شد . وی اظهار داشت: سال گذشــته ۲ هزار کیلومتر از محورهای استان 

همدان خط کشی و احیای  خط شــده است که امســال نیز خط کشی ۳ 

هزار کیلومتر از راههای استان در دســتور کار این اداره کل قرار دارد. مدیر 

کل راهداری  و حمل و نقل جاده ای اســتان همــدان در پایان گفت: خط 

کشی های صورت گرفته در جاده ها حد و مرز، مسیر و خط عبوری  هریک 

از رانندگان را خصوصا در شب مشــخص می کند و از این رو خط کشی در 

ارتقاء ایمنی راهها نقش بسزایی را ایفا می کند. 

ا︣ن ﹝﹟ ا
SHAKHESABZ@GMAIL.COM

۴
مديرعامل شرکت آب منطقه ای استان ايلام منصوب شد

در نشست شورای هماهنگی روابط عمومی دستگاه های اجرايی خوزستان؛

كتاب «روابط عمومى اى اس جى» رونمايى شد

برداشت 800 تن باميه از مزارع 
استان ايلام

رییس ســازمان جهادکشــاورزی اســتان ایلام از 

برداشــت ۸۰۰ تن بامیه به طور ســالیانه از مزارع این 

استان خبر داد . 

به گــزارش شــاخه ســبز ، آذررنوش عمــوزاده در 

گفتگویی اظهار کرد: با رســیدن فصل تابستان، بازار 

برداشت محصول بامیه برای  کشاورزان استان ایلام داغ 

شده است . 

وی گفت: امســال ۹۰ هکتار از اراضی کشاورزی 

اســتان ایلام زیر کشــت بامیه رفته است که متوسط 

برداشت این محصول در هر  هکتار چهار تن است . 

وی ادامه داد: پیش بینی می شــود ۸۰۰ تن بامیه 

مرغوب برداشت و روانه بازارهای مصرف شود . 

رئیس سازمان جهاد کشاورزی ایلام با اشاره به اینکه 

فروش محصول بامیه درآمد خانواده های زیادی را نیز در 

این منطقه تامین  کرده است، افزود: شهرستان های دره 

شــهر، بدره، ســیروان، ســرابله و مهران از عمده ترین 

شهرســتان های تولید کننده این محصول در  استان 

هستند . 

عموزاده اضافه کرد: کم آب بر بودن این محصول، 

مقاوم در برابر آفات بودن و صرفه اقتصادی داشتن باعث 

شــده تا کشــاورزان  اســتان به کشــت این محصول 

اقتصادی و پرطرفدار روی بیاورند . 

وی با اشاره به اینکه استان ایلام به دلیل اقلیم مناسب 

از قطب های تولید صیفی جات کشور است، عنوان کرد: 

با تولید بامیه در  استان ایلام علاوه بر تامین نیاز داخلی 

به دیگر استان های کشور نیز ارسال می شود. 

معاون وزير ارشاد : 

محيط انحصارى افكار عمومى 
در اختيار تبليغات است

یزد- صادقی مقدم- نشست مدیران کانون های 

آگهی و تبلیغــات یزد با معــاون مطبوعاتــی وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی برگزار شد . 

در ایــن نشســت مدیــران کانون هــای آگهی و 

تبلیغات یزد دغدغه ها و مسائل کاری خود را مطرح 

کردند . 

ســپس معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشاد 

اسلامی در سخنانی به جایگاه مهم حوزه مطبوعات 

و کانون هــای تبلیغاتــی پرداخت  و گفــت: محیط 

انحصاری افــکار عمومی در اختیار تبلیغات اســت 

و محتوای کانون های آگهی نفود بســیار بالایی در 

جامعه دارند . 

فرشاد مهدی پور افزود: آینده تبلیغات تجاری به 

شــدت تحت تاثیر فناوری های نو و هوش مصنوعی 

قرار گرفته است و کسب و  کارهای هنری و تبلیغات 

به سبب جایگزین شدن فناوری ها و هوش مصنوعی 

ارزان شده است . 

مهدی پور تصریح کرد: تاکنون موفق نشدیم که 

کانون های آگهی و تبلیغات را از رده کســب و کارها 

خارج کنیم و لذا در مباحث  مالیاتی موفقیتی حاصل 

نشدونیازمند پیگیری کانون ها در این امر هستیم. 

ديدارمديران خانه مطبوعات 
اصفهان وچهارمحال و بختيارى

بهمن توکلی فردپژوهشــگر رســانه وروابط 

عمومی-ناصر بهــروان مدیر خانــه مطبوعات 

وخبرنــگاران اســتان اصفهــان،  روز گذشــته 

بمنظــور هــم اندیشــی بیشــتر و تعامــلات 

دوطرفــه بین خانه  هــای مطبوعات و بررســی 

مشکلات موجود، در سفر به شــهرکرد با  برخی 

ازاعضای هیئت مدیره خانه مطبوعات اســتان 

چهارمحال  وبختیاری دیدار نمود. 

در این دیــدار ابتدا در محــل روزنامه محلی 

دیده بان، با هوشــیار  طهماسبی مدیرمسئول 

ایــن روزنامه و ســپس با ملــک محمــد زمانی 

 از پیشکســوتان عرصــه نوشــتاری در محــل 

سرپرســتی روزنامــه  کیهــان و ارایــه گــزارش 

کارهای انجام شده، مشــکلات مورد بررسی  و 

مطالبی بیان شد. 

همفکــری و هــم اندیشــی در موضوعــات 

صنفــی و اســتانی، بازدید و  برگــزاری تورهای 

خــبری و اســتفاده از امکانــات و ظرفیت های 

 موجود بــرای خبرنــگاران هر دو اســتان، هم 

اندیشــی با خانه های  مطبوعات دیگر اســتان 

ها و.... از مواردی بود کــه در این دیدار  مطرح 

شد. 

در ایــن دیــدار کــه ســیدمرتضی فیاضی 

مدیرخانه مطبوعات، علیمــراد  مصیبی رئیس 

هیئت مدیــره و نوابــه افیونی خزانــه دار خانه 

 مطبوعات استان چهارمحال وبختیاری حضور 

داشــتند، با احســان  قائدی مدیر حوزه هنری 

شــهرکرد ،احمد ریاحی رئیس خانه  عکاســان 

استان و اعضاء انجمن عکاسان خبری وهنری 

اســتان  چهارمحــال وبختیاری نیز دیــدار و بر 

تعاملات بیشتر و بهتر بحث و  تبادل نظر شد. 

طی حکمی از سوی مهندس محمد جوانبخت معاون وزیر نیرو در امور آب و آبفا و مدیرعامل شرکت مدیریت منابع آب 

ایران،«  دکتر صادق علیمرادی »به مدت ۲ ســال به عنوان رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای استان 

منصوب شــد . به گزارش شــاخه سبز به نقل از روابط عمومی شــرکت آب منطقه ای استان ایلام؛ در این حکم انتصاب بر 

اجرای ماموریت های  ویژه بخش آب با تأکید بر برنامه های سازگاری با کم آبی، طرح های حفاظت و بهره برداری، مدیریت 

حوضه های آبریز، کیفیت و  محیط زیســت، اســتقرار سامانه ها و تشکل های بهره برداری و تقویت مشارکت های مردمی 

تاکید شده است . 
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به گزارش شاخه سبز ، این 

کتاب دربرگیرنده موضوعاتی 

در حــوزه محیــط   زیســت، 

اجتماعــی  مســئولیت های 

و حاکمیتــی شرکت هاســت 

 و نقــش روابط عمومی هــا در 

ایجــاد قدم هــای مبتنــی بر 

توسعه پایدار در این سه حوزه 

به تشریح بیان شده است . 

«روابط عمومــی  کتــاب 

ای اس جی» نوشته دکتر ولید 

آلبوناصر و مهدی باقریان در 

نشســت شــورای هماهنگی 

روابط عمومی دســتگاه های 

 اجرایی خوزســتان رونمایی 

شد . 

به گــزارش روابط عمومی 

و  نیشــکر  توســعه  شرکــت 

صنایــع جانبی، ایــن کتاب 

موضوعاتــی  دربرگیرنــده 

محیط زیســت،  حــوزه  در 

اجتماعــی   مســئولیت های 

و حاکمیتــی شرکت هاســت 

و نقــش روابط عمومی هــا در 

ایجــاد قدم هــای مبتنــی بر 

توسعه پایدار در این سه حوزه 

 به تشریح بیان شده است . 

آلبونــاصر  ولیــد 

نویســنده این کتــاب، مدیر 

روابط عمومی شرکت توســعه 

نیشــکر و صنایــع جانبــی از 

شرکت هــای بــزرگ صنعتی 

در  وی  خوزســتان  اســت. 

امور بین الملل و حــوزه علوم 

پژوهش هــای  سیاســی، 

مختلفی داشــته و در ســال 

جاری نیز از ســوی استاندار 

خوزســتان مورد  تقدیــر قرار 

گرفت . 

آلبونــاصر اخیــرا هــم در 

بیســت و دومیــن دوره جایزه 

صنعــت روابط عمومی ایران، 

توانسته با رای هیئت داوران، 

جایــزه ملـّـی  روابط عمومی و 

جایزه ویژه انتشــارات را از آنِ 

خود کند . 

تولیــد محتــوای متنــوّع 

برگــزاری  امیدآفریــن،  و 

جشــنواره ملیّ شکرســتان، 

جوامــع  بــا  مؤثــر  ارتبــاط 

پیرامونی طرح های نیشــکر، 

انتشــار  کتابچه ها و فصلنامه 

نیشــکر،  صنعــت  داخلــی 

جشــنواره های  برگــزاری 

مختلف فرهنگی و رسانه ای، 

در  تاثیرگــذار  حضــور 

شــبکه های  اجتماعــی و… 

موجــب شــده روابط عمومی 

و  نیشــکر  توســعه  شرکــت 

نظــام  در  جانبــی  صنایــع 

اطلاع رســانی  و  ارتباطــی 

روابط عمومی ها  پیشرو باشد . 

چارچوبــی  ای اس جــی؛ 

ضروری برای توسعه پایدار

مؤلفّ کتاب روابط عمومی 

ای اس جی در ابتــدای آیین 

را  ای اس جــی  رونمایــی، 

چارچوبی ضروری بــرای هر 

شرکت و سازمانی  برشمرد که 

به ذ  ی نفعان کمــک می کند 

بفهمند یک ســازمان چگونه 

در حــال مدیریت ریســک ها 

بــا  مرتبــط  فرصت هــای  و 

و  محیط زیســت،  جامعــه 

اقدام های حاکمیتی است . 

رعایــت  افــزود،  وی 

اســتانداردهای  و  مقــررات 

زیســت محیطی، اجتماعــی 

و حاکمیتــی و ملاحظه های 

اخلاقی و قانونی ای اس جی 

امروزه  با بقــای شرکت ها گره 

خورده و رعایت آن هــا نه تنها 

به تحقق محیطی ســالم تر و 

اخلاقی تــر کمــک می کند، 

بلکه ســبب افزایــش فزاینده 

 توجه و علاقــه سرمایه گذاران 

بــرای  ســهام داران  و 

سرمایه گــذاری بیشــتر نیــز 

می شود . 

آلبونــاصر،  گفتــه  بــه 

چارچوب هــای  و  اصــول 

اصلــی ای اس جــی هــمان 

بــر  کــه  اســت  چیزهایــی 

اساس شــاخص های توسعه 

پایدار ســازمان ملــل  تعریف 

و تدویــن شــده و به کارگیری 

آن موجــب بهبــود وضعیــت 

اقتصادی و بهــره وری شرکت 

هــا و ســازمان ها و در نهایت 

بهبــود ســطح  رفــاه و درآمد 

ملیّ می شــود و توسعه پایدار 

و متــوازن را تحقــق خواهــد 

بخشید . 

مديرعامل آبفای استان اصفهان خبرداد؛

اجراى ايستگاه پمپاژ فاضلاب در منطقه فولادشهر اصفهان 

استاندار:

 توسعه اقتصادى سيستان و بلوچستان در گرو تعامل همه 
بخش هاست

مدیرعامــل آبفای اســتان 

اصفهــان از اجــرای ایســتگاه 

پمپــاژ فاضــلاب بــا مقطــع 

دایــره ای و عمــق ١٦ مــتر در 

فولادشهراصفهان خبرداد . 

   بــه گــزارش شــاخه ســبز ، 

حســین اکبریــان با اشــاره به 

طراحی، اجــرا و بهــره برداری 

ایســتگاه پمپــاژ فاضــلاب بــا 

مقطــع دایــره ای و عمــق   ۱۶ 

مــتری در منطقــه فولادشــهر 

گفــت: ایــن نــوع طراحــی، 

کاهــش هزینه احــداث و دوام 

سازه ای را به دنبال دارد . 

وی با بیــان اینکه در ســال 

جاری ایستگاه پمپاژ فاضلاب 

منطقه فولادشــهر بــا طراحی 

جدید در مدار بهره برداری قرار 

گرفت اعلام  کــرد: احداث این 

ایستگاه پمپاژ در سال ۱۳۹۹ 

آغــاز شــد و در ســال ۱۴۰۲ 

بــه بهره بــرداری رســید و همه 

تجهیزات ســاخت آن بــه ویژه 

 پمپ هــای نصب شــده تولید 

ایران  هستند که این مهم با هم 

افزایــی و هم اندیشــی فعالان 

صنعت آبفا صورت گرفته است . 

این مقام مسئول با اشاره به 

اینکه این نــوع طراحی موجب 

مــصرف بهینــه  مصالح شــده 

اســت، تصریح کــرد: احداث 

ایســتگاه پمپاژ به  صورت دایره 

ای شــکل موجــب می شــود 

که بــتن و میلگرد های بســیار 

کمتری نسبت به سازه ایستگاه 

پمپاژ مربع یا مســتطیل شکل 

 مصرف شود  . 

مدیرعامــل آبفای اســتان 

اصفهان افزود: طبق بررســی 

های صــورت گرفتــه، طراحی 

ایســتگاه پمپــاژ فاضــلاب به 

شــکل جدید باعث می  شــود 

که تنــش کمتری به ســازه این 

تاسیســات  تحمیــل شــود که 

این امر، دوام ســازه را به همراه 

دارد، همچنیــن ۲۰ درصــد 

مســاحت  کمــتری نســبت به 

ســازه مربع و مســتطیل شکل 

اشــغال مــی کنــد کــه مزیت 

دیگری از اجرای ایــن پروژه به 

شکل جدید است  . 

اکبریان بــا بیــان اینکه در 

ســال های آتی فاضــلاب ۲۴ 

روســتای منطقــه فلاورجــان 

از طریق ایــن ایســتگاه پمپاژ 

بــه تصفیــه خانــه فاضــلاب 

 فولاد شــهر انتقــال مــی یابد 

اظهار داشــت: درحال حاضر 

فاضلاب شهرهای مینادشت و 

اشترجان از طریق این ایستگاه 

پمپاژ به تصفیــه  خانه فاضلاب 

فولادشــهر منتقل می شــود، 

ایــن درحالیســت کــه میزان 

دبــی ورودی فاضــلاب به این 

ایســتگاه در افق طرح در سال 

۱۴۳۰   حدود ۸۵ لیتر در ثانیه 

است . 

مدیرعامــل آبفای اســتان 

اصفهان در پایان خاطر نشــان 

کــرد: اجــرای ایســتگاه پمپاژ 

فولادشــهر با این نوع طراحی 

بیــش از ۲۵ میلیــارد  تومــان 

هزینه در بر داشته است . 

سیســتان  اســتاندار 

راه  گفــت:  بلوچســتان  و 

پیشرفــت اســتان از طریق 

توســعه تعاونی هــا در تمام 

بخش ها است و این موضوع 

توســط همــه مســوولان با 

جدیت پیگیری شود.

محمــد کرمــی روز ســه 

شــنبه در دیدار بــا مدیرکل 

تعــاون، کار و امور اجتماعی 

سیســتان و بلوچســتان بــا 

وی اظهارکرد: تــلاش برای 

توســعه و پیشرفــت اســتان 

مطلوب اســت اما باید بسیار 

دقت کنیم و مراقب باشــیم 

که در این مســیر عدالت زیر 

پا گذاشته نشود.

وی تصریح کرد: در استان 

در  مختلفــی  تعاونی هــای 

مرزنشــینان،  زمینه هــای 

داران  کامیــون  صیــادان، 

داریم و تعاونی هــای جدید 

حوزه هــای  در  ویــژه  بــه 

دانش آموزی باید راه اندازی 

شود.

و  سیســتان  اســتاندار 

بلوچســتان تصریــح کــرد: 

تشــکیل تعاونی ها در زمینه 

هنرســتان های کشــاورزی 

و  نوجوانــان  بکارگیــری  و 

جوانــان محصــل بــا فراهم 

کــردن امکانــات و اهــدای 

زمیــن  در حــوزه کشــاورزی 

انجــام  بــرای  صنعتــی  و 

و  تولیــدی  فعالیت هــای 

توجــه  مــورد  درآمدزایــی 

مسوولان باشد.

وی بــا اشــاره بــه دلایــل 

تعاونی هــای  راه انــدازی 

مختلــف بــرای اســتفاده از 

در  موجــود  ظرفیت هــای 

سیســتان و بلوچستان برای 

افزایــش اشــتغال و تولیــد 

تاکید کرد.

کرمی گفــت: بــا توجه به 

و  سیســتان  ظرفیت هــای 

بلوچســتان در زمینه هــای 

مــواد  فــرآوری  تجــارت، 

معدنی، کشاورزی، شیلات، 

مرغــداری   و  دامــداری  

می تــوان تعاونی ها مختلف 

تشکیل داد.

وی بــا اشــاره بــه اهمیت 

شرکت های دانــش بنیان بر 

توجه بیشــتر به علم و دانش 

و فنــاوری های نویــن تاکید 

کرد.

سیســتان  اســتاندار 

و بلوچســتان بیــان کــرد: 

ســاماندهی بانــوان فعــال 

در عرصه صنایع دســتی در 

قالب تعاونی هــا نیز فرصت 

مناسبی است که باید اقدام 

شود.

وی بــر تــلاش و پیگیری 

جــدی کارهــا تاکیــد کــرد 

و افــزود: در برخــی مــوارد 

از  بعمــل  بازدیدهــای  در 

شــهرهای اســتان مشاهده 

می شود؛ بعضی از مسوولان 

دارنــد  کمــتری  فعالیــت 

بنابرایــن بایســتی افزایش 

فعالیــت و رفــع مســائل و 

مشــکلات شهرســتان ها در 

دســتورکار همه مســوولان 

قــرار گیــرد.



︣︊︠

قیمت نفت پس از ریزشی که شب گذشــته متحمل شد، در معاملات 

روز سه شنبه بازار آسیا، اندکی افزایش یافت. 

بهای معاملات نفت برنت با ۲۶ سنت افزایش، به ۷۸ دلار و ۶۷ سنت 

در هر بشکه رسید. بهای معاملات وست تگزاس اینترمدیت  آمریکا با ۲۹ 

سنت افزایش، به ۷۴ دلار و ۴۴ سنت در هر بشکه رسید. هر دو شاخص 

روز دوشــنبه تحت تاثیر آمار رشــد ضعیف  تولید ناخالص داخلی چین، 

بیش از ۱.۵ درصد سقوط کرده بودند. 

فعالان بازار منتظر انتشــار آمار هفتگی ذخایر نفت آمریکا در روز سه 

شنبه هستند و انتظار می رود آمار نشــان دهد ذخایر نفت و  فرآورده های 

نفتی، هفتــه گذشــته کاهش پیــدا کــرده اســت. چهــار تحلیلگر در 

نظرسنجی رویترز برآورد کردند که ذخایر نفت آمریکا در  هفته منتهی به 

۱۴ ژوییه، به میزان ۲.۳ میلیون بشکه کاهش پیدا کرده است. 

جون رونگ ییپ، استراتژیســت ارشــد شرکت آی جی در ســنگاپور 

گفت: آمار ضعیف تولیــد ناخالص داخلی چین که روز دوشــنبه  منتشر 

شــد، روند صعودی قیمت هــا را محدود کرده اســت زیــرا نگرانی هایی 

نسبت به احیای تقاضا برای سوخت، به وجود آورده  است. 

تولید ناخالص داخلی چین در ســه ماهه دوم نســبت به مدت مشابه 

سال گذشته، ۶.۳ درصد رشــد کرد ،در حالی که تحلیلگران نرخ  رشد را 

۷.۳ درصد پیش بینی کرده بودند. 

در این بیــن، اداره اطلاعات انرژی آمریکا در گــزارش جدیدی، پیش 

بینی کرد تولید نفت شــیل آمریکا در اوت، به حدود ۹.۴۰  میلیون بشکه 

در روز کاهش پیدا خواهد کرد که نخســتین کاهش ماهانه از دســامبر 

سال ۲۰۲۲ خواهد بود. 

بر اساس گزارش رویترز، عرضه جهانی نفت ممکن است با ازسرگیری 

فعالیت دو میدان نفتی در لیبی که هفته گذشــته تعطیل شــده  بودند، 

تقویت شــود. تولید این دو میدان به دلیل اعتراض به ربوده شــدن یک 

وزیر سابق، متوقف شده بود. 

روند افزايشى قيمت نفت ازسرگرفته شد

۵ WWW.SHAKHESABZ.IR
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شريعتی: موانع اجرای پتروشيمی مازندران برداشته شود

جلسه کارگروه توليد برق هسته ای

مخبر: در ساخت، مهندسى و 
احداث نيروگاه هاى اتمى بايد 

خودكفا شويم

جلسه کارگروه توسعه نیروگاه های اتمی کشور 

ظهر امروز (سه شنبه) به ریاست معاون اول رئیس 

جمهور برگزار و بر برنامه  ریزی برای تامین ۲۰ هزار 

مگاوات برق هسته ای تا افق ۱۴۲۰ تاکید شد. 

محمــد مخبر در این جلســه از اهتمام جدی 

دولت برای احداث ۲۰ هزار مگاوات نیروگاه برق 

هســته ای خبر داد و گفت: لازم اســت در  برنامه 

جامع احداث این نیروگاهها مدل تامین مالی آن 

نیز مشخص شود. 

معــاون اول رئیس جمهــور افزود: در مســیر 

احداث نیروگاه های هسته ای باید روند حرکت به 

نحوی باشد که به انتقال تکنولوژی و  ارتقاء دانش 

فنی کشور منجر شود و به تدریج در فرایند تولید 

و در تمامی ابعاد و مراحل ســاخت و مهندسی به 

سمت خودکفایی  حرکت کنیم. 

در این جلســه که وزیر نیرو و رئیس کل بانک 

مرکزی و برخی مســئولان دستگاه های دیگر نیز 

حضور داشــتند، معاون رئیس  جمهــور و رئیس 

ســازمان انرژی اتمی گزارشی از اقدامات صورت 

گرفته نظیــر مکان یابی، مطالعــه، هماهنگی و 

تحقق الزامات  احداث نیروگاه هسته ای ارائه کرد 

و گفت: تاکنون پنج نقطه در کشور برای احداث 

نیروگاه تعیین شده و اقدامات اولیه و مقدمات  کار 

و بعضاً عملیات اجرایی آن و عقد قرارداد با صنایع 

داخلی انجام شده است. 

وزیر نیــرو نیز در این نشســت توضیحاتی در 

خصــوص احداث نیــروگاه هســته ای، موضوع 

جانمایــی نیروگاهها و ضــرورت توجه به  خطوط 

انتقال نیرو مطالبی ارائه کرد. 

در ادامه این نشست مقرر شد احداث ۲۰هزار 

مگاوات نیروگاه برق هســته ای تا افق ۱۴۲۰ در 

دستور کار سازمان انرژی اتمی  قرار گیرد و با اتخاذ 

تمهیدات لازم، احداث نیروگاهها و نیز مهندسی 

و ساخت، با اســتفاده از ظرفیت داخلی و تعیین 

نقــش هر دســتگاه  تدوین و در جلســه آتی ارائه 

گردد. 

همچنین مقرر شد الگوی تامین مالی اجرای 

طرح با برنامه ســاخت داخل و مشارکت خارجی 

توســط ســازمان انرژی اتمی تدوین و در  جلسه 

آینده مطرح شود. 

با توجه به اینکه محل احداث نیروگاهها تعیین 

شــده و شرکت های احداث و بهره برداری منطقه 

ای فعالیت های مقدماتی و  مطالعاتی را آغاز کرده 

اند، مقرر شــد دستگاههای اجرایی برای سرعت 

بخشــیدن به عملیــات اجرایی همــکاری لازم را 

انجام دهند. 

سوئيچ هند از نفت گران روسيه 
به نفت خاورميانه

هند بــه دنبــال گــران شــدن واردات از 

روســیه، سرگرم مذاکــره بــا صادرکنندگان 

نفت خاورمیانه برای افزایش خرید است. 

بلومبرگ به نقل از یک مقام آگاه نوشــت:  

تخفیــف نفت روســیه به میزان چشــمگیری 

کاهش پیدا کرده و جذابیت خرید نفت اورال 

که  گریــد نفتــی صادراتی اصلی این کشــور 

اســت را کمتر کرده و این امر، خرید از تامین 

کنندگان مطمئن را معقول کرده است. 

از زمان آغاز جنــگ در اوکراین در بیش از 

یک سال گذشته که تحریم نفت روسیه را از 

سوی کشــورهای غربی را به دنبال داشت، 

 هند و چین به دو خریدار بزرگ نفت روســیه 

تبدیل شــده اند. اما به گفته این مقام آگاه، 

واردات نفت هند از روســیه ممکن اســت با 

 افزایش قیمــت نفت که پرداخــت پول نفت 

خریداری شــده بالاتر از سقف قیمت غربی 

را برای پالایشگاه ها دشوار می کند، کاهش 

پیدا  کند. 

کشورهای غربی به کشورهای واردکننده 

نفت از روســیه اجــازه داده انــد از خدمات 

حمــل و بیمــه غربــی بــرای محموله هایی 

استفاده کنند  که در ســقف قیمت ۶۰ دلار 

در هر بشــکه خریداری شــده اند. 

هند، پول نفت روســیه را عمدتــا به دلار 

پرداخت کرده اســت امــا اکنــون از درهم و 

یوان استفاده می کند تا جریان تجارت بین 

دو کشور  را حفظ کند. شرکت ایندین اویل، 

نخســتین شرکت پالایش نفــت دولتی هند 

بوده که پول نفت روســیه را به یوان پرداخت 

کرده اســت.  این مقــام آگاه اظهــار کرد که 

پالایشگاه های هندی، نفت روسیه را عمدتا 

از بــازار معامــلات نقــدی و از بازرگانانــی 

خریداری می کنند که  کشــتی و بیمه برای 

محموله هــا را جــور می کننــد. 

بر اســاس گزارش بلومبرگ، با این حال، 

شرکت ایندین اویل تنها پالایشــگری است 

که قرارداد خرید بلندمــدت با شرکت نفتی 

دولتی  روس نفت دارد. 

نماینده بهشهر در مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه سازمان محیط زیست به کلیه ابهامات درباره پتروشیمی مازندران پاسخ دهد  گفت: لازم است 

موانع پیش روی اجرای پتروشیمی مازندران برداشته شود. 

غلامرضا شریعتی در جلسه علنی امروز مجلس شورای اسلامی در تذکری خطاب به رییس جمهور گفت: بعد از مدتی وقفه در  اجرای پتروشیمی مازندران، 

سازمان بازرسی کل کشور گزارش مشروحی پیرامون فرآیند احداث این پروژه سرمایه گذاری تقدیم  رییس جمهور کرد. 

وی  ادامه داد: طبق این گزارش، این پروژه در مراحل مقدماتی و مراحل بعدی مورد حمایت سازمان محیط زیست بوده لذا انتظار  می رود این سازمان به 

عنوان عالی ترین مقام نظارتی در گزارش خود کلیه ابهامات به وجود آمده از ناحیه رسانه ها را شفاف  سازی کند؛ دستور دهید موانع پیش روی این پروژه را 

برای اجرا بردارند و موجبات خشنودی مردم مازندران فراهم شود. 

شریعتی همچنین خواستار خرید برنج کشاورزان و رفع مشکل کم آبی شرق استان مازندران شد. 

﹡﹀️ و ا﹡︣ژی

شاخه ســبز - تراکتورســازی کشور 

ســال گذشــته به دلیــل قطعــی برق 

 نتوانســت به تعهدات خود بــه ۴ هزار 

کشــاورز بــرای تحویل تراکتــور عمل 

 کند. 

به گزارش خبرنگار مهر، فرسودگی 

زیرســاخت ها در تأمیــن انــرژی اعم 

 از گاز و برق ســبب شــده تا کشــور در 

تابســتان با کمبود برق و در  زمســتان 

با کمبود گاز رو به رو باشــد. معمولاً از 

خرداد بــه واحدهای  تولیــدی تاکید 

می شــود میزان مصرف برق خــود را تا 

یک ســوم یا بعضاً   ۵۰ درصــد کاهش 

دهنــد. از ایــن رو طبق جــدول زمان 

بنــدی شــده در  روزهایــی از هفتــه 

شــهرک های صنعتــی با قطعــی برق 

مواجه هســتند. این  امر تیراژ تولید را 

کاهش داده و در ساعاتی از شبانه روز 

واحدهــای  صنعتی ســعی در جبران 

این کاهــش را دارند یا بــا روش هایی 

دیگر تــلاش  می کنند تا شرایــط را به 

نحو احسن مدیریت کنند. 

مــصرف انــرژی بــا گــرم شــدن 

هــوا افزایــش یافتــه و گاهــی اوقات 

خاموشی ها  زیان هایی را به واحدهای 

تولیدی تحمیل کرده است. راهکاری 

کــه در  شرایــط فعلــی بــه کار بســته 

می شــود تقســیم بندی مصرف برق و 

انــرژی در  روزهای پیک مــصرف برای 

واحدهای تولیدی است. 

حــوزه  در  تولیــدی  واحدهــای 

کشــاورزی از این قاعده مستثنا نبوده 

و  زیان هایــی را هــم متحمل شــدند. 

یوســف دادگر، یکی از تولیدکنندگان 

 تجهیزات سخت افزاری کشاورزی در 

این باره گفت: این واحد تولیدی  برای 

حل مشــکلات پیش آمده طی ســال 

گذشته و وارد آمدن خســارات  جبران 

ناپذیــر ناشــی از قطعــی برق بــه این 

مجموعه، مدیریــت این بحــران  را در 

دستور کار قرار داد. 

وی افــزود: ایــن واحــد تولیــدی 

تجهیــزات کشــاورزی در طــول هفته 

بــا ۲  روز قطعــی بــرق مواجه بــوده و 

روزهای شــنبه و یکشــنبه هر هفته از 

 ســوی شرکت برق به عنــوان روزهای 

خاموشــی برای ایــن واحــد تولیدی 

 تعیین شده است. 

وی ادامــه داد: تراکتورســازی بــه 

عنــوان واحد تولیــدی که نیــاز ۱۰۰ 

 درصــد بخــش کشــاورزی را تأمیــن 

می کنــد، چرخ های تولیــدی نزدیک 

به   ۱۰۰۰ واحــد صنعتی را بــه عنوان 

تأمین کنندگان قطعات تراکتورسازی 

 می چرخاند. 

وی اظهــار کــرد: ایــن مجموعــه 

تولیدی صرفاً در بخــش تولید تراکتور 

ســال  گذشــته به دلیــل قطعــی برق 

نتوانســت به تعهدات خود بــه ۴ هزار 

کشــاورز  بــرای تحویل تراکتــور عمل 

کند، در نتیجه خســارت مالــی نیز از 

این محل  بــه جهت پرداخــت دیرکرد 

تحویــل بــر تراکتورســازی تحمیــل 

و بــه عبارتی  برنامــه ریــزی تولید ۳۵ 

هــزار تراکتــور بــرای ســال گذشــته 

بــه دلیــل قطعی  بــرق محقق نشــده 

و تراکتورســازی ۳۱ هــزار دســتگاه 

از برنامــه خــود را  تولیــد و بــه بــازار و 

مشتریان تحویل داد. 

این فعال حــوزه صنعت جا به جایی 

روزهای کاری و تعطیــلات، همچنین 

 راه انــدازی یــک واحــد نیروگاهــی 

کوچک بــه منظــور مدیریــت بحران 

و  کاهــش خســارات ناشــی از قطــع 

بــرق را راهکارهای برنامه ریزی شــده 

از  ســوی تراکتــور اعلام کــرد و گفت: 

تراکتورســازی بــه جهــت همراهی با 

 مجموعه هــای اجرایــی کشــور که در 

حال مدیریت بحران انرژی هستند به 

 جای شــنبه روزهای جمعه هر هفته را 

بــه عنــوان روز کاری در شرکت  ریخته 

گری تراکتورســازی به عنــوان یکی از 

واحدهــای پرمصرف بــرق  تغییر داده 

و همچنین یــک واحــد نیروگاهی که 

نزدیک به ۱۵ ســال قبل از  مدار خارج 

شده بود با هزینه ای معادل ۲ میلیون 

یورو اورهال و به  مدار تولید بازگردانده 

شده است. 

وی خاطرنشان کرد: تراکتورسازی 

دارای دو نیــروگاه با شرایط یاد شــده 

 اســت که با توجه بــه هزینه ســنگین 

تعمیر و بازگرداندند نیروگاه ها به  مدار 

تولیــد، فعلاً امــکان راه انــدازی برای 

نیروگاه دوم وجود نــدارد اما در  صورت 

تأمین منابــع مالــی راه انــدازی این 

نیروگاه نیز غیر ممکن نیست. 

ایــن تولیدکننــده فعــال در بخش 

پایــان  در  کشــاورزی  تجهیــزات 

اعلام آمادگی  کــرد که ایــن مجموعه 

می توانــد تجربیات خــود را در اختیار 

ســایر واحدهــای  صنعتی بــه منظور 

مدیریــت بحران انــرژی قــرار دهد تا 

بتواننــد بــا مدیریت  شرایط بحــران با 

خسارت های کمتر از آن گذر کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، کشاورزان 

نســبت بــه قیمــت تجهیزات کشــت 

 گلایــه منــد بــوده و عنــوان می کنند 

ســال ها باید در صــف انتظار باشــند 

تا  بتوانند ماشــین آلات کشــاورزی را 

خریداری کنند. تیــراژ پایین تراکتور 

و  به روز نبودن فناوری آن ســبب شده 

تا بازار محصولــی مانند تراکتــور نا  به 

سامان باشد. 

توليد کننده فعال؛

بحران انرژى را بايد مديريت كنيم  

شاخه سبز - مشــارکت اقتصادی رو به افزایش 

اســت به نحوی که در  بهــار ۱۴۰۲ بــه رقم ۲/۴۱ 

درصد رسیده است. 

بر اســاس گزارش اخیر مرکــز آمار ایــران، نرخ 

بیکاری فصل بهار نســبت  به بهار ســال گذشــته 

۸.۲ درصد کاهش یافته و حــدود ۷۲۸ هزار نفر به 

 جمعیت شاغلین کشور افزوده شــده است. سال 

گذشــته هدفگذاری ایجاد  یک میلیون شــغل با 

برنامه ریزی موثر و اقدامات انجامی توســط وزارت 

 کار محقق شد، امســال نیز این وزارتخانه مصمم 

است تا با ایجاد اشــتغال  بالغ بر یک میلیون نفر، 

نــرخ بیــکاری را همچنــان کاهش دهد و بســتر 

 اشتغال فارغ التحصیلان را فراهم کند. 

به گزارش ایســنا، گزارش اخیر مرکز آمار ایران 

از افزایش شــاخص  مشــارکت اقتصادی در بهار 

۱۴۰۲ و کاهش نرخ بیکاری به ۸.۲ درصد  حکایت 

دارد که می تواند نوید بخش بازگشــت نیروی کار 

و توفیــق اهداف  و سیاســت های دولــت در حوزه 

اشتغال باشــد. هرچند که به اعتقاد  کارشناسان 

بررسی وضعیت بازار کار مســتلزم توجه به برخی 

 شاخصه ها نظیر نرخ مشــارکت، تعداد شاغلان، 

اشتغال پاره وقت و  گسترش مشاغل غیر رسمی یا 

غیر مولد است. 

ســال گذشــته هدفگذاری ایجاد یک میلیون 

شغل از ســوی وزارت کار  محقق شــد و امسال نیز 

وزارت کار مصمم اســت تا با ایجاد اشتغال بالغ  بر 

یک میلیون نفر نرخ بیکاری را کاهش دهد. 

ســید صولت مرتضوی - وزیر تعــاون، کار و رفاه 

اجتماعــی در روزهای  اخیــر با تشریــح جزئیات 

اشتغال ایجاد شده در بهار امسال و خالص  اشتغال 

ایجاد شــده در کشــور اظهار کرد: ســال ۱۴۰۱ 

وعــده رییس  جمهــور بــرای ایجاد یــک میلیون 

فرصت شغلی محقق شــد و نرخ بیکاری  از ۹.۵ به 

۸.۲ درصد کاهش یافت. در حــال حاضر نیز نرخ 

مشارکت  اقتصادی رو به افزایش است به نحوی که 

در بهار ۱۴۰۲ به رقم   ۲/۴۱ درصد رسیده است. 

وی گفــت: از ۷۲۸ هزار فرصت شــغلی جدید 

ایجاد شده در بهار  سال جاری نسبت به بهار سال 

قبل به طور خالص ۳۹۳ هزار نفر در  بخش خدمات 

و ۳۳۳ هزار نفر در بخش صنعت جذب شده ان و به 

دلیل  کاهش تعداد شــاغلین در بخش کشاورزی 

به میزان ۶۰۰۰ نفر خالص  اشتغال ایجادشده به 

سطح ۷۲۰ هزار نفر رسیده است. 

وزیر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی درعین حال 

نرخ مشــارکت زنــان در  بــازار کار و فعالیت های 

اقتصادی را نســبت به مردان پایین تر ذکر کرد  اما 

گفت که به واســطه تغییر نگرش جامعه نسبت به 

فعالیت زنان در  جامعه روند تغییرات در ســالهای 

اخیر مثبت بــوده و آمارها حاکی از آن  اســت که از 

۱۳.۸ درصد در بهار ۱۴۰۱ به نرخ ۱۴.۱ درصد در 

بهار   ۱۴۰۲ افزایش یافته است که نشان می دهد 

سیاســت های دولت در  حمایت از اشــتغال زنان 

به طور نســبی موفق بوده و منجر بــه کاهش نرخ 

 بیکاری زنان شده است. 

وزير کار : 

نرخ مشاركت اقتصادى رو به افزايش است

ســخنگوی صنعــت بــرق 

گفت: ۸۰ درصد از مشــترکان 

کمتر از الگوهای تعیین شــده 

در تابستان مصرف دارند و ۲۰ 

درصــد بیــش از  الگــو مصرف 

می کنند؛ از این ۲۰ درصد هم 

دو درصد بیــش از ۷ برابر یک 

مشــترک متعارف مصرف برق 

دارند. این گــروه بدانند  تعرفه 

آنها بر اســاس قانــون از یارانه 

برخوردار نیست. 

مصطفی رجبی مشهدی با 

اشاره به طرح مدیریت مصرف 

برق و تاریخچه آن، اظهار کرد: 

سال گذشــته نیز طرح پاداش 

مدیریت  مصرف برای مشترکان 

خانگــی اجرا شــد، اما فقط به 

مشترکانی که مصرفی کمتر از 

الگوهای تعیین شده داشتند 

تعلق می گرفت که  این الگو در 

ماه های گرم سال برای مناطق 

عــادی کشــور ۳۰۰ کیلووات 

ساعت و برای مناطق گرمسیر 

که مجبور به استفاده مستمر  از 

کولرهــای گازی هســتند ۱۰ 

برابر آن یعنی ۳۰۰۰ کیلووات 

ساعت تعیین شده است. 

وی اضافه کرد: اما در سال 

جاری وزارت نیرو برنامه را به این 

شکل تغییر داد که مشترک چه 

مصرفش کمتر از الگو باشد چه 

 بیشتر، در صورتی که نسبت به 

دوره مشــابه در ســال گذشته 

مصــرف بــرق خــود را کاهش 

دهد، مشمول دریافت پاداش 

مــی شــود.  تاکنــون حــدود 

۴۰۰میلیارد تومــان به عنوان 

پــاداش در قبض هــای بــرق 

مشترکان درج شده و امیدواریم 

که در دوره هــای آتی بر تعداد 

این  قبض ها افزوده شود. 

مدیرعامل شرکت مدیریت 

شــبکه برق ایــران توفیقات به 

دســت آمده در حفظ پایداری 

شــبکه بــرق کشــور بــا وجود 

افزایــش دمای هــوا و  افزایش 

مصرف را ابتدا مرهون همکاری 

مردم دانســت و گفــت: بیش 

از۱۰۰ هــزار نفــر از کارکنان 

صنعــت بــرق در بخش هــای 

دولتــی  و خصوصــی فعــال 

هســتند کــه در نیروگاه هــا، 

شــبکه های بــرق انتقــال و یا 

توزیــع نیــروی بــرق فعالیت 

می کننــد و همگــی در آماده 

باش  کامل هستند. 

وی در ادامه تشریح وضعیت 

مصرف بــرق در صنایع گفت: 

بیشــترین تعــداد واحدهای 

صنعتــی، صنایــع کوچــک و 

کارگاه ها هستند که  هیچ گونه 

محدودیتــی در صــرف بــرق 

ندارند، سپس صنایع متوسط 

هســتند که در شــهرک های 

صنعتی فعالیت می کنند و یک 

نیمــروز  را در هفتــه شــامل 

مدیریت مصرف می شوند و در 

شــش و نیــم روز باقــی مانده 

می توانند مصرف داشته باشند 

و اگر چنین صنعتــی  خارج از 

شــهرک باشــد نیــز چنیــن 

شرایطی دارد. 

وی ادامه داد: طبق آخرین 

آمار، تاکنون نســبت به ســال 

۱۴۰۱ توانسته ایم ۱۵ درصد 

انرژی بیشتری به صنایع بزرگ 

تحویل دهیم.  در صنعت فولاد 

کــه ۵۰ درصد از انرژی صنایع 

خــود  بــه  را  بــزرگ کشــور 

اختصاص داده اند شاهد یک 

رشــد ۲۰ درصــدی بوده ایم. 

 ســیمانی ها ۱۰ درصد و سایر 

فلزات مانند مــس وآلومینیوم 

۱۲ درصــد بیشــتر از ســال 

دریافــت  انــرژی  گذشــته 

افزایــش  ایــن  کرده انــد. 

 برق رســانی به صنایع را باز هم 

مرهون همکاری بســیار خوب 

مردم خصوصاً در ســاعات اوج 

مصرف (ســاعت ۱۱ تا ۱۷ در 

روز و  از ســاعت ۲۰ تــا ۲۳ در 

شب) هستیم. 

وی اظهار کرد: توصیه ما این 

اســت کــه در ایــن زمان ها از 

وســایل پرمصــرف اســتفاده 

نکنیــد و اگــر هــم اضطــرار 

اســتفاده پیــش آمد، بــه  طور 

همزمان از این وسایل استفاده 

نشــود. در این هفته نیز دو سه 

روز بســیار گــرم داشــته ایم و 

همچنان پیــش بینی افزایش 

دمــا که  همــان پدیــده گنبد 

و  را داریــم  اســت  حرارتــی 

مــردم  امیدواریــم کمــاکان 

همــکاری کنند تــا بتوانیم در 

انجام ماموریت ها موفق بوده و 

بــرق را  بــه همــه مشــترکان 

برسانیم. 

رجبی مشهدی در خصوص 

افزایــش ســالیانه مشــترکان 

تاکیدکرد: سالیانه حدود یک 

میلیــون مشــترک به شــبکه 

افزوده می شود که از  این تعداد 

حــدود ۸۰ درصد مشــترکان 

خانگی هستند، یعنی بیش از 

۸۰۰ هــزار مشــترک خانگی 

اضافــه می شــود. معمــول و 

متعارف امر  این است که سالانه 

۵ درصد رشد مصرف این دسته 

از مشترکان را داشته باشیم که 

بســیار بــر افزایــش مصــرف 

تاثیرگذار است. 

وی گفت: همچنین امسال 

عامــل افزایش بی ســابقه دما 

نســبت به سال های گذشته را 

داشــتیم که مزید بــر افزایش 

سایر عوامل در افزایش  مصرف 

شــد، اما همچنان پتانســیل 

مدیریت مصرف در منازل وجود 

دارد. 

ســخنگوی صنعــت بــرق 

افزود: طــرح مدیریت مصرف 

چهار ماهه اســت و تــا انتهای 

شهریور اجرا خواهد شد یعنی 

اگر مشترکان  امروز هم تصمیم 

به مدیریــت مصــرف بگیرند، 

پــاداش  ایــن  از  می تواننــد 

بهره مند شوند. 

رجبی مشــهدی با تاکید بر 

شــیوه های ســاده مدیریــت 

مصرف برق گفت: راهکارهای 

ســاده اما تاثیرگــذاری مانند 

تنظیم دمــای کولرهای  گازی 

روی درجه ۲۴ یا بالاتر، استفاده 

از دور کنــد کولرهــای آبــی، 

استفاده از نور طبیعی در روز و 

خاموشــی لامپ های اضافه و 

وســایل  از  عــدم  اســتفاده 

پرمصرف در ساعات اوج مصرف 

در کاهش مصرف برق بســیار 

تاثیــر گــذار اســت و کاهش 

۲۰درصدی مصــرف  برق را به 

دنبال دارد. 

سخنگوی صنعت برق خبر داد

برخى بيش از 7 برابر يك مشترك متعارف برق مصرف مى كنند! 

︣︊︠



فراخوان سى امين جشنواره هنرهاى تجسمى 
جوانان منتشر شد

فراخوان سی امین جشنواره هنرهای تجسمی جوانان ایران با شعار «ایران 

دوست داشتنی» از سوی دبیرخانه این رویداد هنری  منتشر شد. 

فراخوان سی امین جشنواره هنرهای تجسمی جوانان ایران با شعار «ایران 

دوست داشتنی» در رشته های تصویرسازی،  خوشنویسی، سفال و سرامیک، 

طراحی گرافیک، عکاســی، کاریکاتور، مجسمه ســازی، طراحی، نقاشــی، 

نگارگری، گل و مرغ  و تذهیب، از سوی دبیرخانه این رویداد هنری منتشر شد. 

متن فراخوان بدین شرح است: 

قصه جوانان، قول و غزلی است فزاینده و جانافزا، سازنده و امیدبخش. هر 

ساله قصۀ هنر جوانان در نیمۀ اول سال در  جشنواره هنرهای تجسمی جوانان 

ایران، تازه میشــود. امســال نوجوانان نیز ســهم ویژه ای در این رویداد ملی 

خواهند داشت.  متعاقب دوره های پیشین، بخش های مختلف وزارت فرهنگ 

و ارشاد اسلامی شامل اداره کل هنرهای تجسمی، اداره کل استان  کردستان 

و سایر ادارات کل استان ها با همکاری موسسه توسعه هنرهای تجسمی معاصر 

ان شــاء الله سی امین دوره جشنواره  هنرهای تجسمی جوانان ایران را یکم تا 

پنجم شهریور امسال در سنندج برگزار خواهند کرد. 

به جهت ایجاد بستری مناسب برای حضور جوانان در سطوح ملی، جشنواره 

جوانان نیاز دارد، فرایند اجرایی امور هنری را  به جوانان واگذار و چرخه هنری 

خــود را کامل کند. به همین منظور، از اهداف این جشــنواره، واگذاری امور 

اجرایی و هنری،  به جوانان شایســته اســت. در این مســیر، سخنی از حکیم 

نظامی «کار جوانان به جوانان گذار» سرلوحه فعالیت جشنواره قرار  گرفته است. 

بی شک جوانان از تجربه پیشکسوتان خود بی نیاز نبوده و نخواهند بود. لذا بنا 

بر این است، هنرمندان و استادان با  تجربه در کنار جوانان حضور و همراهی 

داشــته باشــند. برگزارکنندگان و حامیان جشــنواره امید دارند، نوجوانان و 

جوانــان ۱۵ تا   ۲۴ ســاله ایران اســلامی، با حضور در ایــن فعالیت، از تجربه 

اســتادان برای ارتقای توانمندی های هنری خود سود جسته و از  فرصتی که 

برای آنان فراهم آمده بهره مند شوند. 

﹩﹍﹠﹨︣﹁
SHAKHESABZ@GMAIL.COM

۶
محمدکاظم فيروزمند درگذشت

معاونت امور عتبات عاليات سازمان حج و 
زيارت ؛

نخستين كاروان زائران ايرانى 
امروز عازم سوريه مى شود

معاونت امور عتبــات عالیات ســازمان حج 

و زیــارت از پرواز نخســتین هواپیــمای حامل 

زائــران ایرانــی راس ســاعت ۱۸:۳۰ امروز  به 

مقصد سوریه خبر داد. 

حمیدرضــا محمــدی بــا تاکیــد بــر اینکه 

براســاس برنامه ریزی های انجام گرفته از این 

پس ســه شــنبه هر هفته هواپیمایی کاسپین 

 کاروان زائران ایرانی را به ســوریه منتقل کرده 

و زائران باقی مانده هفتــه قبل را برمی گرداند، 

اظهار داشت: مبلغ اقامت ۷  روزه در سوریه نیز 

۱۳ میلیون ۵۰۰ هزار تومان است. 

وی با تاکید براینکه از سرگیری اعزام زائران 

ایرانــی به ســوریه در پی ســفر رییــس محترم 

جمهوری به این کشور و امضا  تفاهمنامه و رفع 

مشــکلات موجود اتفاق افتاده اســت، گفت: 

امروز دو کاروان در قالب ۸۵ زائر راهی ســوریه 

می شوند. 

محمدی بــا بیان اینکــه حــدود ۵۰ درصد 

هزینه هــای دریافتی مربــوط به پــرواز رفت و 

برگشــت اســت، ادامه داد: برهمین اساس به 

 دنبــال افزایش ظرفیــت و اســتفاده از ایرلاین 

های دیگری نیــز بــرای افزایش اعــزام هرچه 

بیشتر زائران به سوریه هستیم. 

معاونت امور عتبات عالیات ســازمان حج و 

زیارت اظهارداشت: بر اساس امضا تفاهمنامه 

ایــران و ســوریه قرار اســت در حــال  حاضر به 

صورت ســالانه ۵۰ هزار نفر اعزام شوند، البته 

اعــزام این تعــداد بــرای شروع کار اســت و ان 

شاالله با افزایش ظرفیت  روبرو خواهیم شد. 

اعضاى شوراى سياستگذارى 
و دبير جشنواره موسيقى فجر 

معرفى شدند

بــا صــدور احکامــی از ســوی معــاون امور 

هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، اعضای 

شورای سیاستگذاری ســی و نهمین  جشنواره 

موسیقی فجر معرفی شدند. 

محمود ســالاری معاون امور هــنری وزارت 

فرهنــگ و ارشــاد اســلامی و رییس شــورای 

سیاستگذاری سی و نهمین جشنواره  موسیقی 

فجر، در احکامی شــاهین فرهت، سیدمحمد 

میرزمانــی، هــادی آرزم، محمدعلــی مرآتی، 

رضا مهدوی و محمد اله یاری  فومنی (مدیرکل 

دفتر موســیقی) را بــه عنوان اعضای شــورای 

سیاستگذاری این دوره از جشــنواره موسیقی 

فجر منصوب کرد. 

شــورای  هماهنگــی  بــا  همچنیــن 

طراحــی  وظیفــه  کــه  سیاســتگذاری 

چهارچوب های اصلی جشنواره را بر عهده دارد، 

با حکم معاون  امور هنری، رضا مهدوی به عنوان 

دبیر این دوره از جشنواره منصوب شد. 

سی و نهمین جشــنواره موسیقی فجر بهمن 

ماه سال جاری در بخش های مختلف، همزمان 

در تهران و استان های دیگر برگزار  خواهد شد. 

محمدکاظم فیروزمند خلخانی، نویسنده و مترجم در ۷۷ سالگی از دنیا رفت.سیدمحمد کاظم فیروزمند نویسنده و مترجم برجسته  کتاب های تاریخ سیاسی 

ایران درگذشت.سیدمحمد کاظم فیروزمند خلخالی، متولد سال ۱۳۲۵، دانش آموخته ادبیات فارسی از  دانشگاه فردوسی مشهد بود و در سال ۱۳۵۶ پس از 

خودآموزی زبان انگلیسی، اولین ترجمه خود را به نام دوزخ مجموعه  داستان هایی از بورخس آغاز کرد. او برای نشریات سینمایی و ادبی، مانند رودکی و فردوسی 

و… ترجمه کرد. مهم ترین  ترجمه های او عبارتند از شاخه زرین (پژوهشی در جادو و دین) اثر جیمز جورج فریزر، ای ران ب ی ن دو ان ق لاب از م ش روطه ت ا  ان ق لاب اس لام ی 

نوشته یرواند آبراهامیان، بنیادهای اندیشه سیاسی مدرن اثر کوئنتین اسکینر، بریتانیا و انقلاب مشروطه ایران  اثر منصور بنکداریان و اثر مشهور پاتریشیا کرون 

پیامبران بومی ایران در سده های آغازین اسلام: شورش های دهقانی و دین  زرتشتی محلی.کتاب بریتانیا و انقلاب مشروطه ایران: سیاست خارجی، امپریالیسم 

و اپوزیسیون، تألیف منصور بنکداریان،  ترجمه کاظم فیروزمند اثر شایسته تقدیر سی و دومین دوره جایزه کتاب سال شناخته شد و نیز کتاب گزیده مقالات 

اساسی کایه  دو سینما نوشته جیم هیلی  یر و ترجمه کاظم فیروزمند در چهارمین جشنواره کتاب سال تبریز به عنوان کتاب سال بخش ترجمه  معرفی شد. 
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باغ كتاب مهياى استعداديابى كودكان شد

مدیر پایگاه تابستانه مجموعه باغ کتاب تهران با اعلام آغاز ثبت نام دوره 

جدید مدرسه باغ کتاب، گفت: مدرسه تابستانه کودک،  شامل تورهای روزانه 

است. روی هم رفته کل تابستان را با سه ترم طراحی کرده ایم که بچه ها در هر 

ترم چیز تازه ای یاد  می گیرند. زهرا حق جویی اظهار کرد: مدرســه تابستانه 

کودک، شامل تورهای روزانه است. به این صورت که بچه ها از ۹ صبح تا ۲  بعد 

از ظهر در آن جا هستند. همچنین صبحانه، میان وعده و ناهار و یک ساعت 

سرگرمی در فضاهای باغ کتاب تهران، شامل  شهربازی و سینما است. ایضا 

سه کلاس آموزشی بازی محور است. وی گفت: بچه ها می توانند فقط شنبه 

ها و یا دو، سه، چهار و پنج روز در هفته را ثبت نام کنند. کسی که پنج روز در 

هفته را  ثبت نام می کند، از ۱۵ دوره آموزشــی بهره مند میشود. در حقیقت 

رشد همه جانبه بچه ها در این دوره ها مد نظر است. بچه  ها در رنج سنی ۱۲-۶ 

سال هستند که در دو گروه ۶-۹ و ۹-۱۲ تقسیم بندی می شوند. حقجویی 

ادامه داد: مدرسه رویدادی را در روز پنجشنبه ۲۹ تیرماه، با حضور روانشناسی 

که در مدرسه با بچه ها کلاس  شخصیت شناسی را داشته برگزار می کند و به 

والدین کمک می کند تا بتوانند با بچه ها ارتباط موثری بگیرند. در این جلسه 

 چالش هایی که والدین با فرزندانشان دارند بررسی می شود. از طرف دیگر ما 

در این رویداد با ارائه یک سری محتوا با مدرسه  و امکانات آن آشنا می شویم و 

احتمالا در همان روز یک تخفیف ویژه برای ثبت نام داریم. مدیر پایگاه تابستانه 

مجموعه باغ کتاب تهران در رابطه با اســتقبال در دوره قبلی اذعان داشت: 

ثبت نام در دوره قبل خوب بود و ظرفیت ما کامل شــد. البته ما این امکان را 

داریم که سه دوره همزمان در مدرسه برگزار کنیم. یعنی اگر یک دوره ما ۲۰ 

نفره است، ما امکان برگزاری سه دوره ۲۰ نفره را داریم.حقجویی بیان کرد: 

البته خانواده ها این را در نظر بگیرند که میتوانند در کلاس ها به صورت 

تک جلسه (علی الخصوص در روز چهارشنبه) ثبت نام کنند. چراکه بچه 

ها در هر کلاس چیزی را یاد می گیرند و از کلاس خارج می شوند و کلاس 

ها به این صورت نیست که کلاس ها به یکدیگر وابسته باشند. بچه ها 

در ایــن کلاس ها تجربه گری می کنند و مهارت هایی می آموزند که در 

یک روز هم برای آن ها آورده ای دارد. هزینه هم به این صورت است که، 

مثلا برای تور شــنبه ها ۲۳۰۰ هزینه ما اســت که مخاطبان این خبر 

می توانند یک تخفیف پنج درصدی داشته باشند.

                      ︣︊︠
همزمان با رونمایی از پوستر 

نخســتین جشــنواره ملی فیلم 

اقوام ایرانی، کمال تبریزی دبیر 

این رویداد گفت که جشــنواره 

اقوام  برای همبســتگی است و 

باید سرشــار از هویت مردمی و 

ادامه دار باشد. 

رونمایی از پوســتر نخستین 

جشنواره بین المللی فیلم اقوام 

ایرانی صبــح امروز -سه شــنبه 

۲۷ تیرماه- با حضــور جمعی از 

 هنرمنــدان در ســالن زنده یاد 

ســینما  خانــه  ســیف الله داد 

برگزار شــد. 

کــمال تبریــزی دبیــر ایــن 

جشنواره ســینمایی بیان کرد: 

دلیــل  پذیــرش دبیــری ایــن 

جشــنواره شــهر تبریز است که 

خــودم را مدیــون آن  می دانم و 

عقیده دارم نســبت به این شهر 

کــم کاری کردم و دوســت دارم 

حتــمأ  بازنشســتگی  از  قبــل 

فیلمی در این شهر بسازم. 

وی افــزود: دلیل دیگرم برای 

پذیرش دبیــری جشــنواره این 

اســت کــه مــا در طی ســالیان 

گذشــته  جشــنواره فیلــم زیاد 

داشــته و داریم اما  این جشنواره 

که ابتکاری از ســوی دوســتان 

بوده اســت که به اقــوام مربوط 

می شــود بســیار متفاوت است 

و هم نشــینی اقوام باید بســیار 

 زودتر مورد توجه قرار می گرفت؛ 

معتقدم این جشــنواره می تواند 

و  اتحــاد  در  بســزایی  نقــش 

یکپارچگی اقوام ما داشته باشد 

و برای  شروع بنظرم کار درستی 

اســت و امیدوارم این جشــنواره 

ماندگار باشــد و گذر سال ها به 

اعتبار آن بیفزاید و هنرمندان با 

آن همراه  شــود. 

کــرد:  تصریــح  تبریــزی 

امیدوارم شرایطی فراهم  شــود 

که این جشــنواره مستقل  شود 

وزارت  چــون  نهادهایــی  از  و 

ارشــاد  اســلامی  و  فرهنــگ 

می خواهم که بــه این مهم یاری 

رسانند. 

مهــدی حیــدری در ادامــه 

دبیــر  دغدغــه  کــرد:  بیــان 

جشــنواره برای ما بســیار مهم 

بود و در مشــورت  بــا ابوالفضل 

جلیلــی که ســالیان  اســت در 

حــوزه اقــوام فعالیــت دارد بــه 

آقای کــمال تبریزی رســیدیم و 

قدردان ایشــان هســتیم که در 

روند اجرا همراه ما هستند. 

رئیس جشــنواره فیلــم اقوام 

افزود: دوســال پیــش در مورد 

پژوهــش اقــوام کار می کردیم 

متوجه شــدیم کــه در این حوزه 

اتفاقــات خــوب  زیاد داشــتیم 

و تنهــا قســمت خالــی در مورد 

اقــوام فیلم بود. چندســالی در 

سیستان و بلوچســتان زندگی 

کــردم و این بعــد بزرگــی برای 

 مــن بــود و آن جا بــه ایــن مهم 

رســیدم که باید فضایــی برای 

فیلمســازانی که در حــوزه کار 

می کننــد بصــورت اختصاصی 

فراهم باشــد.  ما نیــاز داریم که 

کار اقــوام و فرهنــگ تخصصی 

ایشان دیده شود. 

حیــدری در ادامــه ضمــن 

تشــکر از همــه مســئولانی که 

در این جســله حضور داشــتند 

گفــت: از همــه این اســامی و 

بزرگانــی که بــه این  جشــنواره 

ابهت می دهند ممنونم. 

جنابــی  اصغــر  ادامــه  در 

خواننــده اپرا قطعــه ای آذری را 

بــرای حضــار اجــرا کــرد. 

پس از آن مرضیه برومند اظهار 

داشــت: این جشــنواره بســیار 

جذاب اســت و کمتر کشوری در 

جهان هســت که این همه تنوع 

 قومیت و جغرافیا داشــته  باشــد 

و باید قدر آن را دانســت؛ این ها 

ثروت ملی ماست که باید قدرش 

را بدانیم و به آن ببالیم. 

رئیــس خانــه ســینما ادامه 

رنگ هــا،  قصه هــا،  داد: 

همــه  و  لبــاس  موســیقی، 

اقــوام  فرهنــگ  مولفه هــای 

قبــلآ  کــه  اســت  عنــاصری 

فیلمســازان  مســتقلی بــه آن 

پرداختــه اند امــا آن قــدر مهم 

هســتند کــه بایــد بــه صورت 

حرفــه ای همانند ایــن رویداد 

مــورد توجــه قــرار گیرنــد. 

در ادامــه این مراســم فرهاد 

قائمیان گفت: کــمال تبریزی 

ارتقــای  پیش قــدم  همیشــه 

فرهنگ ایران زمین بوده اســت. 

شــما سریالی بــه نام  شــهریار 

ســاختید که من افتخــار بازی 

در این سریــال را داشــتم که از 

لحظــات درخشــان زندگــی ام 

بــازی در ایــن سریــال بــود. 

وی افــزود: این اقدام شــما 

بــرای ایــران غنیمــت اســت و 

نشــان از این مهم دارد که تعهد 

شــما به ایــن سرزمیــن پایانی 

ندارد. 

این بازیگر سینما و تلویزیون 

خاطرنشــان کرد خاطرنشــان 

کــرد: مــا یــک ملتیــم و در این 

روزها که فشار تجزیه قومیت ها 

و خاک  ما وجــود دارد این اقدام 

ســتودنی اســت. خوش حــالم 

که به این مراســم دعوت شــدم 

و اعــلام می کنم سربــاز کمال 

تبریــزی در این  رویداد هســتم 

و هــرکاری کــه بتوانــم را برای 

اجرای باکیفیت این جشــنواره 

انجام می دهم. 

شعردوســت  اصغــر  علــی 

زبانشــناس و پژوهشــگر دیگر 

ســخنور ایــن مراســم بــود که 

را  جشــنواره  ایــن  برگــزاری 

موضوعــی مهــم و قابــل  تقدیر 

دانست.پس از آن از پوستر این 

رویداد رونمایی شد. 

  نخســتین جشــنواره ملــی 

فیلــم اقــوام ایرانــی، آبــان ماه 

۱۴۰۲ به دبیری کمال تبریزی 

نویســنده و کارگردان در شــهر 

تبریز برگــزار  خواهد شــد.این 

جشــنواره که توســط موسســه 

فرهنگــی هــنری فصــل هــنر 

برگزار خواهد شد، می کوشد در 

اقدامی ابتــکاری جایگاه  اقوام 

از فرهنــگ، هنر، گردشــگری، 

گویش هــای  زیســت بوم، 

محلــی، آیین هــا، فولکلور و… 

را در ســینمای ایران در معرض 

نمایــش  بگذارد.ریاســت ایــن 

جشــنواره را نیــز دکــتر مهدی 

حیدری نویســنده و کارگردان 

برعهده دارد. 

پوستر جشنواره فيلم اقوام ايرانى رونمايى شد

برگمان کارگردان و نویسنده سینما 

و تئاتــر از برجســته ترین فیلمســازان 

تاریخ سینما اســت. او فردی به شدت 

تاثیرگذار در ســینما  بود کــه تا آخرین 

فیلمش به نام «ســاراباند» که در سال 

۲۰۰۳ ساخته شد هنوز فیلمساز جدی 

و قابل بحثی بود. 

تاثیر اینگمار برگمان در تاریخ سینما 

به شــدت عیان اســت، به شــکلی که 

فیلمسازان به اصطلاح هنری دنیا متاثر 

از او بــوده انــد،  از نامــه ســتایش آمیز 

اســتنلی کوبریــک کــه از مهمتریــن 

فیلمســازان تاریخ سینماست به او می 

تــوان اهمیــت و ارج و قــرب او را در 

 ســینمای موســوم به اندیشه مشاهده 

کرد. 

تاثیــر او در ســینما در حدی بود که 

کشــور ســوئد به او افتخار می کرد و در 

سال ۲۰۱۵ چهره ی او بر روی اسکانس 

های این  کشور قرار گرفت با این وجود 

او در زمان حیاتش به دلیل فرار مالیاتی 

بازداشــت شــد و بعد این اتفــاق دچار 

افســردگی و در نهایت  ترک کشور خود 

کرد. از ســوی دیگر می توان فیلمساز 

هــای مهم دنیــا همچون کریشــتوف 

کیشلوفسکی، لارنس فونتریه، یورگوس 

 لانتیمــوس، رابــرت التمــن و چارلی 

کافمن را تاثیر گذار از او دید. 

برگمــان از اولیــن کســانی بود که 

مفاهیم پیچیده ی مدرنیســم همچون 

تنهایی، فردیت، بیماری و سرگشتگی را 

در ســینما منعکس  کــرد و دربــاره ی 

مفاهیمــی کــه درونی و فــردی بود به 

شــکلی دراماتیــزه انهــا را خلــق کرد. 

مفاهیم غیر فیزیکــی مانند مرگ را در 

 فیلم مهر هفتم مشــاهده می کنیم که 

ایــن امر غیــر فیزیکــی را او به شــکل 

فیزیکی در می آورد، شــطرنج بازی می 

کند و مفاهیم  فلسفی و دینی خود را به 

زیباترین شکل به آن می پردازد. 

وقتی صحبت از مدرنیسم می شود 

نام انتونیونی هــم به ذهن می آید ولی 

برگمان یکی از مخالفان سرسخت او بود 

و چندین بار  او را انسانی سطحی و فیلم 

هایــش را مورد نقد قرار داده بود و نکته 

قابل توجه این ماجرا مرگ هر دو آنها بود 

که در یک روز  رخ داد. همینطور برگمان 

از کســانی اســت که همشــهری کین 

ساخته اورسن ولز را یک فیلم اورریتد و 

اهمیــت ایــن فیلــم را بــی  دلیل می 

دانست. 

برگمان فیلمساز پرکاری بود و کنار 

این پرکاری در سینما، تئاترهای زیادی 

هم به اجرا برد به شکلی که او آنقدر خوب 

ســینما  را می شــناخت کــه هیچوقت 

مدیوم تئاتر ســایه بــر روی فیلمهایش 

نمــی انداخت. او از گذشــته ی خود و 

کودکی اش به شدت الهام  می گرفت به 

طوری که ما در فیلــم های او خاطرات 

کودکــی، نقــش پــدرش در زندگــی و 

مسیحیت را به تکرر مشاهده می کنیم. 

 پدر او کشــیش بــود و معمــولا او را در 

کودکی کتک می زد این فیگور از پدر و 

تصویری که او از یک مرد مســیحی در 

ذهنش  داشــت فضــای رمزآمیــز او را 

درسینمایش منعکس کرد . 

توت فرنگی های وحشی یکی از فیلم 

های مهم اوســت و شاید بتوان گفت از 

عامه پسند ترین فیلم هایش است چرا 

که بســیار  مورد اســتقبال قرار گرفت و 

نمونه بسیار خوبیست برای مشاهده و 

مطالعــه موتیف هایی کــه در بالا به آن 

اشاره کردیم و همچنین  یکی از اولین و 

بهترین نمونه های ســفر ســیال ذهن 

است که یک عنصر مدرنیسم در ادبیات 

تلقی می شود. 

او هم مــورد تقدیر جامعــه هنری و 

روشنفکرانه بود و هم سینمای امریکا او 

را ستایش می کرد. کمتر فیلمسازی در 

تاریخ سینما  مانند او مورد توجه دو قطب 

مخالــف جریان ســینما بــود یعنی از 

اکادمی اسکار که برگمان نه بار نامزد آن 

شــد و ســه بار برنده ی  آن، تا فستیوال 

هایی همچون کن و برلین که فیلم های 

او را با اغــوش باز مورد حمایت قرار می 

دادند. 

از دیگر فیلم های مهم او می توان به 

پرسونا اشاره کرد. این فیلم که به نسبت 

زمانه خود می توان فیلم تجربی تلقیش 

کرد یک  فیلم درام روانشناختی است که 

بی اغــراق تاثیــری شــگفت انگیز در 

ســینمای اروپا گذاشــت. فیلم پرسونا 

فیلمنامــه اش در زمانــی کــه  برگمان 

بیماری ذات الریه گرفته بود نوشته شد. 

در این فیلم ما تقابل دو زن را می بینیم 

که دیوید لینچ فیلم جــاده مالهالند را 

متاثر  از این فیلم ساخته است.  

جدا از نکات روانشــناختی فیلم که 

هنوز هم تــازه و جذاب اســت از منظر 

فرمی یک فاصله گذاری در فیلم وجود 

دارد که در زمان  خود به شــدت جذاب 

بــود در جایی از فیلم تصویر ســیاه می 

شود و نوشته می شود «نگاتیو سوخت» 

در اینجــا ما متوجه می شــویم  که او با 

اینکه عقبه ی تئاتری دارد چقدر مدیوم 

ســینما را مــی شناســد و روش فاصله 

گذاری او اصلا تئاتری نیست. 

کاری که مکتب مونتاژ شوروی و بچه 

های کایدو سینما سعی در تعریف هنر 

ســینما به عنوان یک هنر مســتقل از 

ادبیــات و تاتر  داشــتند برگمان با یک 

حرکت فرمی کاملا روش فاصله گذاری 

را مختص هنر سینما انجام داد. ر اجع 

به او می توان ســاعت ها  و روزها نوشت 

زیرا که او یک فیلم مهم یا یک شاخصه 

مهم صرفا ندارد از فیلم های مهم او می 

توان به مهر هفتــم، فریاد ها و  نجواها، 

پرسونا، چهره به چهره، فانی و الکساندر، 

ســاراباند و ســریال صحنــه های یک 

ازدواج اشاره کرد. 

به بهانه تولد اينگمار برگمان؛

پرسوناى يك فيلمساز

آگهى ارزيابى كيفى مناقصه  
موضوع : مناقصه تنظيفات , خدمات بهداشتى درمانى و خدمات عمومى ادارى , بهداشت و درمان صنعت نفت هرمزگان
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 5- گواهى نامه تائيد صلاحيت معتبر از اداره  كل تعاون,كار و رفاه اجتماعى

 6- داشــتن توانايــى ارائــه تضميــن شــركت در فرآينــد ارجــاع كار 
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 سال نوزدهم - شماره 4580 
28  تير 1402  معاون ارزيابی طرحها و اعتبارات بانك صنعت و معدن:  

اين بانك در جهت توسعه ساحل مكران 
11 طرح توليدى را تامين مالى مى كند

عبدالرضا ولــی الهی اظهار داشــت: بانک 

صنعــت و معدن با مشــارکت در طرح توســعه 

ســاحل مکــران و با هــدف اجرای طــرح های 

 ایجــادی و توســعه ای مجتمع هــای تولیدی 

صادرات گرا در ســواحل جاســک تــا گواتر در 

مجموع برای ۱۱ طرح، تسهیلات مصوب  نموده 

است . 

به گزارش  شاخه سبز به نقل از روابط عمومی 

بانک صنعــت و معدن، وی عنوان داشــت: در 

راستای اجرای طرح های ایجاد و  توسعه مجتمع 

های تولیدی صادرات گرا در سواحل جاسک تا 

گواتر در استان سیستان و بلوچستان برای ۱۱ 

طرح توسط این  بانک، تسهیلاتی مصوب شده 

است . 

ولی الهی تصریح کرد: از تعداد طرح های یاد 

شده ۴ طرح با ســرمایه گذاری ۲۴۳۰ میلیارد 

ریال و اشــتغالزایی ۴۱۲ مورد بهره  برداری قرار 

گرفته، ۲ طرح با ســرمایه گذاری ۳۹۴ میلیارد 

ریال و با اشتغال ۴۶ نفر در حال اجرا بوده و برای  

۵ طرح با حجم  ســرمایه گذاری ۴۹۹۲ میلیارد 

ریال و اشتغال ۱۰۴ نفر مصوبه اعتباری صادر 

شده است . 

   معاون ارزیابی طرحها و اعتبارات این بانک 

بیان داشــت: طرح های مورد بهره برداری قرار 

گرفته شــامل طرح ایجادی صدرا امید  شــرق 

(تولید ماءالشعیر و اسانس میوه)، طرح ایجادی 

پــارس آلیاژ مکــران (فرآوری کرومیــت)، طرح 
توسعه ای ساحل صید کنارک   (تولید محصولات 
شیلاتی) و طرح توسعه ای ماهوربافان بلوچی 

(تولید تور ماهیگیری) می باشد . 
گفتنی اســت، ســواحل مکران در مسیر دو 
کریدور از ســه کریدور ترانزیتی بزرگ دنیا قرار 
دارد که این مســاله منطقه مکــران را به   عنوان 
جاده ترانزیتی طرح توســعه جنوب شرق کشور 
مطرح می سازد و توسعه و عمران سواحل مکران 
دارای منافع استراتژیک  متعدد و مهمی از نظر 
اقتصادی و سیاســی اســت و منجر به افزایش 
جایگاه ژئوپلیتیکی ایران در سطح منطقه و حتی 

جهان می شود . 

︣︊︠

بــر اســاس مفــاد چهارمین 

صورتجلســه قــرارگاه جوانــی 

جمعیــت پســت بانک ایــران و 

اعتبــارات  کل  اداره  گــزارش 

بانک، از ابتدای ســال  جاری تا 

پایان ٢٥ خردادماه، ٧٨٥ فقره 

تســهیلات ازدواج بــه مبلغــی 

بیــش از ١٫٥٧٧٫٨٠٠ میلیون 

ریــال و ٣٧١ فقــره تســهیلات 

 فرزندآوری بــه مبلغ ٢٠٧٫٨٠٠ 

میلیــون ریــال پرداخت شــده 

است . 

بــه گــزارش شــاخه ســبز به 

نقــل از اداره کل روابط عمومی 

پست بانک ایران، بر اساس این 

صورتجلســه، معاونت سازمان و 

 برنامه ریزی بانک بــرای اجرای 

مــواد ٩ و ١٠ آیین نامــه قانــون 

حمایــت از خانــواده و جوانــی 

جمعیت، با همکاری کارگزاری 

بانک ملــی  بــرای نوزادانی که 

در پســت بانــک ایــران افتتاح 

حساب کرده اند پس از دریافت 

کد بورســی و اطلاعــات کامل 

نــوزادان از درگاه پنجــره  واحد 

نســبت بــه خریــد واحدهــای 

سرمایه گذاری بــرای آنان اقدام 

شود . 

همچنیــن بــر اســاس بنــد 

دیگــری از صورتجلســه قرارگاه 

این معاونت، از افتتاح حســاب 

بــرای ٣٧٫٠٥٥ نــوزاد اعــلام 

شــده در پنجــره ملــی  خدمات 

دولت هوشمند به صورت کاملا 

الکترونیکی در فاز دوم خبر داد 

و گزارش کرد: در فــاز اول طرح 

نیز بــرای بیــش از ٩٥٠٠  نوزاد 

متولد شــده افتتاح حســاب به 

مبلغ ١٥ میلیون ریال به صورت 

غیر حضوری افتتاح و به حساب 

آنان واریز شده است . 

بر اساس صورتجلسه قرارگاه 

جوانــی جمعیــت پســت بانک 

ایران، از ســوی معاونت توسعه 

سرمایه انســانی و پشــتیبانی با 

هدف ترویــج  و فرهنگ ســازی 

بــرای ازدواج و فرزنــدآوری، بــه 

١٩٧ نفــر از همکارانــی کــه از 

فروردیــن تــا اردیبهشــت مــاه 

ســال جــاری ازدواج کــرده یــا 

 فرزندشــان متولد شــده است، 

مبلغ ٥٠ میلیون ریال به همراه 

لوح تبریک با امضای مدیرعامل 

بانک اهدا شده است . 

   همچنین کمک هزینه عائله 

مندی بــرای مزدوجین جدید و 

حق اولاد فرزندان متولد شــده 

در ســال ١٤٠١ بــه ترتیــب دو 

و ســه برابر و  مطابق مــاده (٣ ) 

قانــون اصــلاح قانــون بودجه 

ســال ١٤٠١ کل کشور و ترمیم 

حقوق کارکنان و بازنشســتگان 

کشــوری برای تمــام  گروه های 

حقوق بگیر بــه ترتیب بــا ٥٠ و 

١٠٠ درصد افزایش داده است . 

می افزایــد:  گــزارش  ایــن 

اداره کل روابــط عمومــی نیــز 

به مناســبت هفته ملــی جوانی 

جمعیت مراســمی برای تقدیر 

از ٢٦ نفر از همکاران  ستادی و 

اجرایی مدیریت شــعب مناطق 

غرب و شرق اســتان تهــران که 

طــی ١٤ مــاه گذشــته ازدواج 

کرده و یا دارای فرزند شــده اند 

با  حضــور مدیرعامــل، مدیران 

و کارکنــان برگــزار و از ٣٤ نفــر 

از همــکاران مدیریــت شــعب 

اســتان ها نیز بــه صــورت غیر 

حضوری با  ارســال لوح تقدیر و 

قدردانی کرد . 

همچنیــن در ایــن جلســه، 

برگــزاری کارگاه مجــازی «می 

خواهــم زنــده بمانــم» و حضور 

متخصص زنان و زایمان توســط 

امــور بانــوان و  اداره کل روابط 

عمومــی مــورد اســتقبال قرار 

گرفت . 

با تصويب در مجمع عمومی عادی ساليانه صاحبان سهام شرکت 
صورت گرفت : 

تقسيم سود 427 ريالى به ازاى هر سهم بين
 سهام داران بيمه كوثر

بــا برگزاری مجمع عمومی عادی ســالیانه صاحبان ســهام بیمه کوثر 

منتهی به ۱۴۰۱/۱۲/۲۹ پس از ارائه گزارش عملکرد توســط  مدیرعامل 

شــرکت و گزارش حسابرســی و بازرس قانونی به ازای هر سهم سود ۴۲۷ 

ریالی تقسیم گردید . 

به گزارش شــاخه سبز به نقل روابط  عمومی بیمه کوثر، مجمع عمومی 

سالیانه شرکت با حضور ۷۸ درصدی صاحبان سهام در  محل هتل ارم تهران 

برگزار شد . 

ریاست مجمع بر عهده جناب آقای محرابیان بوده و آقایان پورمحمدی، 

مشیری، اعظمی، رادفر، میرحسینی و مقصودی به ترتیب  به عنوان ناظر 

اول مجمع، ناظر دوم مجمع، نماینده بیمه مرکزی، نماینده سازمان بورس 

و اوراق بهادار، نماینده حسابرس و  بازرس قانونی و منشی مجمع در جلسه 

حضور داشتند . 

مدیرعامل شرکت در ۲ بخش عملیات بیمه گری و مالی و سرمایه گذاری 

به ارائه گزارش عملکرد سال ۱۴۰۱ پرداخته و بیان  داشتند با فروش ۸۳۸۲ 

میلیارد تومان در ســال ۱۴۰۱، بیمه کوثر ســهم ۶/۴ درصدی در صنعت 

بیمه داشته است که حدود ۲۰۰۰  میلیارد تومان از فروش بصورت مستقیم 

و مابقی آن از طریق شبکه فروش صورت پذیرفته و سطح یک توانگری مالی 

با عدد   ۱۸۵ درصد محقق شده است . 

دکتر آقادادی اظهار داشت سود خالص حسابرسی شده شرکت در سال 

۱۴۰۱ بالغ بر ۱۶۰۰ میلیارد تومان بوده است که موجب  قرار گرفتن بیمه 

کوثر در بین ۳ شــرکت برتر صنعت بیمه از لحاظ سودآوری شده است که 

بخش عمده ای از سود محقق شده از  محل خرید و فروش های حوزه سهام 

بوده است . 

وی افزایش دو و نیم برابری سود خالص سال ۱۴۰۱ نسبت به ۱۴۰۰، 

افزایش سرمایه شــرکت به ۲۵,۰۰۰ میلیارد ریال در جهت  توسعه پایدار 

شــرکت، قرار گرفتن در بین ۱۰۰ شــرکت برتر کشــور، تکمیل ســاخت 

ســاختمان مرکزی شرکت، ســرمایه گذاری های  مناســب بورسی و غیر 

بورسی، تایید سطح یک توانگری، افزایش قابلیت های سامانه کوثر من با 

هدف ارائه خدمات بیمه ای و  سامانه فروش بر خط و غیر حضوری، خرید 

ساختمان جدید سرپرستی اصفهان، بهینه سازی ترکیب پرتفوی با کاهش 

ســهم بیمه  نامه درمان و ثالث، تمدید مجوز قبولی اتکایی از داخل و اخذ 

مجوز قبولی اتکایی از خارج، دریافت گواهینامه های ایزو و انواع  تندیس 

ها و لوح های سپاس از جشنواره ها را به عنوان اهم اقدامات در سال ۱۴۰۱ 

برشمرد . 

ابوالفضل آقادادی برنامه های سال ۱۴۰۲ را نیز به شرح حضور در بین 

۳ شــرکت برتر صنعت از لحاظ سودآوری، توسعه  بازارهای بین المللی به 

ویژه کشورهای همسایه، کاهش مدت زمان پرداخت خسارت، بازسازی و 

خرید ساختمان های جدید برخی  از سرپرستی های استانی، داده کاوی، 

هوشمند سازی کسب و کار و تحول دیجیتال در سامانه های بیمه گری، 

توسعه خدمات آنلاین  در حوزه های صدور و خسارت در اپلیکیشن کوثرمن 

را اعلام نمود . 

پس از ارائه گزارش حســابرس و بازرس قانونی، سوالات و دغدغه های 

سهامداران مطرح و توسط ریاست مجمع، مدیرعامل و  معاون مالی شرکت 

پاسخ داده شد و نکاتی در خصوص بندهای گزارش حسابرس توسط ایشان 

مطرح گردید . 

در انتهای مجمع پس از به تصویب رسیدن صورت های مالی منتهی به 

۱۴۰۱/۱۲/۲۹ بیمه کوثر، تقســیم ســود ۷۲۰ میلیــارد تومانی  مصوب 

گردیده و ۴۲۷ ریال سود به ازای هر سهم تقسیم شد . 

لازم به توضیح اســت روزنامه هــای دنیای اقتصاد و اطلاعات به عنوان 

روزنامــه های کثیرالانتشــار جهت چاپ آگهی های شــرکت،  موسســه 

حسابرســی و خدمات مدیریت سامان پندار به عنوان حسابرس و بازرس 

قانونی اصلی، موسسه حسابرسی و خدمات مدیریت  رهیافت و همکاران 

به عنوان حســابرس و بازرس قانونی علی البدل، خانم فاطمه امدادی به 

عنوان اکچوئر رسمی و آقای امیرتیمور  پاینده به عنوان اکچوئر علی البدل 

انتخــاب گردیده و پــاداش اعضای هیئــت مدیره، حق حضــور اعضای 

غیرموظف هیئت مدیره و  کمیته های حاکمیت شرکتی تعیین و به تصویب 

رسیدند و مقرر شد طرح توجیهی افزایش سرمایه شرکت از محل اندوخته 

ســرمایه  ای و سود انباشته تا پایان ســال ۱۴۰۲ تهیه و جهت تصویب در 

مجمع عمومی فوق العاده به منظور تصمیم گیری نهایی مطرح  گردد . 

با حضور رئيس جمهور به بهره برداری رسيد :       تامين مالی ۱۴۳ ميليون يورويی  بانک توسعه صادرات ايران در پتروشيمی  گچساران

 توسط پست بانک ايران پرداخت شد

بيش از 1100 فقره تسهيلات ازدواج و فرزندآورى از ابتداى 
سال تا پايان 25 خردادماه

مجتمع پتروشیمی گچساران در یاسوج، با حمایت مالی ۱۴۳ میلیون یورویی بانک توسعه صادرات ایران در سفر استانی رئیس  جمهور وارد فاز بهره 

برداری شد . 

به گزارش شاخه سبز، طرح احداث کارخانه تولید اتیلن به ظرفیت یک میلیون تن در سال، با تامین مالی ۱۶۵ میلیون یورویی به  صورت سندیکایی از 

محل منابع صندوق توسعه ملی و منابع بانک(۵۵ میلیون یورو)، روز گذشته با حضور رئیس جمهور، سید  ابراهیم رئیسی به بهره برداری رسید . 

این مجتمع بزرگترین طرح صنعتی اســتان یاســوج بوده که به دلیل استفاده ۸۳درصدی از تجهیزات ساخت داخل و مهندسی و اجرا  با تکیه بر توان 

متخصصان داخلی، با نام ایرانی ترین پتروشیمی کشور شناخته می شود . 

پیش بینی می شود با راه اندازی این طرح، استان کهگیلویه و بویراحمد رشد و توسعه همه جانبه ای را داشته باشد . 

گفتنی است،میزان اشتغالزایی این طرح سه هزار نفربوده است . 

︣︊︠

︋︀﹡﹉ و︋﹫﹞﹥
SHAKHESABZ@GMAIL.COM

آگهى مفقودى
برگ ســبز و سند كمپانى ســوارى پژو پارس، مدل 1385 ، شماره 
 موتــور 12485009616 ، شــماره شاســى 19346019 ، پلاك 
 ايران 72- 533 ل 45 ، متعلق به حســينعلى كشــاورز مفقود و از 

 درجه اعتبار ساقط است. 

آگهى مفقودى
بــرگ ســبز خــودروى تنــدر   L90  ، مــدل 1386 ، شــماره موتور 
    D035781  7702035322، شماره شاسى   A012184 8، پلاك 
 ايــران 44- 363 ل 17 ، متعلق به محمود بابائى رگنى مفقود و از 

 درجه اعتبار ساقط است. 

آگهى مفقودى
برگ سبز خودرو كاميونت نيسان زامياد  مدل 1402  رنگ آبى روغنى     
شاســى  موتــور  M24923264M   شــماره  شــماره  بــا 
 NAZPL140TP0703928  و شماره پلاك 327 ج 79  ايران 83 به 

نام آقا محمد يگانه شعار   مفقود و  از درجه اعتبار ساقط مى باشد  

بــه منظــور افزایش تعامــل میان 

کارکنان اســتان ها با مدیران عالی و 

بررسی عملکرد شــعب استانی بانک 

ایران زمین، اعضای هیأت  مدیره این 

بانک از مدیریت شــعب استان های 

فارس، بوشهر، کهگیلویه و بویراحمد 

بازدید کردند . 

به گــزارش شــاخه ســبز ،  در این 

ســفر مدیران عالــی بانک از شــعبه 

امیرکبیر شــیراز به عنوان شعبه برتر 

بانک در طرح ویژه پایان  سال ۱۴۰۱ 

با بالاترین امتیاز در شــاخص جذب 

منابع، دیدار و از کارکنان این شــعبه 

تقدیر کردند . 

در ادامه این ســفر استانی مراسم 

دیدار اعضای هیأت مدیره بانک ایران 

زمین با مدیران، روسا و کارکنان ستاد 

و شعب منطقه  برگزار شد . 

عبدالمجید پورســعید مدیرعامل 

بانک ایران زمین، در این مراسم تلاش 

کارکنان را نماد عــزم جدی و همدلی 

میان همه همکاران بیان  کرد و گفت: 

عملکرد و زحمات نیروی انســانی در 

یک سازمان تعیین کننده موفقیت آن 

سازمان می شود و ارزشمند است . 

مدیرعامــل بانــک ایــران زمین، 

کلید اصلی مســیر پیشرفــت بانک 

را نگاه همــکاران به بانک بــه عنوان 

یک خانــواده بزرگ دانســت و  افزود: 

همکاران من بانــک را متعلق به خود 

می دانند و برای خود تلاش می کنند 

و همین حفظ همبستگی و مشارکت 

بین آنــان  موجب رشــد و تعالی بانک 

شده است . 

پورسعید سرویس های بانکداری 

دیجیتال این بانک را بستری مناسب 

بــرای افزایــش رضایت مشــتریان و 

کســب تجربه ای متفاوت از  خدمات 

بانکی بیــان کــرد و افزود: با توســعه 

زیرساخت های بانک در حوزه فناوری 

اطلاعات، اکوسیستم و بستر مطلوبی 

در حــوزه  بانکداری دیجیتــال و ارائه 

سرویس هــای بانکی آنلایــن ایجاد 

شده است و همکاران با معرفی دقیق 

این خدمات به مشــتریان می توانند 

 حرکت موثری در افزایش میزان جذب 

و رضایت مشتری داشته باشند . 

در ادامه ســید حســن ســلطانی 

فیروز رئیس هیــات مدیره بانک ایران 

زمین، یکی از نــکات قابــل توجه در 

اســتان فارس را روحیه بالا و  نشــاط 

بین همکاران شعب بیان کرد و گفت: 

همه ما در یک کشتی نشسته ایم و یک 

هدف را دنبال می کنیــم. عملکرد و 

پیشرفت  بانک، حاصل برآیند زحمات 

و تلاش یکایک کارکنان است . 

سلطانی فیروز یکی از برنامه های 

بانک را تبدیل دارایی های غیرمولد به 

دارایی های مولد اعلام کرد و افزود: به 

زودی شاهد  تحولی نوین در مجموعه 

بانک ایران زمین و خدمت رســانی به 

مشتریان خواهیم بود . 

در این مراســم مجتبی شــیروانی 

هرنــدی قائم مقام بانک ایــران زمین 

حضور بین همکاران منطقه فارس را 

مایه افتخار دانست و گفت:  یقین دارم 

که با وجود چنیــن همکارانی تا پایان 

سال شــاهد اتفاقات مثبتی خواهیم 

بود . 

شیروانی دغدغه اصلی همکاران 

شــعب را تحقق اهــداف و حرکت به 

ســمت پیشرفت بیــان کــرد و افزود: 

بســیار خوشــایند و دلپذیر است  که 

اســتان ها بــا رقابت ســالم در جهت 

پیشرفت منطقه خود تلاش می کنند 

و مهم این اســت کــه در هــر جایگاه 

و موقعیتی قــرار دارند  برای کشــور، 

جامعه و خانواده خود بهترین باشند . 

در ادامه جلســه محمد حســینی 

کناروئی مدیر امور شعب استان های 

بانــک ایران زمیــن ضمــن قدردانی 

از زحــمات همکاران شــعب  منطقه، 

گفت: با توجه به بــازار رقابت کنونی، 

همت کارکنان منطقه فارس در تحقق 

اهداف، مفهومی جز غیرت نیروهای 

انسانی  ندارد . 

حســینی کناروئی ضمن تشکر از 

حســن اعتماد مدیران عالی بانک به 

جوانان، افزود: با وجود گذشت کمتر 

از یــک مــاه از معارفه  مدیــران جدید 

مناطق، رشــد قابل توجهــی در این 

استان ها دیده می شود . 

مدیر امور شعب استان های بانک 

ایران زمین خاطر نشان کرد: با توجه به 

سطح سواد و همکاری که در نیروهای 

منطقه فارس  وجود دارد، با استفاده از 

تمامی ابزارهــا و ظرفیت های موجود 

در منطقه، تحقق کامل اهداف امری 

قطعی است . 

سید محمد حسین اســتاد مدیر 

روابط عمومــی بانک ایــران زمین در 

این دیدار، اطلاع رسانی آنی و آگاهی 

بخشی مشــتریان از خدمات  بانک را 

از اولویــت های اصلی ایــن مدیریت 

بیان کرد و گفــت: همــکاران من در 

طول شــبانه روز بــا معرفــی کامل و 

دقیق خدمات  بانک بــه هموطنان و 

مشتریان، یار و همراه شعب هستند . 

اســتاد در ادامه افــزود: همکاران 

شــعب می توانند به منظور تسریع در 

انجام امور و مطالبه درخواســت های 

خود از طریق مرکز  تمــاس با مدیران 

عالی بانک در ارتباط باشند . 

در این مراسم داود فصیحی مدیر 

امور توســعه سرمایه انسانی، علیرضا 

یارقلی مدیــر امور حراســت، مهدی 

اسماعیلی بصیر رئیس  اداره دبیرخانه 

هیأت مدیره و احسان امیرزاده رئیس 

اداره حوزه مدیریت حضور داشتند . 

در پایان مراسم از شعب و کارکنان 

برتــر منطقه توســط اعضــای هیأت 

مدیره بانک تقدیر شد . 

بازديد اعضاى هيات مديره بانك ايران زمين از شعب استان فارس

فقدان سندمالكيت
خانم خديجه عزيزى مطلق برابر وكالتنامه بشماره 171624-1398/10/25 دفتر اسناد 
رسمى شماره 3  همدان از طرف خانم اعظم هاشم        باتسليم دوبرگ استشهادمحلى مصدق 
به مهردفترخانه 3   همدان      مدعى است كه يك جلد سندمالكيت     هفت شعير و پنجهزار 
و دويست و سى و سه ده هزارم شعير  مشاع از 96 شعير ششدانگ يكباب خانه  پلاك 1  
فرعى از 3354  اصلى      واقع در بخش1 همدان  كه به نامش         ذيل      دفتر الكترونيكى 
14002032600100265245 ســابقه ثبت دارد  ودرنزدكسى در بيع شرط نيست/
بعلت سهل انگارى     مفقود گرديده لذابه استنادتبصره الحاقى به  ماده120آئين نامه قانون 
ثبت بدينوســيله آگهى ميشــودتاهركس مدعى انجــام معامله وياوجودســندمالكيت 
 وياســندمالكيت نزدخودباشــدازتاريخ انتشــاراين آگهــى طى10روزبــه اداره ثبــت 
واســنادواملاك مراجعه  وضمن ارائه اصل ســندمالكيت وياسندمعامله اعتراض كتبى 
خودراتســليم نمايددرصورت انقضاى مدت  واخواهى ونرسيدن اعتراض ويادرصورت 
اعتراض چنانچه اصل سندمالكيت ارائه نشودسندالمثنى به  نام متقاضى صادروتسليم 

خواهدشد مراتب براساس آخرين اطلاعات سيستم جامع تهيه و گزارش شده  است    
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فقدان سندمالكيت
خانم خديجه عزيزى مطلق برابر وكالتنامه بشماره 171624-1398/10/25 دفتر اسناد 
رسمى شماره 3  همدان از طرف آقاى پرويز هاشم        باتسليم دوبرگ استشهادمحلى مصدق 
به مهردفترخانه 3   همدان      مدعى است كه يك جلد سندمالكيت     15 شعير و چهارصدو 
شصت و هفت ده هزارم شعير مشاع از   96 شعير ششدانگ يكباب خانه  پلاك 1  فرعى از 
3354  اصلــى      واقــع در بخــش1 همــدان كــه بــه  نامــش         ذيل      دفتــر الكترونيكى 
140020326001002646 سابقه ثبت دارد ودرنزدكسى در  بيع شرط نيست/بعلت 
سهل انگارى     مفقود گرديده لذابه استنادتبصره الحاقى به ماده120آئين نامه قانون  ثبت 
بدينوسيله آگهى ميشودتاهركس مدعى انجام معامله وياوجودسندمالكيت وياسندمالكيت 
 نزدخودباشــدازتاريخ انتشــاراين آگهى طى10روزبه اداره ثبت واسنادواملاك مراجعه 
وضمن ارائه اصل  سندمالكيت وياسندمعامله اعتراض كتبى خودراتسليم نمايددرصورت 
انقضاى مدت واخواهى ونرسيدن  اعتراض ويادرصورت اعتراض چنانچه اصل سندمالكيت 
ارائه نشودسندالمثنى به نام متقاضى  صادروتسليم خواهدشد مراتب براساس آخرين 

اطلاعات سيستم جامع تهيه و گزارش شده  
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فقدان سندمالكيت
خانم خديجه عزيزى مطلق برابر وكالتنامه بشماره 171624-1398/10/25 دفتر اسناد 
رسمى شماره 3  همدان از طرف خانم فاطمه هاشم        باتسليم دوبرگ استشهادمحلى مصدق 
به مهردفترخانه 3   همدان      مدعى است كه يك جلد سندمالكيت    سه شعيرونود و سه ده 
هزارم شــعير مشاع از 96 شعير ششــدانگ  يكباب خانه  پلاك 1  فرعى از 3354  اصلى      
واقع در بخش1 همدان كه به نامش         ذيل       دفتر الكترونيكى 140020326001002651 
ســابقه ثبت دارد ودرنزدكسى در بيع شرط نيست/بعلت  سهل انگارى     مفقود گرديده 
لذابه اســتنادتبصره الحاقى به ماده120آئين نامه قانون ثبت بدينوسيله آگهى  ميشود 
تاهركس مدعى انجام معامله وياوجودسندمالكيت وياسندمالكيت نزدخودباشدازتاريخ 
انتشــاراين  آگهــى طى10روزبه اداره ثبت واســنادواملاك مراجعه وضمــن ارائه اصل 
ســندمالكيت وياسندمعامله  اعتراض كتبى خودراتسليم نمايددرصورت انقضاى مدت 
واخواهى ونرســيدن اعتــراض ويادرصورت  اعتراض چنانچه اصل ســندمالكيت ارائه 
نشودسندالمثنى به نام متقاضى صادروتسليم خواهدشد مراتب  براساس آخرين اطلاعات 

سيستم جامع تهيه و گزارش شده  
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آگهى ثبت تغييرات اعضاى هيئت مديره انجمن صنفى كارفرمايى 
 شركتهاى حمل ونقل داخلى كالاى استان قم   

به استناد ماده 131 قانون كار و آيين نامه مصوب 71/10/6 هيات  وزيران و به موجب 
صورتجلسه مورخ 1401/05/31 مجمع عمومى  و انتخابات هيات مديره و ساير مدارك 
تسليمى  ، اسامى و سمت هر  يك از اعضاء اصلى و على البدل هيئت مديره و بازرسين 
انجمن  صنفى كارفرمايى شــركتهاى حمل ونقل داخلى كالاى اســتان قم  كه از  تاريخ 

1401/05/24   به مدت 3سال انتخاب شده اند، به شرح ذيل  مى باشد: 
 1- جناب آقاى سيد سعيد لاجوردى ( رييس هيئت مديره ) 

 2- جناب آقاى سيد جواد سيد محمدى ( نايب رئيس هيئت مديره )   3 - جناب آقاى 
ســيد عباس شكارچى ( خزانه دار )   4- جناب آقاى محرم خليفى ( عضو اصلى هيئت 

مديره)   5 - جناب آقاى سيد عباس لاجوردى ( عضو اصلى هيئت مديره) 
 6 -  جناب آقاى  حسين ونارجى ( عضو على البدل هيئت مديره )  

 7 - جناب آقاى سيد حسين محسنى ( عضو على البدل هيئت مديره  )  
  8- جناب آقاى حسين طاهرى ( بازرس اصلى )  

 9- جناب آقاى ابوالقاسم باباخان (بازرس اصلى ) 
 10- جناب آقاى حميد رضا بادى ( بازرس على البدل )  

 11- جناب آقاى محمد جواد باقرى ( دبير )                
مهدى مهرى – مدير روابط كار  

فقدان سندمالكيت
خانم خديجه عزيزى مطلق برابر وكالتنامه بشماره 171624-1398/10/25 دفتر اسناد 
رســمى شــماره 3  همدان از طرف خانم شهين هاشــم        باتسليم دوبرگ استشهادمحلى 
مصدق به مهردفترخانه 3   همدان      مدعى است كه يك جلد سندمالكيت     هفت شعير و 
پنجهزار و دويست و سى و سه ده هزارم شعير  مشاع از 96 شعير ششدانگ يكباب خانه  
پــلاك 1  فرعــى از 3354  اصلــى      واقــع در بخش1 همدان  كه به نامــش         ذيل      دفتر 
الكترونيكى 14002032600100265248 سابقه ثبت دارد  ودرنزدكسى در بيع شرط 
نيست/بعلت سهل انگارى     مفقود گرديده لذابه استنادتبصره الحاقى به  ماده120آئين 
نامه قانون ثبت بدينوسيله آگهى ميشودتاهركس مدعى انجام معامله وياوجودسندمالكيت 
 وياســندمالكيت نزدخودباشــدازتاريخ انتشــاراين آگهــى طى10روزبــه اداره ثبــت 
واســنادواملاك مراجعه  وضمن ارائه اصل ســندمالكيت وياسندمعامله اعتراض كتبى 
خودراتســليم نمايددرصورت انقضاى مدت  واخواهى ونرسيدن اعتراض ويادرصورت 
اعتراض چنانچه اصل سندمالكيت ارائه نشودسندالمثنى به  نام متقاضى صادروتسليم 
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فقدان سندمالكيت
خانم خديجه عزيزى مطلق برابر وكالتنامه بشماره 171624-1398/10/25 دفتر اسناد 
رسمى شماره 3  همدان از طرف خانم مليحه هاشم        باتسليم دوبرگ استشهادمحلى مصدق 
به مهردفترخانه 3   همدان      مدعى است كه يك جلد سندمالكيت     هفت شعير و پنجهزار 
و دويست و سى و سه ده هزارم شعير  مشاع از 96 شعير ششدانگ يكباب خانه  پلاك 1  
فرعى از 3354  اصلى      واقع در بخش1 همدان  كه به نامش         ذيل      دفتر الكترونيكى 
14002032600100265249 ســابقه ثبت دارد  ودرنزدكسى در بيع شرط نيست/

بعلت سهل انگارى     مفقود گرديده لذابه استنادتبصره الحاقى به  ماده120آئين نامه قانون 
ثبت بدينوســيله آگهى ميشــودتاهركس مدعى انجــام معامله وياوجودســندمالكيت 
 وياســندمالكيت نزدخودباشــدازتاريخ انتشــاراين آگهــى طى10روزبــه اداره ثبــت 
واســنادواملاك مراجعه  وضمن ارائه اصل ســندمالكيت وياسندمعامله اعتراض كتبى 
خودراتســليم نمايددرصورت انقضاى مدت  واخواهى ونرسيدن اعتراض ويادرصورت 
اعتراض چنانچه اصل سندمالكيت ارائه نشودسندالمثنى به  نام متقاضى صادروتسليم 
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    رضا شیرخانی خرم 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک همدان ناحیه۱ 

    رضا شیرخانی خرم 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک همدان ناحیه۱ 

    رضا شیرخانی خرم 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک همدان ناحیه۱ 

    رضا شیرخانی خرم 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک همدان ناحیه۱ 

    رضا شیرخانی خرم 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک همدان ناحیه۱ 

︣︊︠



 
خبر عکـس  روز

رمضانى از استقلال رفتنى شد

 «آرمــان رمضانــی» بازیکنی که در فهرســت مــازاد جواد 

نکونام قرار داشــت از جمع آبی پوشــان تهرانی جدا خواهد 

شد. 

یکی از بازیکنانــی که جواد نکونــام اعتقــاد چندانی به 

وی نــدارد آرمان رمضانی اســت. مهاجم مــورد علاقه فرهاد 

مجیــدی که از  پرســپولیس به اســتقلال پیوســت در فصل 

گذشــته کمتر فرصت حضــور در میدان را پیدا کــرد و اغلب 

اوقات نیمکت نشین بود. 

جواد نکونام نام وی را در فهرســت مازاد استقلال قرار داد 

و به مدیران باشــگاه اعلام کرد که به وجود این بازیکن نیازی 

ندارد.  رمضانی هم کــه به خوبی از تفکــرات نکونام در قبال 

خود باخبر بــود در تمرینات روزهای اخیر اســتقلال شرکت 

نکرد. 

گفته می شود او در حال مذاکره با چند تیم لیگ برتری از 

جمله مس رفسنجان است. با این تفاســیر باید او را بازیکن 

جدا شده  اســتقلال دانســت که به زودی جدایی اش شکل 

رسمی می گیرد. 

نشست هيئت مديره پرسپوليس برگزار نشد

  هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس با وجود لغو اردوی ترکیه 

و حواشــی به وجود آمده، بر خلاف هفته های قبل تصمیمی 

بر  برگزاری نشست ندارد. 

در روزهایی که هیئت مدیره باشگاه پرسپولیس تمام امور 

مربوط به تقویت تیم و آماده سازی را به رضا درویش سپرده تا 

 مدیرعامل پیگیر امور باشگاه باشد. 

همچنین هیئت مدیره باشــگاه پرســپولیس طبق برنامه 

قرار بود سه شنبه به سه شنبه تشــکیل جلسه دهد تا گزارش 

کار رضا  درویش را دریافــت و آن را بررســی کند.با این حال 

هیئت مدیره این هفته تشکیل جلسه نداد. 

اردوی تیــم فوتبال پرســپولیس بــه دلیل تامین نشــدن 

منابع مالی هفته قبل لغو شــد و هیچ بازیکنــی هم به جمع 

سرخپوشان اضافه  نشد. 

معلوم نیست که نشســت بعدی چه زمانی برگزار شود اما 

سرخپوشان در آســتانه آغاز لیگ بیست و ســوم آنطور که به 

نظر  می رسد از نظر تقویت و اردو و روند آماده سازی نسبت به 

برخی رقبا عقب هستند. 

پارادووميدانى قهرمانى جهان؛ 12 مدال 
و 16 سهميه پارالمپيك ره آورد پاريس

کاروان اعزامی پارادوومیدانــی جانبازان و معلولان ایران 

با کسب ۱۲ مدال رنگارنگ و ۱۶ ســهمیه پارالمپیک به کار 

خود در  مسابقه های قهرمانی جهان پایان داد. 

رقابت هــای پارادوومیدانــی قهرمانــی جهــان دوشــنبه 

(۲۶ تیر) در کشــور فرانســه به پایان رســید و کاروان اعزامی 

کشورمان در این  دوره از مسابقات موفق به کسب ۱۶ سهمیه 

پارالمپیک پاریس و ۱۲ مدال رنگارنگ شامل (۴ طلا، ۶ نقره 

و ۲ برنز) شــد. در این دوره از مســابقات هزار و ۲۰۶ ورزشکار 

از ۱۰۳ کشور حضور داشتند که شــمار ورزشکاران نسبت به 

دوره گذشته  کاهش چشمگیری داشت. در مسابقات ۲۰۱۹ 

امارات هزار و ۳۶۵ ورزشکار از ۱۱۷ کشور با هم رقابت کردند. 

نمایندگان  ایران در سال ۲۰۱۹ با ۱۷ ورزشکار در رقابت های 

جهانی حضــور پیدا کردند کــه حاصل تلاش آنان ســه مدال 

طلا، چهار  نقره، چهار برنز بود. 

نمایندگان کشورمان در پاریس ســه مدال طلا، سه نقره 

و ۲ برنز کســب کردند و دوومیدانی کاران نابینا نیز موفق به 

سب یک  مدال طلا و ســه نقره شــدند. کاروان ورزشی ایران 

در نهایت با قــرار گرفتن در جایگاه چهاردهــم به کار خود در 

مسابقات  قهرمانی جهان پایان داد. 

در مسابقات پارادوومیدانی قهرمانی سال ۲۰۲۳ جهان 

در پاریس، چین با ۱۶ طلا، ۱۶ نقره و ۱۳ برنز در رده نخست 

جدول  توزیع مدال ها قرار گرفت. 

سلامت

تبعات حذف لبنيات از سبد غذايى  

شــیر و لبنیات، بخش مهم سبد غذایی افراد هر جامعه ای را 

تشکیل می دهد که حذف آنها به هر دلیلی، تبعات ناگواری برای 

 سلامت جامعه دارد. 

مصرف روزانه شیر و لبنیات و قرار دادن این محصولات خوراکی 

در ســبد غذایی، می تواند به سلامت جسمی و روانی آحاد  مردم 

جامعه کمک کند و عکس این موضوع هم می تواند اتفاق بیافتد. 

یعنی اگر مصرف شــیر و لبنیات از ســفره مردم حذف  شود، در 

آینده ای نه چنــدان دور، افرادی را خواهیم دید که دچار ضعف 

جسمانی و ذهنی هستند. 

نتایج مطالعات پزشکی نشــان می دهد که مصرف لبنیات 

پرچرب از قبیل پنیر، ماست و شیر کامل به پیشگیری از حملات 

 قلبی، ســکته مغزی و دیگر بیماری هــای قلبی و عروقی کمک 

می کند. 

شــاید همین مطالعه از صدها و هزاران مطالعه دیگر، کافی 

باشد که به اهمیت مصرف شیر و لبنیات پی ببریم. 

قطعاً، هزینه های درمان بیماری ها به مراتب بیشتر و سنگین تر 

از سرمایه گذاری بر روی تغذیه سالم جامعه است. 

توصیه متخصصان تغذیه، مصرف روزانه شیر و البته سایر مواد 

لبنی است. البته، اولویت با خوردن شیر پاستوریزه است که  بدن 

در برابر میکروب ها و…، مقاوم باشد. اما، واقعیت امر، نمی توان 

جرأت کرد و روزی یک لیوان شیر خورد. در آن  صورت باید از سایر 

هزینه های روزانه زندگی چشم پوشی کنیم که ممکن نیست. 

این مشــکلات در حالی مطرح می شود که دست اندرکاران 

صنعت لبنیات نیز از شرایط پیش آمده راضی نیستند و معتقدند 

 هزینه های تولید محصولات لبنی، با درآمد آنها همخوانی ندارد. 

علی عســگری رئیس کمیسیون کشــاورزی مجلس گفت: 

امنیت غذایی یکی از مباحث جدی جوامع بشــری است که به 

امنیت ملی  گره خورده و چنانچه تمامی کشورها نقشه راه بر مبنای 

برنامــه کوتاه مدت، میان مدت و بلندمدت حرکت نکنند، دچار 

آسیب  می شوند. 

وی افــزود: امروز اگر در حوزه مصرف لبنیات به عنوان غذای 

سالم ۱۰۰۰ تومان پول بدهیم یعنی ۱,۰۰۰ تومان بیشتر برای 

 تولید هزینه کنیم، نیازی نیســت که ۱۰ برابر برای حوزه درمان 

هزینه کنیم. 

شهیاد آبنار مدیرکل بازرگانی داخلی وزارت جهاد کشاورزی، 

با اشاره به اینکه تأمین امنیت غذایی پایدار یکی از با اهمیت  ترین 

پروتکل ها در تمامی کشورها است، گفت: تأمین امنیت غذایی 

پایدار شامل موجودی کالا، موجودی غذا، در دسترس بودن  غذا، 

اقتصادی بودن و سلامت است و اینها صرفاً توجیه مداخله گری 

دولت در بحث بازار نیست . 

وی با اشاره به اینکه در توزیع یارانه خطا و ایراداتی وجود دارد، 

افزود: در جلسه ای که با انجمن مواد لبنی داشتیم،  پیشنهاداتی 

در خصوص قیمت گذاری دســتوری داده شــد چرا که دولت به 

واسطه تأمین کالاهای اساسی میلیاردها دلار هزینه  می کند که 

تمامی دهک های جامعه از آن بهره مند می شوند که در نهایت به 

واســطه خطا و ایرادات توزیع یارانه، دولت مکلف  به هدفمندی 

یارانه ها است . 

آبنار گفت: سیاســت وزارت جهاد کشاورزی به عنوان متولی 

امنیت غذایی، حمایت از بخش تولید است که بنا بر پیشنهادات 

 انجمن مواد لبنی، باید در مباحث حکمرانی موضوع حذف قیمت 

گذاری دستوری مطرح شود تا در قالب طرح جامع اجرا شود. 

سید احمد مقدسی دست اندرکار صنعت لبنیات، در واکنش 

بــه پرداخت یارانه به ۸۵ میلیون نفر گفــت: اکنون طبقات بالا 

 بیشــترین یارانه را از محصولات لبنی به واســطه قدرت خرید و 

فرهنگسازی دارند، در حالی که با آزادسازی نرخ ارز، مابه  التفاوت 

۱۲ میلیارد دلار می تواند در توزیع شیرمدارس، پرداخت یارانه به 

دهک های ضعیف و مشوق صادراتی استفاده کند. 

وی بــا تاکید بر حذف قیمت گذاری دســتوری تصریح کرد: 

دولت به واسطه تخصیص ارز در امر قیمت گذاری دخالت کرده 

 اســت، در حالی که ما خواســتار حذف قیمــت و پرداخت مابه 

التفاوت نرخ ارز توسط دولت به اقشار آسیب پذیر هستیم. 

غلامعلی سلیمانی عضو هیأت مدیره صنایع لبنی، اقتصاد 

دســتوری را عامل رانت و توســعه فقر دانســت و افــزود: اکنون 

 نمی دانیم چقدر یارانه در داخل و چقدر در خارج مصرف می شود. 

به عنوان مثال در خصوص شیرخشک بچه از اوکراین و  قزاقستان 

با نرخ ۱۰ دلار می رود، اما از ایران با ۲ دلار صادر می شود. 

علی مروی فعال اقتصادی، با اشاره به اینکه جمعیت خط فقر 

مطلق در کشــور ۳۰ درصد را رد کرده اســت، گفت: یارانه کالا و 

 سرکوب قیمت کالاها تنها به نفع پرمصرف ها است. 

حذف شــیر و لبنیات از ســبد غذایی مردم، به ویژه طبقه کم 

درآمد و محروم جامعه، تبعات و آسیب های ناگواری در پی خواهد 

 داشت؛ به گونه ای مجبور خواهیم شد چندین برابر یارانه شیر و 

لبنیات را صرف درمان بیماران کنیم که گرفتار بیمارســتان ها 

 خواهند شد. شاید اگر امروز برای تهیه شیر و لبنیات، به مردم یارانه 

ندهیم، فردا باید ۱۰۰۰ برابر آن را بابت درمان بیماری ها هزینه 

 کنیم. احمد اسماعیل زاده مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت 

بهداشــت، در دومین همایــش صنعت لبنیات ایــران، گفت: 

پایین بــودن  ســرانه مصرف شــیر و لبنیات در کشــور برخلاف 

توصیه های تغذیه ای از سوی وزارت بهداشت است. درحالی که 

سه واحد  مصرف لبنیات در روز توصیه شده، اما میزان و میانگین 

مصرف فعلی کشور، یک واحد در روز است. 

وی با اشاره به هدفگذاری وزارت بهداشت برای افزایش سرانه 

مصرف لبنیات در کشور که می بایست در ۱۴۰۵ نسبت به   ۱۴۰۲ 

حداقل ۲۵ درصد رشد داشته باشد، افزود: استراتژی دوم وزارت 

بهداشت، برای افزایش سرانه مصرف لبنیات در  کشور، دسترسی 

به شیر و لبنیات ارزان است که باید به سادگی فراهم باشد. 
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�ه روز�

 عضو فراکسيون ورزش مجلس؛

قانون حق پخش تلويزيونى فوتبال در لايحه برنامه
 هفتم توسعه

آ︋︐﹠ــ﹩ در ﹝﹫ــ︡ان ﹡﹆ــ︩ ︗ــ︀ن
 حوض بزرگ میدان نقش جهان اصفهان در این روزهای گرم تابستانی، محلی برای بازی و آبتنی کودکان شده که ظاهرا برایشان بسیار لذت بخش و خاطره انگیز است.

عكس :هديه مانيان

رئیس کمیتــه تخصصی 

ورزش کمیســیون تلفیــق 

و عضــو فراکســیون ورزش 

مجلس بــه ارائه توضیحاتی 

دربــاره گنجاندن حکم حق 

 پخش تلویزیونی مسابقات 

ورزشــی در لایحــه برنامــه 

هفتم توســعه پرداخت. 

پخــش  حــق  پرونــده 

فوتبــال  تلویزیونــی 

رئیــس  درخواســت  بــا 

فدراسیون فوتبال و سازمان 

لیــگ از مجلــس و دولــت 

دوبــاره بــه جریــان  افتاده 

فوتبــال  اهالــی  و  اســت 

امیدوارند تــا بتوانند پس از 

۳ دهه این حق قانونی شان 

کــه یکــی از فاکتورهــای 

اصلی درآمدزایی در  فوتبال 

دنیــا اســت را بــه دســت 

بیاورند. 

احمــد راســتینه، رئیس 

جوانــان  و  ورزش  کمیتــه 

مجلس در گفت وگــو با ایرنا 

درباره برنامــه مجلس برای 

حــق پخــش تلویزیونــی، 

پخــش،   گفت:حــق 

درآمدهای تبلیغاتی اســت 

کــه از محــل قراردادهایی 

که در باشــگاه ها و ســطوح 

مختلف بســته می شــود به 

دســت  می آیــد و بــه عنوان 

یک منبــع درآمــدی پایدار 

برای باشــگاه های ورزشی 

در دنیا شناخته شده است. 

در ایران هم در برنامه ششم 

 توسعه این مسئله دیده شد 

و در بودجه هــای ســنواتی 

ســال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ این 

حکــم گنجانده شــد و مقرر 

شــد درآمدهــای حاصل از 

 پخش برنامه های ورزشــی 

به نســبت ۳۰ درصــد برای 

و  جوانــان  و  ورزش  وزارت 

۷۰ درصد برای صداوسیما 

تقسیم شود. 

راســتینه با بیــان اینکه 

عــدم شــفافیت درآمدهای 

تبلیغاتی مانع پرداخت این 

حق در ســال گذشــته شد، 

ورزش  وزارت  داد:  ادامــه 

بــا  نظــارت بــر باشــگاه ها 

بایــد  فدراســیون ها  و 

قراردادهــای تبلیغاتی آنها 

را شــفاف کند اما بــه دلیل 

عدم شــفافیت و عدم انجام 

وزارت  وظایــف  قانونــی 

نســبت  جوانــان  و  ورزش 

به واریــز ایــن درآمدهــا به 

کــه  مشــخصی  حســاب 

آمــده  قانــون  حکــم  در 

اســت،عملا ایــن حکــم تا 

 امروز اجرایی نشده است. 

نماینــده مردم شــهرکرد 

در مجلس با اشاره به دلایل 

پرداخــت  نشــدن  عملــی 

حق پخــش، یادآور شــد: به 

دو دلیــل انجام ایــن حکم 

متوقــف  شــده اســت؛ اول 

اینکــه دســتگاه ها تمایلی 

به شــفافیت دربــاره میزان 

محــل  از  درآمدهایشــان 

تبلیغاتــی  قراردادهــای 

ناشــی از پخش  تلویزیونی 

ندارند، دوم اینکه آئین نامه 

اجرایــی این حکم کــه باید 

توســط دولت بــا همکاری 

صداوســیما نوشــته شود، 

هنوز تدوین  نشــده اســت. 

وی در ادامــه بــا اشــاره 

بــه نقــش وزارت ورزش در 

اجرایی شــدن حــق پخش 

تلویزیونــی، اظهــار کــرد: 

مقــصر عــدم اجــرای ایــن 

حکم  که سال های قبل هم 

در قانــون گنجانــده شــده 

در مرحلــه اول مســئولان 

عــدم  بوده انــد.  ورزش 

بــر  ورزش  وزارت  نظــارت 

فدراسیون ها  با توجه قانون 

و  وظایــف  اهــداف،  شرح 

شــده  ســبب  اختیــارات، 

است فدراســیون ها نسبت 

به شــفاف کردن قراردادها 

اقدام نکننــد و  عملا در یک 

فضای غیرشــفاف درآمدی 

هستیم و این عدم شفافیت 

منابع درآمدی ســبب فساد 

می شــود.این  اقتصــادی 

در حالی اســت  کــه وزارت 

ورزش بــر اســاس قانــون 

مکلف بــر نظــارت بــر این 

موضوع است. 

وی دربــاره درخواســت 

رئیس فدراسیون فوتبال از 

مجلــس و دولت بــرای حق 

پخــش تلویزیونی، یــادآور 

شــد: منابع درآمد تبلیغاتی 

 فدراســیون ها و باشــگاه ها 

بایــد شــفاف اعلام شــود و 

نشــدن  اجرایــی  در  الان 

حکــم حــق پخــش، مقصر 

فدراســیون فوتبال اســت. 

مسئولان  فدراسیون فوتبال 

تا امروز چقدر از درآمدهای 

فدراســیون  تبلیغاتــی 

فوتبال را شــفاف در اختیار 

عمومی قــرار داده  اســت؟ 

عدم  شــفافیت قراردادهای 

مالی، وجود روابط ناسالم و 

شــبکه های رانتی در انعقاد 

قراردادهــا، عــدم انتشــار 

عمومــی قراردادهای مالی 

و  باشــگاه ها   فدراســیون، 

درآمدهــای  و  اســپانسرها 

حاصــل از آن ســبب شــده 

تا حــق پخش هم بــه نتیجه 

نرسد. 

راســتینه بــا اشــاره بــه 

پخــش  حــق  گنجانــدن 

تلویزیونــی در لایحه برنامه 

هفتــم توســعه، گفــت: در 

ورزش  تخصصــی  کمیتــه 

کــه  کمیســیون  تلفیــق 

مســئولیتش با من اســت، 

هفتــم  برنامــه  لایحــه  در 

حکم اجرایی شــدن تقسیم 

درآمدهای تبلیغاتی ناشــی 

از حــق پخــش مســابقات 

 ورزشــی کشــور گنجانــده 

شــده اســت.در ایــن حکم 

پیشنهاد شــده است وزارت 

ورزش بــه عنــوان نماینــده 

فدراســیون ها و باشگاه   ها، 

همه  درآمدهای کسب شده 

از محــل تبلیغات محیطی و 

روی لباس تیم ها که تصاویر 

برنامه هــای  قالــب  در  آن 

صداوســیما  از  مختلــف 

 پخش می شــود را بــه ردیف 

در  مشــخص  درآمــدی 

خزانه داری کل کشور واریز 

کند. 

عضو فراکســیون ورزش 

کــرد:  تصریــح  مجلــس 

صداوســیما نیز بایــد همه 

درآمدهای کســب شــده از 

پخش مســابقات ورزشی را 

به این  حســاب واریز کند تا 

بــا ســهم های ۳۰درصدی 

و  جوانــان  و  ورزش  وزارت 

صداوســیما  ۷۰درصــدی 

تقسیم شــود. برای اجرایی 

در  حکــم،  شــدن  ایــن 

و  ورزش  وزارت  تبــصره ای 

جوانان مکلف شــده اســت 

کلیه قراردادهــای درآمدی 

فدراسیون ها و باشگاه های 

دارای  ورزشــی  ذیصــلاح 

مجوز را جهت شفاف سازی 

به صــورت عمومــی منتشر 

شفاف ســازی  کند.بــا 

قراردادها و انتشــار عمومی 

آن، راه  فرار از گزارش منابع 

درآمدی حاصــل از تبلیغات 

باید بسته شود. 

رئیس کمیتــه تخصصی 

ورزش کمیســیون تلفیق با 

بیان اینکه آیین نامه اجرایی 

این حکم هم تدوین خواهد 

شــد، گفت: در یــک حکم 

 ســازمان برنامــه و بودجــه 

بــا همــکاری وزارت ورزش 

صداوســیما،  ســازمان  و 

دیوان محاسبات و سازمان 

بازرسی کل کشــور موظف 

 شده است آیین نامه اجرایی 

این حکم را بنویســد و ظرف 

سه ماه پس از اجرای برنامه 

هفتم توســعه، بــه تصویب 

هیئت وزیران  برساند. 

راســتینه تاکید کرد: در 

صــورت تائید ایــن حکم در 

کمیســیون تلفیــق، صحن 

علنــی و شــورای نگهبان به 

یــک حکم مشــخصی برای 

 تعیین درآمدهای حاصل از 

پخش رقابت های ورزشــی 

خواهیــم  صداوســیما  در 

رســید و امیدواریــم کــه با 

اجــرای این حکم، مشــکل 

 حق پخش ورزشــی برطرف 

شود. 

عضو فراکســیون ورزش 

مجلــس دربــاره اینکــه چه 

زمانی حق پخش تلویزیونی 

به باشــگاه ها خواهد رسید، 

گفت:همان طور که  اشــاره 

کــردم در حکمــی کــه در 

برنامــه هفتم توســعه آمده 

و  برنامــه  اســت ســازمان 

بودجه با همکاری نهادهای 

ذی ربــط مکلف بــه  تنظیم 

آیین نامــه اجرایــی بــرای 

چگونگی جــذب این منابع 

و بازتوزیع آن بین باشگاه ها 

شده است. 

دربــاره  پایــان  در  وی 

اینکــه آیــا حــق پخــش 

بودجــه  در  تلویزیونــی 

ردیــف  هــم   ۱۴۰۲

مشــخصی دارد، تصریــح 

کرد: در بودجه امسال  هم 

حکم حق پخش دیده شده 

اســت، البته اجرایی شدن 

این حکم منــوط به نظارت 

وزارت ورزش بر درآمدهای 

تبلیغاتی اســت که  با توجه 

به عدم اجرای این وظیفه، 

این حکم تحقق پیدا نکرد. 


